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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.  11  /2015 
Caràcter: ordinària  
Data: 30 d’octubre de 2015 
Horari: de  9.00 a les  19.03 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap  
Montserrat  Mínguez García, Regidora 
Félix Larrosa Piqué,  Regidor 
Xavier Rodamilans de la O, Regidor 
Rafael Peris Martín, Regidor 
Montserrat Parra Albà, Regidora 
Joan Gómez López, Regidor 
Sara Mestres Llussà, Regidora 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Maria Carme Culleré Llavoré, Regidora 
Francesc Josep Cerdà Esteve, Regidor 
Cristina Núria Simó Andreu, Regidora 
Rosa Maria Salmerón Pallarés, Regidora 
Marta Gispert Rocasalbas, Regidora 
Angeles E. Ribes Duarte, Regidora 
José Luis Osorio Fernández, Regidor 
Daniel Rubio Ruiz, Regidor 
José Maria L. Córdoba Alós, Regidor 
Carles Vega Castellví, Regidor 
Josep Maria Baiget Marqués, Regidor 
Núria Marín Casas, Regidora 
Pau Juvillà Ballester, Regidor 
Francesc Gabarrell Guiu, Regidor 
Dolores López Aguilar, Regidora 
Joan Vilella Felip, Regidor 
Carlos González Iglesias Regidor 
Sergio Talamonte Sánchez  Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol Tresorera  
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 25 de setembre 
de 2015. 
 
 
2.- DONANT COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALD IA DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 6277 al núm. 6908, ambdós inclosos. 
 
 
3.- RENOVACIÓ DE LA COMPOSICIÓ DEL CONSELL RECTOR D E “TURISME DE 
LLEIDA” 
 
L’article 9 dels estatus reguladors de l’organisme autònom  “Turisme de Lleida” preveu 
la composició i la forma d’elecció del seu Consell Rector, essent competència del 
Plenari de la Corporació la seva designació.  
 
El Ple de l’Ajuntament en la sessió celebrada el dia 9 de juliol de 2015 va aprovar el 
Cartipàs Municipal per aquest mandat. En aquest es van adoptar diferents acords sobre 
organització municipal, entre els quals hi figura el següent: 
 
“Els Consells d’empreses de capital íntegrament municipal, organismes autònoms i 
altres Instituts, ens o patronats municipals en els que estigui prevista la representació 
proporcionals, estaran formats pel que estableix la disposició addicional duo dècima de 
la Llei 7/85 comptant-hi els/les vocals, el/la president/a i el/la vicepresident/a.  
 
Aquestes persones poden ser regidors/es o altres de reconegut prestigi en els àmbits de 
cadascuna de les institucions esmentades, atenent representació proporcional 
corresponent per cada grups municipal. En els cas dels organismes autònoms i 
organitzacions especials, el regidor president tindrà vot de qualitat i també hi podran 
formar part els directors/directores o coordinadors/res municipals, amb veu però sense 
vot.  
 
En els casos que aquesta representació exigeixi la modificació dels estatuts respectius, 
aquesta es produirà segons les normes que, en cada cas tinguin establertes al respecte. 
 
Els/les regidors/es no adscrits no tenen dret a formar part i/o a designar representants 
en els Consells d’empreses, organismes autònoms, instituts, ens o patronats municipals. 
 
La representació de l’Ajuntament en els òrgans de govern de societats, institucions, 
patronats, ... en les quals es tingui dret a nomenar un únic representant, serà el Ple 
Municipal qui en designarà els representants. Si són més els representants municipals, 
serà el Ple Municipal qui nomenarà als representants municipals en els diferents ens 
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participats. Aquesta norma general no serà d’aplicació quan els respectius Estatuts o 
normes de funcionament d’aquestes entitats disposin com ha de ser aquesta 
representació. 
 
En aquells òrgans de govern de societats, institucions, patronats o altres on no hi hagi 
una representació de totes les formacions polítiques representades a la Paeria, caldrà 
donar compte dels acords i debats que s’hagin realitzat en aquests òrgans en les 
Comissions ordinàries mensuals que per raó de la matèria correspongui.” 
 
El Ple de l’Ajuntament en la sessió celebrada el dia 25 de setembre de 2015 va aprovar 
la classificació dels ens, consorcis, societats, organismes i fundacions que conformen el 
sector públic local, en els Grups 1, 2, i 3, i va aprovar, també, el nombre màxim de 
membres dels consells d’administració i dels òrgans superiors de govern o 
d’administració de les entitats dependents, segons disposa la DA 12ª de la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local (LRBRL). 
 
Vista la proposta d’Alcaldia, amb 25 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, 
C’s,  ERC-Avancem, La Crida-CUP i PP i 2 vots en contra del Grup Municipal del 
Comú, s’acorda: 
 
PRIMER. Renovar la composició del Consell Rector de l’organisme autònom “Turisme 
de Lleida”, el qual, a proposta dels grups municipals, quedarà format per les següents 
persones: 
 
S.Sa. Montserrat Mínguez Garcia. Grup municipal del PSC 
S.Sa. Rafael Peris Martin Grup municipal del PSC 
S.Sa. Sara Mestres Llusà Grup municipal del PSC 
S.Sa. Cristina Simó Andreu Grup municipal de CiU 
Sra. Rosa Piqué Fernández Grup municipal de CiU 
Sra. Joana Nieto Agulló Grup municipal de CiU 
S.Sa. Jose Luís Osorio Fernández Grup municipal de C’s 
S.Sa. Jose Ma. Lorenzo Córdoba Alos Grup municipal de C’s 
Sr. Carles Vernet Saureu Grup municipal d’ERC-AVANCEM 
Sra. Noèlia Jiménez Carrasco Grup municipal de la CRIDA-CUP 
Sr. Xavier Palau Altarriba Grup municipal del PP 
S.Sa. Carlos González Iglesias Grup municipal del COMÚ 
Un representant de la Junta de Personal (s.v.) 
Un representant del Comitè d’empresa (s.v.) 
 
SEGON. Agrair als vocals cessants de l’anterior Consell Rector de “Turisme de Lleida” 
la tasca desenvolupada en aquest organisme municipal.  
 
TERCER.  Notificar aquest acord a les persones designades i a la presidència i la 
secretaria del Consell Rector de “Turisme de Lleida”. 
 
 
4.- RENOVACIÓ DE LA COMPOSICIÓ DELS MEMBRES DEL CON SELL RECTOR 
DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’OCUPACIÓ “SALVADOR SEGUÍ”  
 
L’article 9 dels estatuts reguladors de l’organisme autònom Institut Municipal 
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d’Ocupació “Salvador Seguí”  preveu la composició i la forma d’elecció del seu 
Consell Rector, essent competència del Plenari de la Corporació la seva designació.  
 
El Ple de l’Ajuntament en la sessió celebrada el dia 9 de juliol de 2015 va aprovar el 
Cartipàs Municipal per aquest mandat. En aquest es van adoptar diferents acords sobre 
organització municipal, entre els quals hi figura el següent: 
 

“Els Consells d’empreses de capital íntegrament municipal, organismes autònoms 
i altres Instituts, ens o patronats municipals en els que estigui prevista la 
representació proporcionals, estaran formats pel que estableix la disposició 
addicional duo dècima de la Llei 7/85 comptant-hi els/les vocals, el/la president/a i 
el/la vicepresident/a.  
 
Aquestes persones poden ser regidors/es o altres de reconegut prestigi en els 
àmbits de cadascuna de les institucions esmentades, atenent representació 
proporcional corresponent per cada grups municipal. En els cas dels organismes 
autònoms i organitzacions especials, el regidor president tindrà vot de qualitat i 
també hi podran formar part els directors/directores o coordinadors/res municipals, 
amb veu però sense vot.  
 
En els casos que aquesta representació exigeixi la modificació dels estatuts 
respectius, aquesta es produirà segons les normes que, en cada cas tinguin 
establertes al respecte. 
 
Els/les regidors/es no adscrits no tenen dret a formar part i/o a designar 
representants en els Consells d’empreses, organismes autònoms, instituts, ens o 
patronats municipals. 
 
La representació de l’Ajuntament en els òrgans de govern de societats, 
institucions, patronats, ... en les quals es tingui dret a nomenar un únic 
representant, serà el Ple Municipal qui en designarà els representants. Si són més 
els representants municipals, serà el Ple Municipal qui nomenarà als 
representants municipals en els diferents ens participats. Aquesta norma general 
no serà d’aplicació quan els respectius Estatuts o normes de funcionament 
d’aquestes entitats disposin com ha de ser aquesta representació. 
 
En aquells òrgans de govern de societats, institucions, patronats o altres on no hi 
hagi una representació de totes les formacions polítiques representades a la 
Paeria, caldrà donar compte dels acords i debats que s’hagin realitzat en aquests 
òrgans en les Comissions ordinàries mensuals que per raó de la matèria 
correspongui.” 

 
El Ple de l’Ajuntament en la sessió celebrada el dia 25 de setembre de 2015 va aprovar 
la classificació dels ens, consorcis, societats, organismes i fundacions que conformen el 
sector públic local, en els Grups 1, 2, i 3, i va aprovar, també, el nombre màxim de 
membres dels consells d’administració i dels òrgans superiors de govern o 
d’administració de les entitats dependents, segons disposa la DA 12ª de la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local (LRBRL). 
 
Vista la proposta d’Alcaldia, amb 25 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, 
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C’s,  ERC-Avancem, La Crida-CUP i PP i 2 vots en contra del Grup Municipal del 
Comú, s’acorda: 
 
PRIMER.- Renovar la composició dels membres del Consell Rector de l’organisme 
autònom Institut Municipal d’Ocupació “Salvador Seguí”, el qual, a proposta dels grups 
municipals, quedarà format per les següents persones: 
 
S.Sa. Rafael Peris Martin Grup municipal del PSC 
S.Sa. Xavier Rodamilans de la O. Grup municipal del PSC 
S.Sa. Joan Gómez López Grup municipal del PSC 
S.Sa. Carme Culleré Llavoré Grup municipal de CiU 
Sr. Andreu Vazquez Romero      Grup municipal de CiU 
S.Sa. Angeles Ribes Duarte Grup municipal de C’s 
S.Sa. Jose Ma. Lorenzo Córdoba Alos Grup municipal de C’s 
S.Sa. Núria Marín Casas Grup municipal d’ERC-AVANCEM 
Sr. Ferran Dalmau Vilella Grup municipal de la CRIDA-CUP 
S.Sa. Joan Vilella Jounou Grup municipal del PP 
S.Sa. Carlos González Iglesias Grup municipal del COMÚ 
Un representant del sindicat UGT 
Un representant del sindicat CCOO 
Un representant de l’organització empresarial FECOM 
Un representant de l’organització empresarial COELL 
Un representant de la Junta de Personal (s.v.) 
Un representant del Comitè d’empresa (s.v.) 
 
SEGON. Agrair els vocals cessant de l’anterior Consell Rector  de  l’Institut Municipal de 
Treball “Salvador Seguí”  la tasca desenvolupada en aquest organisme municipal.  
 
TERCER.  Notificar aquest acord a les persones afectades i a la presidència i la 
secretaria del Consell Rector de l’Institut Municipal d’Ocupació “Salvador Seguí”.  
 
 
5.- RENOVACIÓ DE LA COMPOSICIÓ DELS MEMBRES DEL CON SELL 
D’ADMINISTRACIÓ DESIGNATS PER L’AJUNTAMENT EN EL CE NTRE DE 
NEGOCIS I CONVENCIONS SA 
 
L’article 33 dels Estatuts socials de l’empresa mixta “Centre de Negocis i 
Convencions SA”  preveu que el Consell d’Administració  és l’òrgan d’administració, 
gestió i  representació permanent de la Societat. El darrer paràgraf de l’esmentat article 
diu que “Estarà format per un nombre mínim d’onze membres i un nombre màxim de 
quinze membres.  No obstant, aquest nombre podrà augmentar-se o reduir-se en funció 
d’allò que acordi la Junta General”. 
 
L’article 34 preveu que no és necessari que els consellers de la Societat siguin socis i 
fixa les condicions i durada dels mandats. 
 
L’article 32.1  regula que és competència de la Junta General de la societat “Nomenar i 
renovar el Consell d’Administració”. 
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El Ple de l’Ajuntament en la sessió celebrada el dia 9 de juliol de 2015 va aprovar el 
Cartipàs Municipal per aquest mandat. En aquest es van adoptar diferents acords sobre 
organització municipal, entre els quals hi figura el següent: 
 

“Els Consells d’empreses de capital íntegrament municipal, organismes autònoms 
i altres Instituts, ens o patronats municipals en els que estigui prevista la 
representació proporcionals, estaran formats pel que estableix la disposició 
addicional duo dècima de la Llei 7/85 comptant-hi els/les vocals, el/la president/a i 
el/la vicepresident/a.  
 
Aquestes persones poden ser regidors/es o altres de reconegut prestigi en els 
àmbits de cadascuna de les institucions esmentades, atenent representació 
proporcional corresponent per cada grups municipal. En els cas dels organismes 
autònoms i organitzacions especials, el regidor president tindrà vot de qualitat i 
també hi podran formar part els directors/directores o coordinadors/res municipals, 
amb veu però sense vot.  
 
En els casos que aquesta representació exigeixi la modificació dels estatuts 
respectius, aquesta es produirà segons les normes que, en cada cas tinguin 
establertes al respecte. 
 
Els/les regidors/es no adscrits no tenen dret a formar part i/o a designar 
representants en els Consells d’empreses, organismes autònoms, instituts, ens o 
patronats municipals. 
 
La representació de l’Ajuntament en els òrgans de govern de societats, 
institucions, patronats, ... en les quals es tingui dret a nomenar un únic 
representant, serà el Ple Municipal qui en designarà els representants. Si són més 
els representants municipals, serà el Ple Municipal qui nomenarà als 
representants municipals en els diferents ens participats. Aquesta norma general 
no serà d’aplicació quan els respectius Estatuts o normes de funcionament 
d’aquestes entitats disposin com ha de ser aquesta representació. 
 
En aquells òrgans de govern de societats, institucions, patronats o altres on no hi 
hagi una representació de totes les formacions polítiques representades a la 
Paeria, caldrà donar compte dels acords i debats que s’hagin realitzat en aquests 
òrgans en les Comissions ordinàries mensuals que per raó de la matèria 
correspongui.” 

 
El Ple de l’Ajuntament en la sessió celebrada el dia 25 de setembre de 2015 va aprovar 
la classificació dels ens, consorcis, societats, organismes i fundacions que conformen el 
sector públic local, en els Grups 1, 2, i 3, i va aprovar, també, el nombre màxim de 
membres dels consells d’administració i dels òrgans superiors de govern o 
d’administració de les entitats dependents, segons disposa la DA 12ª de la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local (LRBRL). 
 
Vista la proposta d’Alcaldia, amb 25 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, 
C’s,  ERC-Avancem, La Crida-CUP i PP i 2 vots en contra del Grup Municipal del 
Comú, s’acorda: 
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PRIMER. Proposar a la Junta General de l’empresa mixta “Centre de Negocis i 
Convencions SA” que, de conformitat amb el previst en els seus estatuts socials 
(esmentats en la part expositiva de la proposta), procedeixi a la renovació dels membres 
del Consell d’Administració designats a proposta de l’Ajuntament de Lleida, amb el 
nomenament dels consellers i conselleres següents: 
 
S.Sa. Montserrat Mínguez Garcia proposada pel grup municipal del PSC 
S.Sa. Rafael Perís Martín proposat pel grup municipal del PSC 
S.Sa. Montserrat Parra Albà proposat pel grup municipal del PSC 
S.Sa. Rosa Ma. Salmeron Pallarés proposat pel grup municipal de CiU 
S.Sa. Jose Luís Osorio Fernández   proposat pel grup municipal de C’s 
S.Sa. Carles Vega Castellví proposat pel grup municipal d’ERC-AVANCEM 
Sr. Ferran Dalmau Vilella proposat pel grup municipal de la CRIDA-CUP 
S.Sa. Dolors López Aguilar proposat pel grup municipal del PP 
 
SEGON. Donar trasllat d’aquest acord a les persones afectades i a la Presidència de la 
Junta General i a la Secretaria de la Junta General i del Consell d’Administració de 
l’empresa mixta “Centre de Negocis i Convencions SA”, als efectes legals i estatutaris 
previstos. 
 
TERCER. Autoritzar tant àmpliament com en dret sigui possible a l’Il·lm. Sr. alcalde per 
fer tots els actes necessaris per a l’execució d’aquest acord. 
 
 
6.-  DESIGNACIÓ DEL REPRESENTANT DE L’AJUNTAMENT EN  “ESTACIÓ 
ADUANERA LLEIDATANA SA (EDULLESA) I RENOVACIÓ DELS MEMBRES DEL 
CONSELL D’ADMINISTRACIÓ EN LA LLOTJA AGROPECUARIA M ERCOLLEIDA 
SA 
 
Atesa la renovació de la Corporació municipal i els acords adoptats sobre l’organització 
municipal pel Ple de l’Ajuntament en la sessió celebrada el dia 9 de juliol de 2015, on es 
va aprovar el Cartipàs Municipal per aquest mandat. 
 
El Ple de l’Ajuntament en la sessió celebrada el dia 25 de setembre de 2015 va aprovar 
la classificació dels ens, consorcis, societats, organismes i fundacions que conformen el 
sector públic local, en els Grups 1, 2, i 3, i va aprovar, també, el nombre màxim de 
membres dels consells d’administració i dels òrgans superiors de govern o 
d’administració de les entitats dependents, segons disposa la DA 12ª de la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local (LRBRL). 
 
L’Ajuntament de Lleida és accionista de la societat anònima Estación Aduanera 
Lleidatana (EDULLESA) i ha de designar el corresponent representant de la Corporació 
en els òrgans de decisió i govern de l’esmentada societat per aquest mandat 
 
L’Ajuntament de Lleida és també accionista de la societat anònima Llotja Agropecuaria 
Mercolleida, S.A. i també ha de designar els corresponents representants de la 
Corporació en els òrgans de decisió i govern de l’esmentada societat per aquest 
mandat. 
 
Vista la proposta d’Alcaldia, amb 25 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, 
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C’s,  ERC-Avancem, La Crida-CUP i PP i 2 vots en contra del Grup Municipal del 
Comú, s’acorda: 
 
PRIMER. Designar com a representant de l’Ajuntament de Lleida en els òrgans de 
decisió i govern de la societat Estación Aduanera Lleidatana SA (EDULLESA) a l’Il·lm. 
Sr. Alcalde, Àngel Ros  Domingo.   
 
Sense perjudici de les delegacions que es puguin efectuar en aplicació del previst en 
la vigent legislació de societats anònimes, designar com a suplent en la representació 
esmentada en el paràgraf anterior, i en els casos on sigui aplicable, al Sr. Josep 
Farrero Jordana. 
 
SEGON. Proposar a la Junta General de la societat Llotja Agropecuaria Mercolleida, 
S.A., que de conformitat amb els seus estatuts, procedeixi a la renovació dels 
membres del Consell d’Administració designats a proposta de l’Ajuntament de Lleida, 
els consellers següents: 

• Il.lm. Sr. Angel Ros Domingo proposat pel grup municipal del PSC 
• S.Sa. Rafael Peris Martín proposat pel grup municipal del PSC 
• Sr. Josep Farrero Jordana proposat pel grup municipal del PSC 
• S.Sa. Antoni Postius Terrado                        proposat pel grup municipal de CiU 

 
TERCER. Agrair els membres cessants dels anteriors òrgans de decisió i govern de 
les empreses EDULLESA i Llotja Agropecuaria Mercolleida, S.A., la tasca 
desenvolupada en aquest organisme.  
 
QUART. Notificar el contingut del present acord a les persones designades i als 
òrgans de gestió i de govern d’EDULLESA i Llotja Agropecuaria Mercolleida, S.A., als 
efectes legals oportuns. 
 
 
7.- DESIGNACIÓ DELS MEMBRES DEL PATRONAT DE LA FUND ACIÓ PRIVADA 
PAISATGE URBÀ DE LLEIDA  
 
L’article 13 dels estatuts de la Fundació Privada Paisatge Urbà de Lleida  regulen que 
el govern, l’administració i la representació de la Fundació correspon al Patronat. 
 
L’article 15 del text estatutari vigent preveu que el Patronat estarà format per un mínim 
de 10 i un màxim de 30 membres i que s’haurà de garantir sempre que la majoria dels 
membres del Patronat siguin membres del Ple de la Corporació Local de Lleida, 
designats per aquest òrgan. El segon paràgraf d’aquest article preveu que el primer 
patronat serà el designat en la Carta Fundacional i que les vacants dels patrons 
designats en aquesta Carta seran cobertes per membres del Ple de l’Ajuntament de 
Lleida designats pel mateix plenari. També es preveu que seran també patrons les 
persones que siguin successivament nomenades com a tals pel Patronat, de conformitat 
amb el previst en l’article 33.2.b) dels Estatuts.  
 
Que de conformitat amb la Carta Fundacional i als acords Plenaris de dates 31 de gener 
de 2003 i 26 de maig de 2006, es designen com a Patrons els següents: 

• L’alcalde de l’Ajuntament de Lleida 
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• Regidor d’Urbanisme 
• Regidor de Cultura 
• Regidor de Promoció Econòmica i Treball 
• Regidor de Comerç, Consum i Turisme 
• Un/a representant de cada grup municipal 
• Un/a representant de la FAV 

 
Atesa la renovació de la Corporació municipal i els acords adoptats sobre l’organització 
municipal pel Ple de l’Ajuntament en la sessió celebrada el dia 9 de juliol de 2015, on es 
va aprovar el Cartipàs Municipal per aquest mandat. 
 
En tant no es procedeixi a l’adaptació estatutària per aplicar allò que disposa la DA 12ª 
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local (LRBRL). 
 
Donada la necessitat de renovar o confirmar en el càrrec de patrons  els membres del 
Patronat que són al mateix temps membres de la Corporació, (adaptant la denominació 
de les regidories) i vistes les propostes formulades pels diferents grups municipals, de 
conformitat amb el previst en l’article 15 dels estatuts, amb 25 vots a favor dels grups 
municipals del PSC, CiU, C’s,  ERC-Avancem, La Crida-CUP i PP i 2 vots en contra del 
Grup Municipal del Comú, s’acorda: 
 
PRIMER. Designar o confirmar com a membres del Patronat de la Fundació Privada 
Paisatge Urbà de Lleida, de conformitat amb el previst en l’article 15 dels seus 
estatuts, i d’acord amb les propostes dels grups municipals, les persones següents: 
 

• L’Il·lm. Sr. Àngel Ros Domingo, alcalde de l’Ajuntament de Lleida. 
• S. Sa. Fèlix Larrosa Piqué, regidor de Promoció i Gestió de l’Habitat Urbà i 

Rural i la Sostenibilitat. 
• S. Sa. Montserrat Parra Albà, regidora de les Polítiques a favor de la 

Creativitat, la Cultura, l’Educació i els Esports. 
• S. Sa. Rafel Peris Martín,  regidor de Promoció de la Ciutat, del Comerç, del 

Turisme i de l’Ocupació i l’Emprenedoria. 
• Sr. Joan Blanc Ripoll, en representació del grup municipal del PSC 
• S. Sa. Marta Gispert Rocasalbas, en representació del grup municipal de CiU 
• Sr. Andreu Vázquez Romero, en representació del grup municipal de CiU 
• S. Sa. Jose Luís Osorio Fernández, en representació del grup municipal de C’s  
• S. Sa. Josep Ma. Baiget Marqués, en representació del grup municipal d’ERC-                                                       

AVANCEM  
• Sr. Jordi Soldevila Roig, en representació del grup municipal de la CRIDA-CUP 
• Sra. Ma. José Horcajada Bell-lloch, en representació del grup municipal del PP  
• La persona designada en representació de la FAV continuarà llevat que 

aquesta entitat proposi la seva substitució.  
 
SEGON. Agrair els membres cessants de l’anterior Patronat de la Fundació Privada 
Paisatge Urbà de Lleida,  la tasca desenvolupada en aquest organisme.  
 
TERCER. Notificar el contingut del present acord a les persones designades i als 
òrgans de gestió i de govern de la Fundació Privada Paisatge Urbà de Lleida, als 
efectes legals oportuns. 



 
 

 10

 
 
8.- DESIGNACIÓ DELS MEMBRES DEL PATRONAT DE LA FUND ACIÓ PÚBLICA 
TEATRE DE LA LLOTJA 
 
L’Ajuntament Ple va aprovar els estatuts de la Fundació Pública Teatre de  La Llotja . 
 
L’art. 14 dels estatuts fundacionals preveuen que l’òrgan de govern, alta direcció i 
representació del a Fundació serà la Junta del patronat. Inicialment la composició 
d’aquest Patronat és la següent: 
 

a) El president, càrrec que recaurà en la persona que exerceix el càrrec d’alcalde 
de l’Ajuntament. 

b) El vicepresident, càrrec que recaurà en la regidora de Cultura de l’Ajuntament. 

c) Nou vocals en representació de l’Ajuntament de Lleida, que seran regidors 
designats en el plenari a proposta de l’Alcaldia, garantint la representació dels 
grups polítics municipals. 

Atesa la renovació de la Corporació municipal i els acords adoptats sobre l’organització 
municipal pel Ple de l’Ajuntament en la sessió celebrada el dia 9 de juliol de 2015, on es 
va aprovar el Cartipàs Municipal per aquest mandat. 
 
El Ple de l’Ajuntament en la sessió celebrada el dia 25 de setembre de 2015 va aprovar 
la classificació dels ens, consorcis, societats, organismes i fundacions que conformen el 
sector públic local, en els Grups 1, 2, i 3, i va aprovar, també, el nombre màxim de 
membres dels consells d’administració i dels òrgans superiors de govern o 
d’administració de les entitats dependents, segons disposa la DA 12ª de la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local (LRBRL). 
 
Vista la proposta d’Alcaldia, amb 25 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, 
C’s,  ERC-Avancem, La Crida-CUP i PP i 2 vots en contra del Grup Municipal del 
Comú, s’acorda: 
 
PRIMER. Designar com a patrons integrants de la Junta del Patronat de la Fundació 
Pública Teatre de la Llotja  els membres de la corporació següents, de conformitat 
amb el previst en l’article 14 dels seus estatus, i d’acord amb les propostes dels grups 
municipals: 
 

a) President: Il·lm. Sr. Àngel Ros Domingo, com a alcalde president de 
l’Ajuntament de Lleida 

b) Vicepresidenta: Sra. Montserrat Parra Albà, regidora de les polítiques a favor 
de la Creativitat, la Cultura, l’Educació i els Esports. 

c) Vocals: 
• S.Sa. Rafael Peris Martín, regidor del grup municipal del PSC 
• S.Sa. Antoni Postius Terrado, regidor del grup municipal de CiU 
• S.Sa. Angeles Ribes Duarte, regidora del grup municipal de C’s 
• S.Sa. Carles Vega Castellví, regidor del grup municipal d’ERC-AVANCEM 
• S.Sa. Francesc Gabarrell Guiu, regidor del grup municipal de la CRIDA-
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CUP 
• S.Sa. Dolors López Aguilar,regidora del grup municipal del PP 
• S.Sa. Sergi Talamonte Sánchez, regidor del grup municipal del COMÚ. 

 
SEGON. Agrair els membres cessants de l’anterior Patronat de la Fundació Pública 
Teatre de la Llotja ,  la tasca desenvolupada en aquest organisme.  
 
TERCER. Notificar el contingut del present acord a les persones designades i als 
òrgans de gestió i de govern de la Fundació Pública Teatre de la Llotja , als efectes 
legals oportuns. 
 
QUART. Autoritzar de forma expressa l’Il·lm. Sr. alcalde per la formalització del tots els 
documents necessaris per a la formalització del present acord. 
 
 
9.- RENOVACIÓ D’ÒRGANS DE GOVERN D’ENS DEPENDENTS I  DESIGNACIÓ 
DE REPRESENTANTS MUNICIPALS EN ALTRES ENS EN QUÈ HI  PARTICIPA. 
CONSORCIS 
 
Atesa la renovació de la Corporació municipal i els acords adoptats sobre l’organització 
municipal pel Ple de l’Ajuntament en la sessió celebrada el dia 9 de juliol de 2015, on es 
va aprovar el Cartipàs Municipal per aquest mandat. 
 
El Ple de l’Ajuntament en la sessió celebrada el dia 25 de setembre de 2015 va aprovar 
la classificació dels ens, consorcis, societats, organismes i fundacions que conformen el 
sector públic local, en els Grups 1, 2, i 3, i va aprovar, també, el nombre màxim de 
membres dels consells d’administració i dels òrgans superiors de govern o 
d’administració de les entitats dependents, segons disposa la DA 12ª de la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local (LRBRL). 
 
Atesa la necessitat de procedir a la renovació o substitució dels representants de 
l’Ajuntament de Lleida en els òrgans rectors de diferents Consorcis en els quals 
participa o té adscrits l’Ajuntament de Lleida i vistes les propostes formulades pels 
diversos grups municipals,  
 
Tenint en consideració les regulacions dels esmentats consorcis i òrgans, en el sentit 
següent:  

• L’article 10 dels estatuts reguladors del Consorci Parc Científic i Tecnològic 
Agroalimentari de Lleida preveu que formaran part del Consell d’Administració, 
entre altres, tres representants de l’Ajuntament de Lleida i tres representants de 
la UdL.  

• Els articles 10 i 11 dels estatuts reguladors del Consorci per a la Gestió del 
Servei d’Acolliment a Persones Sense Llar, preveuen que formaran part del 
Consell General, entre altres, quatre representants de l’Ajuntament de Lleida. 

• L’article 6 dels estatuts reguladors del Consorci per a la Gestió del Servei de 
Televisió Digital Terrestre Local de la Demarcació de Lleida, estableix que el 
Consell General està format, entre altres, per un representant de cadascun dels 
ens públics consorciats. 
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• L’article 6 dels estatuts reguladors del Consorci de Residus del Segrià preveu 
que formaran part del Consell General, entre altres, tres representants de 
l’Ajuntament de Lleida i que no serà imprescindible ostentar la qualitat de 
representant electe. 

•  L’article 13 i 16 dels estatuts reguladors del Consorci GlobaLleida preveu que 
formaran part del Consell General, entre altres, vuit membres designats per 
l’Ajuntament de Lleida i del Comitè Executiu, entre altres, quatre  membres 
designats per l’Ajuntament de Lleida. 

• L’article 10 dels estatuts reguladors del Consorci Museu de Lleida, Diocesà i 
Comarcal preveu que formaran part de la Comissió Executiva, entre altres, un 
representant de l’Ajuntament de Lleida. 

 
Vista la proposta d’Alcaldia, amb 25 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, 
C’s, ERC-Avancem, La Crida-CUP i PP i 2 vots en contra del Grup Municipal del 
Comú, s’acorda: 
 
PRIMER. Designar com a representants de l’Ajuntament de Lleida en el Consell 
d’Administració del Consorci del Parc Científic i Tecnològic Agroalime ntari de 
Lleida , als membres següents i de conformitat amb el previst en l’article 10 dels seus 
estatuts, i d’acord amb les propostes dels grups municipals: 
 

• Il·lm. Sr. Àngel Ros Domingo, com a alcalde de l’Ajuntament de Lleida 
• S.Sa. Rafael Peris Martín, regidor del grup municipal de PSC 
• S.Sa. Angeles Ribes, regidora del grup municipal de C’s 

 
SEGON. Designar com a representants de l’Ajuntament de Lleida en el Consell 
General i en el Comitè Executiu del Ajuntament de Lleida en el Consorci per a la 
Gestió del Servei d’Acolliment a Persones Sense Lla r, als membres següents i de 
conformitat amb el previst en l’article 10 i 11 dels seus estatuts, i d’acord amb les 
propostes dels grups municipals: 
 
Consell General 

• Il·lm. Sr. Àngel Ros Domingo, com a alcalde de l’Ajuntament de Lleida, com 
a membre nat del Consorci. 

• S.Sa. Xavier Rodamilans de la O., regidor del grup municipal de PSC 
• S.Sa. Antoni Postius Terrado, regidor del grup municipal de CiU 
• S.Sa. Carles Vega Castellví, regidor del grup municipal d’ERC – AVANCEM 
• Sra. Margarita Pereira Personal,  a proposta del grup municipal del COMU 

 
S’adequaran els estatuts d’aquest consorci a la nova composició. 
 
TERCER. Designar com a representant de l’Ajuntament de Lleida en el Consell 
General del Consorci per a la Gestió del Servei de Televisió D igital Terrestre 
Local de la Demarcació de Lleida , a l’Il·lm. Sr. Àngel Ros Domingo de conformitat 
amb el previst en l’article 6 dels seus estatuts. 
 
QUART. Designar com a representants de l’Ajuntament de Lleida en el Consell 
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General del Consorci de Residus del Segrià , als membres següents i de conformitat 
amb el previst en l’article 6 dels seus estatuts, i d’acord amb les propostes dels grups 
municipals: 
 

• S. Sa. Fèlix Larrosa Piqué, en representació del grup municipal del PSC 
• S. Sa. Montse Mínguez García, en representació del grup municipal del PSC 
• S. Sa. Antoni Postius Terrado en representació del grup municipal de CiU 

 
CINQUÈ. Designar com a representants de l’Ajuntament de Lleida en el Consell 
General i en el Comitè Executiu del Consorci GlobaLleida , als membres següents i 
de conformitat amb el previst en l’article 13 I 16 dels seus estatuts, i d’acord amb les 
propostes dels grups municipals: 
 
Consell General 

• Il·lm. Sr. Àngel Ros Domingo, com a alcalde de l’Ajuntament de Lleida 
• S. Sa. Rafael Peris Martín, en representació del grup municipal del PSC 
• S. Sa. Antoni Postius Terrado, en representació del grup municipal de CiU 
• Sr. Eduardo Serrano Gutiérrez, en representació del grup municipal de CiU 
• S. Sa. Jose Luís Osorio Fernández, en representació del grup municipal de 

C’s  
• S. Sa. Carles Vega Castellví, en representació del grup municipal d’ERC-

AVANCEM  
• Sr. Miguel Angel Balao García, en representació del grup municipal del PP  
• S. Sa. Carlos González Iglesias, en representació del grup municipal del 

COMÚ  
 
Comitè Executiu 

• Il·lm. Sr. Àngel Ros Domingo 
• S. Sa. Rafael Peris Martín 
• S. Sa. Montserrat Mínguez García 
• S. Sa. Fèlix Larrosa Piqué  

 
SISÈ. Designar com a representant de l’Ajuntament de Lleida en la Comissió 
Executiva del Consorci Museu de Lleida, Diocesà i Comarcal , a la regidora S.Sa. 
Montserrat Parra Albà, de conformitat amb el previst en l’article 10 dels seus estatuts. 
 
SETÈ. Agrair els membres cessants dels anteriors òrgans rectors de tots aquests 
consorcis,  la tasca desenvolupada en els diferents organismes.  
 
VUITÈ. Notificar el contingut del present acord a  totes les persones designades, a les 
presidències i secretaries dels diferents consorcis i al Director de Serveis i Coordinació 
General. 
 
 
10.-  DESIGNACIÓ DE REPRESENTANTS EN EL PATRONAT DE  LA FUNDACIÓ 
PRIVADA “FUNDACIÓ LA FIRA DE LLEIDA” I EN LA COMISS IÓ DELEGADA DE 
LA FUNDACIÓ PRIVADA “LA FIRA DE LLEIDA” 
 



 
 

 14

L’Ajuntament de Lleida ha estat una de les institucions que van constituir la fundació 
privada “FUNDACIÓ LA FIRA DE LLEIDA”.  
 
L’article 11 dels estatuts fundacionals preveu que el Patronat d’aquesta Fundació és 
l’òrgan de govern i assumeix la més alta representació i facultats de decisió de l’entitat i 
està constituït per diversos patrons nats (entre els quals figura l’Alcalde de la ciutat) i 
diversos vocals entre els quals cal designar quatre per part de la nostra Corporació.  
 
L’article 20 dels esmentats estatuts fundacionals preveu l’existència d’una Comissió 
Delegada a la qual cal també designar dos representants de l’Ajuntament entre aquells 
que hagin estat designats com a membres del Patronat.  

 
Atesa la renovació de la Corporació municipal i els acords adoptats sobre l’organització 
municipal pel Ple de l’Ajuntament en la sessió celebrada el dia 9 de juliol de 2015, on es 
va aprovar el Cartipàs Municipal per aquest mandat. 
 
El Ple de l’Ajuntament en la sessió celebrada el dia 25 de setembre de 2015 va aprovar 
la classificació dels ens, consorcis, societats, organismes i fundacions que conformen el 
sector públic local, en els Grups 1, 2, i 3, i va aprovar, també, el nombre màxim de 
membres dels consells d’administració i dels òrgans superiors de govern o 
d’administració de les entitats dependents, segons disposa la DA 12ª de la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local (LRBRL). 
 
Vista la proposta d’Alcaldia, amb 25 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, 
C’s,  ERC-Avancem, La Crida-CUP i PP i 2 vots en contra del Grup Municipal del 
Comú, s’acorda: 
 
PRIMER.- Designar com a representants de l’Ajuntament de Lleida en el Patronat de 
la fundació privada “FUNDACIÓ LA FIRA DE LLEIDA”  a les persones següents: 
 

• S.Sa. Rafael Peris Martín proposat pel grup municipal del PSC 
• Sr. Josep Farrero Jordana proposat pel grup municipal del PSC 
• S. Sa. Antoni Postius Terrado proposat pel grup municipal de CiU 
• S. Sa. Angeles Ribes Duarte proposada pel grup municipal de C’s 

 
SEGON.- Designar com a representants de l’Ajuntament de Lleida en la Comissió 
Delegada de la fundació privada “FUNDACIÓ LA FIRA D E LLEIDA”  a les persones 
següents: 

• S. Sa. Rafael Peris Martín  
• Sr. Josep Farrero Jordana 

 
TERCER. Agrair els membres cessants de l’anterior Patronat de la Fundació La Fira 
de Lleida ,  la tasca desenvolupada en aquest organisme.  
 
QUART. Notificar el contingut del present acord a les persones designades i als 
òrgans de gestió i de govern de la Fundació La Fira de Lleida , als efectes legals 
oportuns. 
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11.- FIXACIÓ DE LA DATA EL PLE EXTRAORDINARI DE PRE SSUPOSTOS PER A 
L’EXERCICI 2016 
 
El senyor alcalde dona compte de l’acord de la Junta de Portaveus pel qual es va fixar 
que el Ple extraordinari de pressupostos es faria el dimecres dia 25 de novembre; el dia 
27 del mateix mes es farà el Ple ordinari tal com preveu l’acord de cartipàs.  
 
 
ASSUMPTE D’URGÈNCIA 
 
Prèvia declaració d’urgència, aprovada per unanimitat, s’acorda tractar el punt següent: 
 
 
12.- SOL·LICITUD DE PRÒRROGA EN L’EXECUCIÓ I JUSTIF ICACIÓ DE LES 
ACTUACIONS SUBVENCIONADES SEGONS RESOLUCIÓ DE LA DI RECCIÓ 
GENERAL DE TURISME DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, DEPARTAMENT 
D’EMPRESA I OCUPACIÓ INCLOSES EN EL PROJECTE “CONCÒ RDIA. LLEIDA, 
CIUTAT DE LES CULTURES” 
 
Vista la proposta del regidor de Promoció i Gestió de l’Habitat Urbà i Rural i 
Sostenibilitat, per unanimitat s’acorda:  
 
1r. Aprovar els informes tècnics de la Cap de Servei de Patrimoni Cultural Històric i 
Artístic de l’Ajuntament de Lleida de data 26 d’octubre de 2015, de l’arqueòleg territorial 
dels Serveis Territorials de Lleida del Departament de Cultura de la Generalitat de 
Catalunya, de data 28 d’octubre de 2015 i del Cap de Secció d’Obres de l’Ajuntament de 
Lleida de data 28 d’octubre de 2015, els quals justifiquen la sol·licitud de pròrroga en 
l’execució  i justificació de la subvenció atorgada segons resolució de la Direcció 
General de Turisme de la Generalitat de Catalunya, Departament d’Empresa i 
d’Ocupació, de data 18 de juny de 2014, en relació al Projecte “CONCÒRDIA. Lleida, 
ciutat de les cultures”. 
 
2n. Aprovar la sol·licitud de pròrroga de 8 mesos, en l’execució i justificació de les 
actuacions subvencionades segons resolució de la Direcció General de Turisme del 
Departament d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya, de data 18 de juny 
de 2014, motivada segons els informes tècnics de la Cap de Servei de Patrimoni 
Cultural Històric i Artístic de l’Ajuntament de Lleida de data 26 d’octubre de 2015, de 
l’arqueòleg territorial dels Serveis Territorials de Lleida del Departament de Cultura de la 
Generalitat de Catalunya, de data 28 d’octubre de 2015 i del Cap de Secció d’Obres de 
l’Ajuntament de Lleida de data 28 d’octubre de 2015, aprovats en el punt primer 
d’aquesta resolució. 
 
3r. Iniciar expedient de catalogació de les restes arqueològiques del Call Medieval de 
Lleida. 
 
4t. Comunicar a la Generalitat de Catalunya, Departament d’Empresa i Ocupació, 
Direcció General de Turisme aquesta resolució pel seu coneixement i als efectes 
oportuns. 
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5è. Facultar de forma expressa a l’Alcaldia per a que realitzi tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord i qualsevol altre acte administratiu que 
es derivi del mateix. 
 
 
13. APROVACIÓ DE L’AVANTPROJECTE DEL PLA LOCAL DE J OVENTUT DE 
LLEIDA 2016-2020 I DE LES BASES DEL CONCURS “IMATGE  DEL PLA LOCAL DE 
JOVENTUT DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA” 
 
L’Ajuntament de Lleida ha fet tres plans locals 2005-2007, 2008-2011 i 2012-2015, que 
han permès una definició de l’actuació del departament de Joventut tant en el 
desenvolupament dels propis projectes com en el treball en xarxa amb altres 
departaments, institucions i entitats. 
 
El pla de joventut 2016-2020, recull l’experiència dels plans anteriors, però mira cap al 
futur amb la voluntat d’afrontar els reptes que deriven de les transformacions de la 
realitat juvenil els últims anys. 
 
Per això el nou pla ha d’establir i defensar la centralitat de les polítiques de Joventut en 
el moment actual. Aconseguir-ho passa per: 
 

- Aprofitar l’emergència d’una joventut apoderada que vol dir la seva en les 
polítiques públiques i donar-li veu des del diagnòstic inicial fins a la definició de 
les accions. 

- Donar un pas més en l’acció interdepartamental i institucional. 
 
Així mateix, és voluntat de l’Ajuntament que la imatge de l’acció del departament de 
Joventut per als propers quatre anys, també sigui fruit de la inspiració dels joves 
creadors de la ciutat de Lleida. Per aquest motiu, es proposa el concurs “Imatge del Pla 
Local de Joventut de l’Ajuntament de Lleida”, establint dos categories diferents: 

- Fotografia: els joves de Lleida 
- Imatge gràfica del Pla Local de la Joventut 
 

Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor de Polítiques per als 
Drets de les Persones:  
 
Aprovació de l’avantprojecte del Pla Local de Joventut de Lleida 2016-2020 i de les 
bases del concurs “Imatge del Pla Local de Joventut de l’Ajuntament de Lleida”. 
 
 
14.- APROVACIÓ DE L’ADHESIÓ DEL MUSEU D’ART JAUME M ORERA AL 
CONVENI MARC DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL DEPARTAMENT DE CULTURA 
DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, L’AGÈNCIA CATALANA DEL PATRIMONI 
CULTURAL I LA DIPUTACIÓ DE LLEIDA SOBRE LA XARXA TE RRITORIAL DE 
MUSEUS DE LES TERRES DE LLEIDA I ARAN, PER TAL QUE L’ESMENTAT 
MUSEU FORMI PART D’AQUESTA XARXA 
 
El Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya, l’Agencia Catalana del 
Patrimoni Cultural i la Diputació de Lleida van signar el 7 de maig del 2015, un conveni 
que té per objecte, la renovació per part del Departament de Cultura i de la Diputació 
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de Lleida, de la Xarxa Territorial de Museus de les Terres de Lleida i l’Aran, amb la 
finalitat de dur a terme totes les actuacions necessàries per potenciar les funcions 
pròpies dels museus com a institució cultural pública, impulsar la seva projecció social 
i cultural i fer-los sostenibles en els context econòmic actual. 
 
El 6 d’agost de 2015, la Cap del Servei de Museus i Protecció de Béns Mobles, de la 
Direcció General d’Arxius, Biblioteques, Museus i Patrimoni, adreça una carta al Il·lm. 
Sr. Àngel Ros Domingo, alcalde, proposant l’adhesió de l’Ajuntament de Lleida a la 
Xarxa Territorial de Museus de les Terres de Lleida i l’Aran. 
 
Les administracions públiques, entre les quals s’inclouen els ajuntaments, tenen 
atribuïdes competències en aquesta matèria. Així segons l’article 25.2.m/  de la 
Llei  7/1985 , de 2 d’abril,  Reguladora de las Bases del Régimen Local els municipis 
tenen com a competència pròpia la “Promoción de la cultura y equipamientos 
culturales”. En el mateix sentit els articles 66.3.e/ i  66.3.n/ del text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya, aprovat per Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, reconeixen, respectivament,  als ajuntaments competències sobre el patrimoni 
histórico-artístic i les activitats i instal·lacions culturals. 
 
L’Ajuntament de Lleida considera d’interès que un dels seus equipaments culturals i 
patrimonials, el Museu d’Art Jaume Morera, formi part de la Xarxa Territorial de 
Museus de les Terres de Lleida i l’Aran. 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Polítiques a 
favor de la Creativitat, la Cultura, l’Educació i els Esports: 
 
“Aprovar l’adhesió del Museu d’Art Jaume Morera, de titularitat municipal, al conveni 
marc de col·laboració entre el Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya, 
l’Agencia Catalana del Patrimoni Cultural i la Diputació de Lleida sobre la Xarxa 
Territorial de Museus de les Terres de Lleida i Aran, per tal que l’esmentat museu formi 
part d’aquesta xarxa.” 
 
 
15.- APROVACIÓ DE L’ATORGAMENT DE LA SUBVENCIÓ EXCE PCIONAL I LA 
SIGNATURA DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE LA GEN ERALITAT DE 
CATALUNYA, MITJANÇANT EL DEPARTAMENT D’ENSENYAMENT I 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER DESENVOLUPAR EL PROGRAMA   DEL 
BATXILLERAT INTERNACIONAL A L’INSTITUT JOSEP LLADON OSA DE LLEIDA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Polítiques a 
favor de la Creativitat, la Cultura, l’Educació i els Esports: 
 
1r. Aprovar la concessió d’una subvenció excepcional a l’Institut Josep Lladonosa del 
Departament d’ensenyament de la Generalitat de Catalunya per import de 3.000 €, a 
l’empara de l’article 22.2.c) de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de 
subvencions. 
 
2n.  Aprovar el conveni de col·laboració entre la Generalitat de Catalunya, mitjançant 
el Departament d’Ensenyament, i l’Ajuntament de Lleida per desenvolupar el programa 
del batxillerat internacional a l’institut Josep Lladonosa de Lleida, que regularà la gestió 
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i justificació d’aquesta subvenció. 
 
3r. Disposar que la despesa d’aquesta subvenció vagi amb càrrec a la partida 
pressupostària 06.3261.48204 del pressupost de l’Ajuntament de l’any 2015.  
 
4t.  Ordenar el pagament, en concepte de bestreta, eximida de garantia de la totalitat 
de l’import de de la subvenció concedida . 
 
5è.  Informar al director de l’Institut Josep Lladonosa de Lleida que l’import de la 
despesa que s’ha de justificar és el cost total de l’actuació subvencionada estimat en 
3.000 € (IVA inclòs), i que la documentació per justificar la subvenció es presentarà a 
l’Ajuntament de Lleida en els terminis que es preveu en el Conveni.  
 
 
16.- RATIFICACIÓ DE CONVENIS DE PRÀCTIQUES EN CENTR ES DE TREBALL 
DEL SERVEI D’EDUCACIÓ CURS 2014-2015. SEGON SEMESTR E 
 
El servei d’educació de la Regidoria de Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports facilita la realització de  pràctiques als alumnes de diferents 
centres educatius en els centres que depenen del servei d’educació. Per tal de poder 
realitzar les pràctiques és necessari signar amb els diferents centres i entitats convenis 
de col·laboració per cada alumne/a segons models facilitats.  
 
Vist l’article 110 de la llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim Jurídic i procediment de les 
administracions públiques de Catalunya. 
 
Vist l´informe de la cap de secció de Gestió de Centres de data 6 d´octubre de 2015. 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Polítiques a 
favor de la Creativitat, la Cultura, l’Educació i els Esports: 
 
Ratificar els 86 convenis de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i els diferents 
centres i entitats per a la realització de pràctiques dels alumnes que consten en la 
proposta.  
 
 
 
17.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI ENTRE L’ADMINISTRACIÓ DE LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA, MITJANÇANT EL DEPARTAMENT  
D’ENSENYAMENT I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER AL SOSTE NIMENT DEL 
FUNCIONAMENT DEL CONSERVATORI DE MÚSICA DE LLEIDA P ER AL CURS 
2013-2014 
 
En data 12 de maig de 2015 es va signar el conveni entre el Departament 
d’ensenyament de la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Lleida per al 
sosteniment del funcionament del conservatori municipal de música de Lleida, per al 
curs 2013-2014. 
 
Vist que aquest conveni ha estat aprovat per decret d’Alcaldia de data 28 d´abril de 
2015. 
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Vist que el mòdul de subvenció que s’aplica corresponent al curs 2013-2014 és de 2.265 
euros per cada alumne matriculat.  
 
Vist que el nombre d’alumnes finançats per al curs 2013-2014 és de 177 
 
Vist que l’aportació del departament d’ensenyament per al curs 2013-2014 és de 
400.905 euros 
 
Vist l´informe de la cap de Secció de Gestió de Centres de data 2 d´octubre de 2015 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Polítiques a 
favor de la Creativitat, la Cultura, l’Educació i els Esports: 
 
Ratificar del conveni per al sosteniment del funcionament del Conservatori Municipal de 
Música de Lleida, per al curs 2013-2014 
 
 
18.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI ENTRE L’ADMINISTRACIÓ DE LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA, MITJANÇANT EL DEPARTAMENT  
D’ENSENYAMENT I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA DE CREACIÓ D ’UNA LLAR 
D’INFANTS PÚBLICA DE TITULARITAT MUNICIPAL EN RELAC IÓ A L’AMPLIACIÓ 
DE L’ESCOLA BRESSOL SECÀ DE SANT PERE 
 
En data 3 de novembre de 1992 es va signar un conveni entre el departament 
d´Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i l´ajuntament de Lleida de creació de la 
Llar d´infants pública Secà de Sant Pere, de titularitat municipal, ubicada al carrer 
Lliberta, 1 de Lleida. 
 
L´any 2014 es realitzen obres per adequar una aula i s´amplia l´escola bressol en un 
aula mes, es realitzen els tràmits necessaris al departament d´Ensenyament. 
 
En data 13 de maç de 2015 es signa la primera addenda pel director general de Centres 
Públics de la Generalitat de Catalunya, en relació a l´ampliació del centre, amb codi 
25007013.  
 
Vist l´informe de la cap de secció de Gestió de Centres de 2 d´octubre de 2015 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Polítiques a 
favor de la Creativitat, la Cultura, l’Educació i els Esports: 
 
Ratificar la primera addenda al conveni entre l´Administració de la Generalitat de 
Catalunya i l´Ajuntament de Lleida, de creació d´una escola bressol pública de 
titularitat municipal en relació a l’ampliació de l´escola bressol Secà de Sant Pere. 
 
 
19.- RATIFICACIÓ DEL DECRET DE SOL·LICITUD DE SUBVE NCIÓ AL 
DEPARTAMENT D’ENSENYAMENT DE LA GENERALITAT DE CATA LUNYA PER 
A L’ESCOLA DE MÚSICA DE TITULARITAT MUNICIPAL PEL C URS 2014-2015 
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En data 20 de juliol de 2015 el Departament d´Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya, tramet un escrit relatiu a l´assignació dels ajuts econòmics que atorgarà el 
departament per al funcionament de les escoles de Música Municipals, per al curs 
2014-2015. 
 
En data 8 de setembre de 2015 per decret d´Alcaldia es sol·licita subvenció per 
l´escola de música de titularitat municipal d´acord amb l´escrit del Departament 
d´Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, per al curs 2014-2015, d´acord amb la 
proposta de criteris econòmics aprovats per al comissió Mixta del Departament 
d´Ensenyament i Entitats Municipalistes. 
 
Vist que es resolc ratificar pel ple  el decret  d´Alcaldia de data 8 de setembre de 2015. 
 
Vist l´informe de la cap de Secció de Gestió de Centres de 2 d´octubre de 2015 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Polítiques a 
favor de la Creativitat, la Cultura, l’Educació i els Esports: 
 
Ratificar el conveni per al sosteniment del funcionament del Conservatori Municipal de 
Música de Lleida, per al curs 2014-2015 
 
 
20.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE  EL COL·LEGI 
EPISCOPAL-MARE DE DÉU DE L’ACADÈMIA I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER 
PROMOURE, IMPULSAR I DESENVOLUPAR, EN RÈGIM D’ALTER NANÇA I AMB 
FORMACIÓ DUAL, EL CICLE FORMATIU DEL GRAU SUPERIOR D’EDUCACIÓ 
INFANTIL 
 
Amb 23 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem i PP i  4 
vots en contra dels grups municipals de la Crida-CUP i del Comú, s’acorda aprovar la 
proposta següent de la regidora de Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports: 
 
Ratificar  el conveni de col·laboració entre el Col·legi Episcopal-Mare de Déu de 
l´Acadèmia i l´Ajuntament de Lleida per promoure, impulsar i desenvolupar en 
règim d´alternança i amb formació dual, el cicle formatiu de grau superior 
d´educació infantil. 
 
 
21.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE  EL CENTRE 
ACADÈMIA MARTÍNEZ I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER PROM OURE, 
IMPULSAR I DESENVOLUPAR, EN RÈGIM D’ALTERNANÇA I AM B FORMACIÓ 
DUAL, EL CICLE FORMATIU DEL GRAU SUPERIOR D’EDUCACI Ó INFANTIL 
 
Amb 23 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem i PP i 4 
vots en contra dels grups municipals de la Crida-CUP i del Comú, s’acorda aprovar la 
proposta següent de la regidora de Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports: 
 
Ratificar el conveni de col·laboració entre l´Acadèmia Martínez i l´Ajuntament de Lleida 
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per promoure, impulsar i desenvolupar en règim d´alternança i amb formació dual, el 
cicle formatiu de grau superior d´educació infantil. 
 
 
22.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE  
L’ADMINISTRACIÓ DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, MIT JANÇANT EL 
DEPARTAMENT D’ENSENYAMENT I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER 
PROMOURE, IMPULSAR I DESENVOLUPAR, EN RÈGIM D’ALTER NANÇA I AMB 
FORMACIÓ DUAL, EL CICLE FORMATIU DEL GRAU SUPERIOR DE SISTEMES 
DE TELECOMUNICACIONS I INFORMÀTICS A L’INSTITUT RON DA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Polítiques a 
favor de la Creativitat, la Cultura, l’Educació i els Esports: 
 
Ratificar el conveni de col·laboració entre l´administració de la Generalitat de 
Catalunya, mitjançant el departament d´Educació i l´Ajuntament de Lleida per 
promoure, impulsar i desenvolupar en règim d´alternança i amb formació dual, el cicle 
formatiu de grau superior d´educació infantil a  l´Institut Ronda. 
 
 
 
23.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE  
L’ADMINISTRACIÓ DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, MIT JANÇANT EL 
DEPARTAMENT D’ENSENYAMENT I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER 
PROMOURE, IMPULSAR I DESENVOLUPAR, EN RÈGIM D’ALTER NANÇA I AMB 
FORMACIÓ DUAL, EL CICLE FORMATIU DEL GRAU SUPERIOR DE SISTEMES 
DE TELECOMUNICACIONS I INFORMÀTICS A L’INSTITUT CAP ARRELLA  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Polítiques a 
favor de la Creativitat, la Cultura, l’Educació i els Esports: 
 
Ratificar ell conveni de col·laboració entre l´administració de la Generalitat de 
Catalunya, mitjançant el departament d´Educació i l´Ajuntament de Lleida per 
promoure, impulsar i desenvolupar en règim d´alternança i amb formació dual, el cicle 
formatiu de grau superior de sistemes de telecomunicacions i informàtics a l´Institut 
Caparrella per al curs 2015-2016. 
 
 
 
24.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE  EL CENTRE 
INTEGRAL D’FP ILERNA I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER P ROMOURE, 
IMPULSAR I DESENVOLUPAR EN RÈGIM D’ALTERNANÇA I AMB  FORMACIÓ 
DUAL EL CICLE SUPERIOR D’ADMINISTRACIÓ I FINANCES A L CENTRE 
INTEGRAL D’ F.P. ILERNA 
 
Amb 23 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem i PP i 4 
vots en contra dels grups municipals de la Crida-CUP i del Comú, s’acorda aprovar la 
proposta següent de la regidora de Polítiques a favor de la Creativitat, la Cultura, 
l’Educació i els Esports: 
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Ratificar els convenis de col·laboració entre el Centre Integral Ilerna i l´Ajuntament de 
Lleida per promoure, impulsar i desenvolupar en règim d´alternança i amb formació 
dual, els cicles formatius de grau superior d´administració i finances, desenvolupament 
d´aplicacions web i d´educació infantil. 
 
 
 
25.- APROVACIÓ DE LES BASES DE LA BECA DE RECERCA C RISTINA DE 
PIZAN I DE LA CONVOCATÒRIA DE LA XI BECA DE RECERCA  CRISTINA DE 
PIZAN 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Seguretat 
Ciutadana i les Polítiques per al Civisme i la Igualtat: 
 
1r. Aprovar les bases específiques de la  Beca de Recerca Cristina de Pizan.  
Aquestes  bases seran exposades al públic per termini de 20 dies, mitjançant edicte al 
Butlletí Oficial de la Província i al Tauler d’Anuncis municipals.  Transcorregut aquest 
termini, i en el cas que no es presenti cap reclamació i/o al·legació, l’acord de les 
bases esdevindrà definitiu de forma automàtica.   
 
2n.  Simultàniament, aprovar convocatòria de la XI Beca de Recerca Cristina de Pizan, 
amb un import total de 3.000€.  Aquesta tindrà un termini de presentació de sol·licituds 
des de l’endemà de la publicació de les bases al Butlletí Oficial de la Província fins l’1 
de febrer de 2016. Aquesta convocatòria és de tramitació anticipada per la qual cosa la 
concessió queda condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient en el moment 
de la resolució de concessió.  
 
3r. Es delega expressament en la Junta de govern local i en Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació amb les bases o la 
convocatòria, així com amb l’adopció de mesures pertinents en relació a una eventual 
modificació en el termini de presentació de sol·licituds. 
 
 
 
26.- APROVACIÓ DE LES BASES DEL PREMI MILA DE PERIO DISME PER A LA 
IGUALTAT DE GÈNERE A LLEIDA I DE LA CONVOCATÒRIA DE L IX PREMI MILA 
DE PERIODISME PER A LA IGUALTAT DE GÈNERE A LLEIDA  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Seguretat 
Ciutadana i les Polítiques per al Civisme i la Igualtat: 
 
1r. Aprovar les bases específiques del Premi Mila de Periodisme per a la igualtat de 
gènere a Lleida. Aquestes  bases seran exposades al públic per termini de 20 dies, 
mitjançant edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Tauler d’Anuncis municipals.  
Transcorregut aquest termini, i en el cas que no es presenti cap reclamació i/o 
al·legació, l’acord de les bases esdevindrà definitiu de forma automàtica.   
 
2n. Simultàniament, aprovar la convocatòria del IX Premi Mila de Periodisme per a la 
igualtat de gènere a Lleida, amb un import total de 6.000€.  Aquesta tindrà un termini 
de presentació de sol·licituds des de l’endemà de la publicació de les bases al Butlletí 
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Oficial de la Província fins l’1 de febrer de 2016.  
 
Aquesta convocatòria és de tramitació anticipada per la qual cosa la concessió queda 
condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient en el moment de la resolució 
de concessió. 
 
3r. Es delega expressament en la Junta de govern local i en Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació amb les bases o la 
convocatòria, així com amb l’adopció de mesures pertinents en relació a una eventual 
modificació en el termini de presentació de sol·licituds. 
 
 
 
27.- APROVACIÓ D’ORDENANCES FISCALS QUE HAN DE REGI R A PARTIR DE 
L’ANY 2016 
 
Amb caràcter previ a la votació de la proposta d’ordenances fiscals presentada per la 
presidenta de la Comissió Informativa de Polítiques de Gestió dels Recursos, la 
Seguretat Pública i l’Organització Municipal,  es procedeix a votar les esmenes 
presentades pels grups municipals, amb el resultat que tot seguit es relaciona. Es van 
presentar esmenes a 48 articles, cosa que representava un total de 59 esmenes  que 
van ser sotmeses a votació o retirades pels proponents.  
 
El detall de les votacions i les esmenes que han estat acceptades, rebutjades o 
retirades pels proponents, s’incorpora com un annex a aquesta acta. El resultat 
numèric global va ser el següent: 
 

• 24 esmenes retirades 
• 11 esmenes acceptades 
• 24 esmenes rebutjades 

 
Vist l’expedient tramitat al respecte, amb 14 vots a favor dels grups municipals del 
PSC, C’s i la Crida-CUP i 13 vots en contra dels grups municipals de CiU, ERC-
Avancem, PP i Comú, s’acorda: 
 
1r. Aprovar les Ordenances fiscals que es concreten a continuació amb les 
modificacions que es detallen en l’expedient: 
 

NÚM. 
OOFF DESCRIPCIÓ 
0.1 Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció 
0.2 Classificació de carrers 
1.1 Impost sobre béns immobles 
1.2 Impost sobre activitats econòmiques 
1.3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
1.4 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres  
1.5 Impost sobre l’increment del valor dels terrenys urbans 

2.1  
Taxa per tramitació de documents, autoritzacions administratives i 
llicències 



 
 

 24

2.3 
Taxa per a la concessió de llicències, la comprovació de les activitats 
comunicades i el control de la publicitat dinàmica 

2.5 
Taxa per recollida, transport i tractament de residus municipals 
domiciliaris i assimilables 

2.7 Taxa per cementiri 
2.11 Taxa per serveis educatius 
2.13 Taxa per serveis de protecció d’animals 

2.15 
Taxa per l’estacionament de vehicles de tracció mecànica en les vies 
públiques municipals 

2.16 Taxa per activitats de l’àmbit de serveis a les persones i ocupació 
3.1 Taxa per ocupació de la via pública 

3.4 

Taxa pels aprofitaments especials a favor d’empreses explotadores de 
subministraments que afectin a la generalitat o a una part important de 
veïnat 

4.2 Preu Públic per la recollida i gestió dels residus comercials 
 
2n. Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, aquest acord s’exposarà al públic al tauler d’edictes de l’Ajuntament 
durant un termini de 30 dies hàbils, dins dels quals les persones interessades podran 
examinar l’expedient tramitat i presentar les reclamacions oportunes. L’anunci 
d’aquesta exposició s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i almenys en un 
dels diaris que tinguin més difusió de la província. 
 
3r. Si un cop finit el període d’exposició no s’ha presentat cap reclamació, s’haurà 
d’entendre com a definitivament aprovat l’acord de modificació de les ordenances 
fiscals no impugnades, de conformitat amb allò disposat en l’article 17.3 del mateix text 
legal. 
 
4t. Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
 
 
28.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESS UPOST DE 
L’AJUNTAMENT 2015 (III) 
 
Vist el dictamen de la Comissió Informativa de Polítiques de Gestió dels Recursos, la 
Seguretat Pública i l’Organització Municipal, i l’informe de l’interventor, amb 14 vots a 
favor dels grups municipals del PSC, C’s i la Crida-CUP, 2 vots en contra del Grup 
Municipal del Comú i 11 abstencions dels grups municipals de CiU, ERC-Avancem i 
PP, s’acorda: 
 
Primer.- Aprovar l’expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l’Ajuntament 
2015 (III), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 

ESTAT DE DESPESES 
AUGMENTS 

   
CAPÍTOL DESCRIPCIÓ IMPORT 
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2 Despeses corrents en bens i serveis 1.210.429,32 
4 Transferències corrents 1.663.150,68 
6 Inversions reals 40.000,00 

TOTAL  2.913.580,00 
   

ESTAT DE DESPESES 
DISMINUCIONS 

   
CAPÍTOL DESCRIPCIÓ IMPORT 

2 Despeses corrents en bens i serveis 331.561,55 
3 Despeses financeres 1.900.000,00 
5 Fons de contingencia i altres imprev. 82.018,45 
9 Passius financers 600.000,00 

TOTAL  2.913.580,00 
 RESUM  
   
 Augment en despeses 2.913.580,00 
 Disminució de despeses 2.913.580,00 
  ANIVELLAT 

 
2n. Aprovar la documentació que es detalla en l’índex general de documents generals 
de l’expedient de Modificacions de Crèdits tramitat i declarar les despeses que s’han 
d’atendre amb aquesta modificació com a no discrecionals i no previstes d’acord amb 
el que preveu l’article 87 de les bases d’execució del pressupost. 
 
3r. De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d’exposició pública, 
l’acord d’aprovació de l’expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de 
l’Ajuntament 2015 (III), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se 
posteriorment l’expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret 
legislatiu 2/2004. de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
4t.  Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
 
29.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LA SRA. MONTSERRAT 
MÍNGUEZ GARCÍA  
 
Vista la proposta de la directora tècnica de Recursos Humans, amb 21 vots a favor 
dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem i PP i 4 vots en contra dels 
grups municipals de la Crida-CUP i del Comú, s’acorda: 
 
Autoritzar a la Sra. Montserrat Mínguez García (1354) Regidora de l’Ajuntament de 
Lleida, per exercir un segon lloc de treball com a professora associada a temps parcial 
(T1) al Departament d’Administració d’Empreses i Gestió Econòmica dels Recursos 
Naturals (AEGERN) i Àrea de Coneixement d’Economia Financera i Comptabilitat de la 
Universitat de Lleida, amb una jornada de 175 hores lectives. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que la interessada ho posi immediatament en coneixement 
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d’aquesta Corporació.  
 
 
30.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR.  JOSEP FARRERO 
JORDANA 
 
Vista la proposta de la directora tècnica de Recursos Humans, amb 21 vots a favor 
dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem i PP i 4 vots en contra dels 
grups municipals de la Crida-CUP i del Comú, s’acorda: 
 
Autoritzar al Sr. Josep Farrero Jordana (265), Director de Serveis i Coordinació 
General, per exercir un segon lloc de treball com a Professor Associat a la Facultat de 
Dret i Economia de la Universitat de Lleida, amb una jornada de 15 hores lectives que 
es duran a terme en horari de tarda durant el curs acadèmic 2015/2016. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’ interessat ho posi immediatament en coneixement 
d’aquesta Corporació.  
 
 
31.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LA SRA. REBECA 
VICENTE CARDONA  
 
Vista la proposta de la directora tècnica de Recursos Humans, amb 21 vots a favor 
dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem i PP i 4 vots en contra dels 
grups municipals de la Crida-CUP i del Comú, s’acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària Sra. Rebeca Vicente Cardona (9356), administrativa, 
adscrita a la Regidoria de Promoció de la ciutat, del comerç, del turisme i de l’ocupació 
i l’emprenedoria, per exercir un segon lloc de treball o activitat per compte aliè com a 
dependenta  de comerç a l’empresa José Miguel Vicente, amb una jornada de 15 
hores setmanals que es realitzaran de dilluns a divendres en horari de tarda. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat que la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que la interessada ho posi immediatament en coneixement 
d’aquesta Corporació.  
 
 
32.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LA SRA. MONTSERRAT 
JOVÉ YUSTA 
 
Vista la proposta de la directora tècnica de Recursos Humans, amb 21 vots a favor 
dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem i PP i 4 vots en contra dels 
grups municipals de la Crida-CUP i del Comú, s’acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària interina Sra. Montserrat Jové Yusta (1329), professora 
conservatori, per exercir un segon lloc de treball o activitat per compte aliè com a 
professora de cant a l’Ateneu Popular de Ponent, amb una jornada de 2 hores 
setmanals que es realitzaran els divendres en horari de tarda. 
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En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que la interessada ho posi immediatament en coneixement 
d’aquesta Corporació.  
 
 
33.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LA SRA. CLARA SANZ 
FONT 
 
Vista la proposta de la directora tècnica de Recursos Humans, amb 21 vots a favor 
dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem i PP i 4 vots en contra dels 
grups municipals de la Crida-CUP i del Comú, s’acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària Sra. Clara Sanz Font (1973), educadora social, per exercir 
un segon lloc de treball com a professora associada, a la Facultat d’Educació, 
Psicologia i Treball Social de la Universitat de Lleida, amb una jornada de 6 hores 
setmanals durant el primer quadrimestre del curs 2015/2016 i 1 hora setmanal durant 
el curs 2015/2016. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que la interessada ho posi immediatament en coneixement 
d’aquesta Corporació.  
 
 
34.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR.  JOSÉ OSCAR 
GUARDIOLA GÓMEZ  
 
Vista la proposta de la directora tècnica de Recursos Humans, amb 21 vots a favor 
dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem i PP i 4 vots en contra dels 
grups municipals de la Crida-CUP i del Comú, s’acorda: 
 
Autoritzar al Sr. José Oscar Guardiola Gómez (1877), adscrit al Servei de Secretaria i 
Assistència del Grup Municipal PP, per exercir un segon lloc de treball o activitat per 
compte propi com a advocat, amb una jornada de 10 hores setmanals que es 
realitzaran en horari de tarda.  
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació.  
 
 
 
35.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE CESSIÓ D’ÚS D’UN SOLA R SITUAT AL 
CARRER ESPERANZA GONZÁLEZ, NÚM. 6, SUBSCRIT L’1-10- 2015 ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I L’ENTITAT MERCANTIL JOMESA  SL 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, amb 23 vots a favor dels grups municipals del 
PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem, la Crida-CUP i PP i 2 vots en contra del Grup Municipal 
del Comú, s’acorda: 
 
1r. Aprovació del Conveni, subscrit en data 1 d’octubre de 2015, entre l’Ajuntament de 
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Lleida, i l’empresa JOMESA, SL., relatiu a la cessió temporal de l’ús d’un solar situat al 
carrer Esperanza González, núm. 6 de Lleida, amb la referència cadastral 
2693801CG0029D0001TB, per tal de destinar-lo a espai públic.  
 
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
36.- APROVACIÓ INICIAL DEL PLEC DE CONDICIONS JURÍD IQUES, 
ECONÒMIQUES I ADMINISTRATIVES QUE HA DE REGIR L’ALI ENACIÓ, 
MITJANÇANT UN PROCEDIMENT OBERT, D’UNA FINCA MUNICI PAL SITUADA 
AL CARRER ALCARRÀS, 15. INICIAR LA LICITACIÓ 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment el Plec de condicions jurídiques, econòmiques i administratives 
que han de regir l’alienació, mitjançant un procediment obert, amb diversos criteris de 
valoració i el sistema de tramitació ordinària, d’una finca municipal, situada al carrer 
d’Alcarràs, 15, destinada  a ús industrial o qualsevulla altra destinació prevista en el 
planejament del sector.  Igualment, aprovar l’inici de la licitació. 
 
2n. La parcel·la objecte d’alienació té la descripció registral següent: 
 
“Urbana, solar, situat a Lleida, carrer d’Alcarràs, núm. 15, amb una superfície, després 
de practicar dues segregacions, de 2.840,37 m2. Confronta: Front, l’esmentat carrer; 
Fons, POSICA, SL; Esquerra, POSICA, SL; i, Dreta, POSICA, SL. Té una edificabilitat 
de 5.043,37 m2.”   
 
Inscripció: Finca registral núm. 26140, Inscrita al Registre de la Propietat núm. 3 de 
Lleida, al Volum 2632, Llibre 474, Foli 184. 
 
Referència cadastral:  4898602CG0049H0001KK 
 
3r. Fixar el tipus de licitació en la quantitat de 459.706,70 € de principal, més un 21 % 
d’IVA.  
 
4t. La parcel·la objecte d’alienació  està integrada en el Patrimoni Públic del Sol i 
Habitatge de l’Ajuntament de Lleida; per la qual cosa, els fons obtinguts per la seva 
alienació s’hauran de destinar a complir les funcions fixades en la legislació vigent. 
 
5è.-  Sotmetre el Plec de condicions a informació pública per un termini de 20 dies, 
període durant el qual es podran formular reclamacions i al·legacions. 
 
6è. Considerar aprovat definitivament el Plec de condicions en el supòsit que no hi 
hagi al·legacions ni reclamacions. 
 
7è. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde o, si s’escau, a la Junta de Govern Local, per a la 
resolució de les al·legacions i reclamacions que es pugin presentar, així com a per a 
desenvolupar la resta d’actuacions del procés licitatori, així com per a l’adjudicació de 
la finca, d’acord amb les atribucions que li confereix l’art. 21.1.r) de la Llei 7/1985, de 2 
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d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local. Igualment, facultar a l’Il·lm. Sr. 
Alcalde, amb poders tan amplis com calguin, per a l’execució d’aquest acord i per a 
l’atorgament de l’escriptura pública d’adjudicació de la finca, així com per (en exercici 
de les atribucions pròpies abans esmentades), convocar una nova licitació en el 
supòsit que quedes deserta. 
 
 
37.- DENEGACIÓ DE L’APROVACIÓ DE L’AVANÇ DEL PLA ES PECIAL 
URBANÍSTIC PER A LA IMPLANTACIÓ D’UNA PROTECTORA D’ ANIMALS 
ABANDONATS I MALTRACTATS A LA PARTIDA MARIOLA, NÚME RO 78, 
PROMOGUT PER L’ASSOCIACIÓ AMICS DELS ANIMALS DEL SE GRIÀ  
 
Vista la proposta presentada pel Coordinador tècnic de planejament urbanístic, amb 23 
vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, Crida-CUP, PP i Comú i 3  
abstencions del Grup Municipal d’ERC-Avancem, s’acorda: 
 
1r. DENEGAR l’aprovació de l’Avanç del Pla especial urbanístic per a la Protectora 
d’animals abandonats i maltractats a la partida Mariola, núm. 78, promogut per 
l’Associació Amics dels Animals del Segrià, d’acord amb els termes establerts en 
l’apartat de  consideracions.  
 
2n. Notificar l’acord als interessats. 
 
 
38.- APROVACIÓ DE LA CLÀUSULA ADDICIONAL AL CONVENI  DE 
COL·LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I LA FEC OM 
 
Vista la proposta del regidor del regidor de  Promoció de la ciutat, del comerç, del 
turisme i de l'ocupació i l'emprenedoria, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar la Clàusula addicional del text del Conveni de Col·laboració signat  entre la 
entre la Federació Provincial d’Empresaris del Comerç de Lleida (FECOM) i 
l’Ajuntament de Lleida per a la promoció del Pla per a la Innovació i Competitivitat  de 
l’Empresa Comercial  “SOM EMPRESA, SOM COMERÇ” dins de l’àmbit de la ciutat de 
Lleida.  
 
 
39.- MOCIÓ DE LA UGT TERRES DE LLEIDA DE SUPORT A L A CREACIÓ DE LA 
PRESTACIÓ “GARANTIA+ 55” 
 
Vista la moció presentada per la Unió General de Treballadors de Catalunya, terres de 
Lleida, amb 20 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, ERC-Avancem, Crida-
CUP i Comú i 6 abstencions dels grups municipals de C’s i PP, s’acorda: 
 
“Donar suport a la proposta impulsada per la UGT de Catalunya, anomenada “Garantia 
+ 55” i que significa: 
 

1r. Crear la prestació “Garantia + 55” per a les persones de més de 55 anys que 
es trobin en situació de desocupació, tinguin cotitzats un mínim de 15 anys i hagin 
exhaurit la prestació per desocupació contributiva. Aquesta prestació serà una 
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proposta integral i que contempla: 
 

a) Una prestació econòmica igual al SMI vigent 
b) El manteniment d’entre un 90 i el 100% del còmput del es bases de 

cotització en la mateixa quantia que la darrera prestació contributiva per 
desocupació durant la percepció d’aquesta prestació, a efectes del càlcul de 
les prestacions de Seguretat Social per IP, mort i supervivència i jubilació. 

 
2n. Aportar per un SMI de 1.000 euros que ens apropi als estàndards dictats per la 
Carta Social Europea. 
 
3r. Afrontar la gran complexitat i fragmentació dels diferents sistemes de protecció. 
Cal simplificar i racionalitzar l’actual sistema de prestacions, i cal fer-ho amb la 
col·laboració de l’administració central. En conseqüència, abodar i millorar les 
iniquitats de les prestacions i assegurar la compatibilitat de les prestacions 
econòmiques amb altres rendes (salarials o no). 
 
4t. Finalitzar amb l’estigmatització de les persones desocupades en general i, 
concretament,  de les majors de 55 anys. Només d’aquesta manera podrem 
millorar l’ocupabilitat d’aquestes persones. 
 
5è. Analitzar l’eficiència dels programes d’inserció i aportar per accions d’inserció i 
de formació i apostar per accions d’inserció i de formació amb continguts reals. 

 
 
40.- MOCIÓ DE L’AMPA DE L’ESCOLA DE PINYANA RELATIV A A LA 
CONSTRUCCIÓ DE L’ESCOLA DE PINYANA. ACORDS COMPLEME NTARIS 
 
Vista la moció presentada pel president de l’AMPA de l’Escola de Pinyana per 
unanimitat s’acorda: 
 
“1r. Instar al Govern Municipal de Lleida i al Govern de la Generalitat de Catalunya a 
trobar fórmules de col·laboració per accelerar la construcció de l’escola Pinyana de 
Lleida. 
 
2n. Instar al Parlament de Catalunya a què doti una partida per la redacció del projecte 
de construcció de l’escola Pinyana als pressupostos de la Genralitat per a l’any 2016, i 
que reservi així mateix a les dotacions pressupostàries del 2016 i 2017 les quantitats 
necessàries per a l’adjudicació i construcció d’aquesta escola. 
 
3r. Igualment, instar al Govern Municipal de Lleida i al Govern de la Generalitat de 
Catalunya a cercar fórmules de col·laboració per avaluar que el projecte constructiu 
esmentat contempli la possibilitat de la construcció d’un institut que doni continuïtat a 
l’educació dels alumnes del barri, donant una solució global a les diferents 
problemàtiques detectades a la zona. 
 
4t. Donar trasllat d’aquest acord a la comissió d’educació del parlament de Catalunya, 
al Govern de la Generalitat, al Departament d’Ensenyament de la Generalitat, al 
Govern de la Diputació de Lleida, al Govern  Municipal de Lleida, a la Regidoria 
d’Educació de Lleida, a la direcció i a l’AMPA de l’escola, a la FaPaC, a la marea 
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groga, a l’associació de veïns de Balafia, a la Federació d’Associacions de Veïns de 
Lleida i a la plataforma Lleida Social”. 
 
 
Amb 13 vots a favor dels grups municipals de CiU, ERC-Avancem, la Crida-CUP i 
Comú i 14 vots en contra dels grups municipals del PSC, C’s i PP, s’acorda rebutjar la 
següent esmena presentada pels grups de CiU-ERC-Avancem i Comú: 
 
“Instar al govern de l’Ajuntament de Lleida per què la Paeria assumeixi, com a 
aportació en aquesta col·laboració amb la Generalitat, la redacció del Projecte bàsic i 
d’execució i els estudis preceptius i també la fase de construcció també assumirà el 
cost de la Direcció d’obra, certificació d’eficiència energètica de final d’obra i la 
certificació d’execució d’obres i instal·lacions, així com la direcció d’execució i 
coordinació de seguretat i salut, reservant una partida suficient per fer-hi front als 
pressupostos del 2016 vinculada a l’existència d’un compromís de signatura del 
conveni amb la Generalitat”. 
 
 
41.- MOCIÓ DE LA PAH DE SUPORT PER EXIGIR UNA NOVA LLEI 
REGULADORA DEL DRET A L’HABITATGE QUE GARANTEIXI LE S MESURES DE 
MÍNIMS PER FER FRONT A L’EMERGÈNCIA HABITACIONAL 
 
Vista la moció presentada per la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca, amb 21 vots a 
favor dels grups municipals del PSC, CiU, ERC-Avancem, la Crida-CUP i el Comú i 6 
abstencions dels grups municipals de C’s i PP, s’acorda: 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Lleida dona suporta les propostes presentades per la 
Plataforma d’Afectats per la Hipoteca i considera necessari incloure les següents 
mesures en una Llei reguladora del Dret a l’Habitatge: 
 

1. Mesures de segona oportunitat 
• Dació en pagament retroactiu i condonació del deute (modificació de la 

Llei Hipotecària i la Llei d’Enjudiciament Civil) 
• Eliminació automàtica per part de les entitats bancàreis i sense prèvia 

petició del titular de les clàusules declarades abusives per les 
Sentències del Tribunal Superior de Justícia de la Unió Europea. 

• No es podrà executar l’habitatge únic i habitual tant dels titulars com 
dels avaladors per exigir la seva responsabilitat, amb la finalitat de 
considerar l’habitatge habitual com un bé inembargable. 

• Eliminació de tots els requisitis restrictius per accedir a la moratòria de 
desnonaments i al Codi de Guindos, excepte habitatge habitual, 
deutor/a de bona fe i carència de recursos. 
 

2. Lloguer digne: 
• La regulació del lloguer en favor de la part més dèbil dels contractes 

d’arrendament: els inquilins. Introduir mecanismes de seguretat en la 
tinença, estabilitat en la renta i allargant el termini mínim de duració del 
lloguer, com a mínim fins als 5 anys. Quan l’arrendatari pertanyi a un 
col·lectiu especialment vulnerable es produirà una pròrroga automàtica 
del contracte de lloguer si així ho manifesta, que serà obligat quan 
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l’arrendador sigui un banc o un gran propietari d’habitatges. 
 

3. Habitatge garantit  
• Les entitats bancàries garantiran un lloguer social per a les persones 

deutores de bona fe i les seves unitats familiars que, havent cedit el seu 
habitatge únic i habitual en dació en pagament no disposin d’alternativa 
habitacional. 

• Els grans tenidors d’habitatge, especialment les entitats financeres i 
filials immobiliàries, fons voltors, entitats de gestió d’actius (incloent els 
procedents de la reestructuració bancària i entitats immobiliàries), 
garantiran un lloguer social per les persones i unitats familiars en 
situació de vulnerabilitat que no puguin fer front al pagament del seu 
habitatge i no disposin d’alternativa habitacional. 

• Les persones i unitats familiars en situació de vulnerabilitat que no 
puguin fer front al pagament del lloguer dels seus habitatges obtindran 
ajudes que els garanteixin evitar el desnonament. 

• En cap cas es podrà realitzar el desnonament o desallotjament de 
persones en situació de vulnerabilitat, ja sigui per impagament de 
lloguer o ocupació en precari motivada per la manca d’habitatge, sense 
que l’administració competent garanteixi un reallotjament adequat. 

• En el cas que es dugui a terme el lloguer social en un habitatge diferent 
al que resideix la persona o família en situació de vulnerabilitat, aquest 
reallotjament es produirà a la zona on aquestes tinguin les seves xarxes 
vitals i socials.  

• Creació d’un parc públic d’habitatge a través de la mobilització de pisos 
buits en mans d’entitats financeres i filials immobiliàries, fons voltors, 
entitats de gestió d’actius (incloent els procedents de la reestructuració 
bancària i entitats immobiliàries). L’administració regularà per Llei els 
mecanismes que possibilitin aquesta mobilització. 

• En totes aquestes mesures, el preu a pagar en concepte de lloguer 
social no superarà el 30% dels ingressos de la unitat familiar, incloses 
les despeses dels subministres, d’acord amb els estàndards de nacions 
Unides, sempre i quan els ingressos familiars superin el salari mínim 
professional de 648.60€, en cas contrari el preu a pagar en concepte de 
lloguer serà del 10% dels ingressos i el pagament dels subministres 
seran assumits per les empreses subministradores (veure punt 
següent). 
 

4. Subministraments bàsics 
• Impedir  els talls de subministres bàsics d’aigua, llum i gas de les 

persones i unitats familiars en situació de vulnerabilitat 
• El pagament dels subministraments bàsics per les famílies en aquesta 

situació es farà d’acord a la capacitat adquisitiva de la unitat familiar, 
sempre respectant els estàndards de nacions Unides. 

• Els costos associats a garantir aquest dret i el deute acumulat que no 
pugui ser cobert per les persones o unitats familiars vulnerables seran 
assumits per les empreses subministradores. 

• Subministraments bàsics 
• Subministraments bàsics 
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        5. Creació d’un observatori de l’habitatge  
 

Aquest observatori estaria format per representants de les institucions i de la 
societat civil. Aquest observatori serà l’encarregat d’investigar i analitzar la 
situació de l’habitatge a España. Entre les seves funcions estarien fer censos 
periòdics d’habitatges buits, fer el seguiment del es polítiques, elaborar 
informes; comptaria amb capacitats no només consultives sinó també de 
control, seguiment, denuncia, executives i de proposta legislativa. 

 
 
42.- MOCIÓ DE LLEIDA SOCIAL, PROCÉS CONSTITUENT SEG RIÀ I 
L’ASSEMBLEA EN DEFENSA DELS SERVEIS PÚBLICS DE LLEI DA RELATIVA A 
LA DECLARACIÓ DE MUNICIPI CONTRARI A L’APLICACIÓ DE  L’ACORD 
TRANSATLÀNTIC DE COMERÇ I INVERSIÓ (TTIP) 
 
Vista la moció presentada pels col·lectius Lleida social, Procés constituent Segrià i 
l’Assemblea en Defensa dels Serveis Públics de Lleida (ADSP), amb 7 vots a favor 
dels grups municipals d’ERC-Avancem, la Crida-CUP i Comú, 6 vots en contra dels 
grups municipals de C’s i PP i 14 abstencions dels grups municipals del PSC i CiU, 
s’acorda aprovar la següent moció: 
 
1r. Declarar el Municipi de Lleida com a Municipi insubmís i contrari al TTIP, defensant 
els serveis públics bàsics per a la solidaritat i redistribució social. 
 
2n. Sol·licitar del Ministerio de Administraciones Publicas del Gobierno de la nación el 
seu recolzament en totes les iniciatives dirigides a mantenir el caràcter públic dels 
anomenats serveis socialment útils. 
 
3r. Sol·licitar del Ministerio de Economia la suspensió de les negociacions del TTIP i 
d’altres acords comercials similars (tals com el CETA, l’Acord de Lliure Comerç entre 
Canadà i la UE i el TISA, acord multilateral per a la liberalització i privatització de tota 
mena de serveis públics) amb la finalitat d’aconseguir la seva eliminació per preservar 
els serveis públics i els drets i la dignitat de les persones.  
 
 
 
43.- MOCIÓ DE LA PLATAFORMA D’ENTITATS  CULTURALS D E LLEIDA EN 
DEFENSA DE L’ÚS PREFERENT DE LA LLENGUA CATALANA A L’AJUNTAMENT 
DE LLEIDA 
 
Vista la moció presentada per la Plataforma d’entitats culturals de Lleida, amb 12 vots 
a favor dels grups municipals de CiU, ERC-Avancem, Crida-CUP i Comú i 14 vots en 
contra dels grups municipals del PSC, C’s i PP, s’acorda rebutjar la proposta següent: 
 
“Que l’Ajuntament ratifiqui el seu compromís amb la llengua, de manera que el català 
sigui i continuï sent la llengua d’ús preferent”. 
 
 
 
44.- SEM. MOCIÓ RELATIVA AL SERVEI D’EMERGÈNCIES MÈ DIQUES 
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Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta de la moció presentada per la 
presidenta del Comitè del Sistema d’Emergències Mèdiques: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida insti a la Generalitat de Catalunya a mantenir les dos unitats 
necessàries de suport vital avançat a Lleida ciutat (UCIs mòbils) i que es mantingui la 
mateixa estructura i funcionament actual del SEM a Lleida. 
 
2n. El Ple de l’Ajuntament de Lleida manifesti el seu suport explícit, el seu suport als 
treballadors i treballadores del Sistema d’Emergències Mèdiques de Lleida i agraeixi la 
gran tasca que realitzen dia a dia. 
 
3r, Que es traslladi aquest acord de Ple de manera urgent aquest acord al 
Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya tot demanant l’aturada en la 
modificació d’aquest servei.  
 
 
45.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP PER A LA INTEN SIFICACIÓ DELS 
TREBALLS DE RECUPERACIÓ I DINAMITZACIÓ DEL CENTRE H ISTÒRIC EN 
DEFENSA DE LA CANDIDATURA DEL CONJUNT MONUMENTAL DE L TURÓ DE 
LA SEU VELLA A PATRIMONI MUNDIAL 
 
Amb 24 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem, PP i 
Comú i 2 abstencions del grup municipal de la Crida-CUP, s’acorda aprovar el punt 
següent: 
 
“1r. L’Ajuntament de Lleida procedirà a intensificar la seva actuació sobre el Centre 
Històric, promovent la millora i adequació del seu àmbit, impulsant la recuperació dels 
espais històrics existents, fomentant la rehabilitació d’edificis i l’activitat comercial a 
través del Pla de Dinamització del Centre Històric”. 
 
Amb 22 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem i PP i 4 
vots en contra dels grups municipals de la Crida-CUP i del Comú, s’acorda aprovar el 
punt següent: 
 
“2n. L’Ajuntament de Lleida intensificarà i promourà l’acció coordinada dels cossos i 
forces de seguretat com també reforçarà les entitats administratives corresponents per 
fer efectiva les Ordenances Municipals per a la prevenció, eradicació i sanció de les 
activitats reprovables”. 
 
Amb 24 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem, la Crida-
CUP i PP i 2 abstencions del grup municipal del Comú s’acorda aprovar el punt 
següent: 
 
“3r. L’Ajuntament de Lleida  intensificarà les inspeccions en aquells edificis del Centre 
Històric i molt especialment en els construïts abans del 1940 i  que no hagin passat un 
ITE, en conveni amb els col·legis professionals d’Arquitectes i Arquitectes Tècnics”. 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar els punts següents: 
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“4t. L’Ajuntament de Lleida estudiarà la dotació d’una partida pressupostària per al 
Programa per a la Rehabilitació d’Habitatges. 
 
5è. L’Ajuntament de Lleida d’acord amb el Consorci del Turó de la Seu Vella, 
finalitzarà la redacció del projecte d’actuació a les muralles del Conjunt Monumental 
del turó del a Seu Vella i procedirà a la seva execució per garantir el seu manteniment. 
 
6è. L’Ajuntament de Lleida insta al Govern de la Generalitat a reactivar les inversions 
previstes als diferents Plans de Barris de la ciutat amb especial atenció al Pla de Barris 
del Centre Històric, executat al 81% i paralitzat es de 2011 per falta de finançament. 
 
7è. Donar trasllat d’aquests acords al Govern de la Generalitat, al Consorci del turó del 
a Seu Vella de Lleida, a l’AAVV Amics de la Plaça de l’Ereta, a l’AAVV Jaume I el 
Conqueridor, a l’AAVV del Centre Històric, a la plataforma per a la dignificació del Pla 
de l’Aigua i a l’Associació d’Amics de la Seu Vella”. 
 
 
46.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC PER NO JUDICI ALITZAR LA 
POLÍTICA A CATALUNYA 
 
Amb 24 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem, PP i 
Comú i 2 en contra del grup municipal de la Crida-CUP, s’acorda aprovar el punt 
següent: 
 
“1r. Manifestar la necessitat d’evitar innecessaris processos de judicialització de la 
política”. 
 
Amb 14 vots a favor dels grups municipals del PSC, C’s i PP i 12 vots en contra dels 
grups municipals de CiU, ERC-Avancem, la Crida-CUP i Comú, s’acorda aprovar els 
punts següents: 
 
“2n. Afirmar la necessitat de mantenir en tot moment el respecte a la legalitat en el 
funcionament de les institucions. 
 
3r. Exigir el respecte envers les actuacions judicials”. 
 
Amb 20 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, ERC-Avancem, la Crida-CUP 
i el Comú i 6 vots en contra dels grups municipals de C’s i PP, s’acorda aprovar el punt 
següent: 
 
“4t. Considerar que l’organització d’un procés participatiu per part de la Generalitat no 
hauria de comportar cap mena de sanció penal pels membres del Govern de 
Catalunya o cap altre funcionari públic”. 
 
Amb 10 vots a favor dels grups municipals del PSC i PP, 14 vots en contra dels grups 
municipals de CiU, C’s,  ERC-Avancem i la Crida-CUP i 2 abstencions  del Comú, 
s’acorda rebutjar el punt següent: 
 
“5è. Reclamar l’obertura d’un procés de diàleg, negociació i pacte per trobar una 
solució a l’encaix entre Catalunya i la resta d’Espanya”. 
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Igualment s’aprova: 
 
6è. Traslladar aquests acords al Parlament de Catalunya, al Congreso de los 
Diputados, al President Artur Mas, a l’exvicepresidenta Joana Ortega, a la Consellera 
Irene Rigau, al President Mariano Rajoy i al TSJC”. 
 
 
 
47.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP EN DEFENSA DE LA 
INDEPENDÈNCIA DEL PODER JUDICIAL 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, amb 14 vots a favor dels grups 
municipals del PSC, C’s i PP i 12 vots en contra dels grups municipals de CiU, ERC-
Avancem, la Crida-CUP i Comú, s’acorda: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida manifesta el seu compromís en la defensa de l’Ordenament 
Jurídic i en la independència del Poder Judicial. 
 
2n. L’Ajuntament de Lleida dona el seu suport a les actuacions dels Jutges catalans 
que, en l’exercici de llurs funcions, defensen la legalitat vigent. 
 
3r. Transmetre aquests acords al Govern de l’Estat, al Govern de la Generalitat, al 
Congrés dels Diputats, al Senat, al Parlament de Catalunya, al Consejo General del 
Poder Judicial i al Tribunal Superior de Justícia de Catalunya.  
 
 
48.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CIU I ERC-AVANC EM DE SUPORT AL 
PRESIDENT MAS, L’EXVICEPRESIDENTA ORTEGA I LA CONSE LLERA RIGAU 
AMB MOTIU DE LA SEVA IMPUTACIÓ PER L’ORGANITZACIÓ D EL 9N 
 
Vista la moció presentada pels grups municipals de CiU i ERC-Avancem, amb 12 vots 
a favor dels grups municipals de CiU, ERC-Avancem, la Crida-CUP i Comú, 6 vots en 
contra dels grups municipals de C’s i PP i 8 abstencions del Grup Municipal del PSC, 
s’acorda aprovar els punts següents: 
 
“1r. Expressar el nostre suport al president Artur Mas, l’exvicepresidenta Joan Ortega i 
la consellera Irene Rigau, encausats per haver posat les urnes al procés participatiu 
sobre el futur polític de Catalunya del 9 de novembre de 2014. 
.../... 
3r. Refermar el compromís de l’Ajuntament de Lleida amb el dret democràtic del poble 
de Catalunya a decidir lliurement el seu futur”. 
 
Amb 20 vots a favor dels grups municipals de CiU, PSC, ERC-Avancem, la Crida-CUP 
i Comú, 2 vots en contra del Grup Municipal del PP i 4 abstencions del Grup Municipal 
de C’s, s’acorda aprovar el punt següent: 
 
“2n. Que mai cap govern pot fer abús del poder judicial sota l’empara de la 
democràcia”. 
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Igualment s’aprova: 
 
“4t. Enviar aquesta moció al president de la Generalitat, al president del Govern 
Espanyol, a la Mesa del Parlament de Catalunya, a les entitats del Pacte local pel Dret 
a Decidir (si n’hi ha), al Tribunal Superior de Justícia de Catalunya i fer-la pública a 
través dels mitjans públics municipals”. 
 
 
 
49.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D’ERC-AVANCEM, CRI DA-CUP I COMÚ 
DE LLEIDA PER UNA CONSULTA POPULAR SOBRE EL MODEL D EL PARC DE 
LES BASSES 
 
Amb 6 vots a favor dels grups municipals d’ERC-Avancem, la Crida-CUP i Comú de 
Lleida, 12 vots en contra dels grups municipals del PSC i C’s i 8 abstencions dels 
grups municipals de CiU i PP, s’acorda rebutjar la proposta següent: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida sotmetrà el model de gestió del parc Territorial “Alcalde 
Pons” (més conegut com “Basses d’Alpicat”) a consulta popular si, finalment, es 
decideix tornar a prendre en consideració aquest o un altre projecte de parc temàtic 
que constitueixi o inclogui una proposta de privatització d’una part del parc de Les 
Basses amb usos recreatius, comercials o d’hostaleria. 
 
2n. L’Ajuntament convocarà la consulta sota la forma de votació de dos opcions: 
 

1. Si el parc de Les Basses ha de ser objecte de concessió a favor d’empreses o 
particulars que hi explotin una activitat econòmica lucrativa i sotmetin l’accés al 
parc o a una part d’aquesta al pagament d’una entrada en favor d’aquestes 
empreses o particulars. 

2. Si el parc de les Basses ha de seguir, com en l’actualitat, en règim de gestió 
directa municipal de la pràctica totalitat de l’espai per part de la Paeria (a 
excepció dels serveis d’hostaleria i restauració que s’hi puguin radicar) a fi que 
el dinamitzi i destini a usos públics de caire educatiu, esportiu, lúdic, cultural o 
ambiental, essent l’Ajuntament qui determini, en el seu cas, l’establiment 
d’unes taxes a ingressar a les arques municipals sempre en contraprestació del 
cost mínim del servei. 
 

3r. S’acompanyarà la celebració de la consulta amb una campanya institucional 
informativa prèvia i que en fomenti la participació. 
 
 
INTERVENCIONS  
 
(De conformitat amb allò previst en els acords del Cartipàs municipal relatius al 
funcionament del Ple, aquest annex d’intervencions contindrà exclusivament la relació 
succinta de les opinions emeses en el debat de la sessió. El contingut íntegre dels 
debats està incorporat, en format d’àudio, com a Annex de l’acta de la sessió).  
 
Abans de començar a tractar els punts de l’ordre del dia,  el Sr. alcalde proposa la 
declaració d’urgència d’un punt del Ple relatiu a la “Sol·licitud de pròrroga en l’execució 
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i justificació de les actuacions subvencionades -segons la resolució de la Direcció 
General de Turisme de la Generalitat de Catalunya, Departament d’Empresa i 
Ocupació,  en el projecte “Concòrdia. Lleida, ciutat de les cultures”. S’acorda per 
unanimitat.  
 
Punt núm. 2. Donar compte dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple 
 
El Sr. González  fa les preguntes, prèviament presentades per escrit i  que a 
continuació es transcriuen:  
 

1. 6378 i 6731. Ja que per representar els interessos de l’Ajuntament davant el 
Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Lleida, es nomena al lletrat dels 
Serveis Jurídics Municipals, per què no es recorre també a un lletrat de la 
Paeria en relació amb les possibles accions judicials arran de la publicació de 
determinades informacions al diari El Mundo? 

2. Per què l’alcalde de Lleida no ha recorregut als serveis jurídics de la Paeria 
abans d’anar a un despatx privat d’advocats amb la despesa consegüent per a 
les arques municipals? 

3. Pot justificar en concepte de què la Paeria ha pagat més de 19.000 euros en 
menys d’un any al despatx de l’advocat particular del Sr. Àngel Ros? 

4. Pot detallar l’assessorament jurídic rebut i justificar en detall els dictàmens 
jurídics que s’han pagat en cadascuna de les factures, inclosa la del decret 
3160? 

5. 6527. Pot explicar-nos com un càrrec eventual com el Cap de Gabinet 
d’Alcaldia, cessat entre el 9 de juny i el 9 de juliol, pot emetre –a 1 de juliol- un 
informe tècnic vinculant vàlid per aprovar un contracte programa? 

6. 6309. Quin número d’alumnes d’escoles bressol del curs passat han rebut la 
bonificació prevista per ser considerats alumnes amb necessitats educatives 
específiques de caire socio-cultural i econòmic i amb quina quantia? Quin 
número de les esmentades bonificacions s’ha assignat, fins a dia d’avui, durant 
aquest curs i amb quina quantia? 

7. Quin és el termini legal per donar compliment al decret 6367 que obliga a la 
legalització del tancament a base de blocs de formigó i amb una tanca 
metàl·lica que està impedint l’accés de camions a la Granja Pifarré? 

8. Ha ordenat l’Ajuntament mesures com l’enderroc o retirada del tancament? 
Farà alguna cosa la Paeria per solucionar el mal que està causant a la Granja 
Pifarré aquesta obra feta sense llicència municipal? Respecte a la denúncia 
presentada el 9 de juny de la irregularitat urbanística en relació amb l’habitatge 
construït per José Luis Plaza, quines actuacions ha fet la Paeria? 

9. 6720. Tenint en compte el suposat caràcter laic de la Paeria, per què s’opta per 
assignar un contracte menor per la realització d’un projecte educatiu en el 
lleure esportiu adreçat a joves en situació de vulnerabilitat social a una 
Fundació Privada constituïda per l’Institut de Germans Maristes? 

10. 6292. Finalment, l’Ajuntament ha adquirit el dret de sòl de la finca on està 
construït el Pavelló Agnès Gregori? Quant ha costat? 

11. 6325. Quants expedients de disciplina urbanística hi ha oberts per la col·locació 
d’estacions base de telefonia mòbil? Quantes estacions base de telefonia estan 
en fase d’algun recurs administratiu per la suspensió de la tramitació de 
llicències del foment de dret tercer d’aquest decret? 

12. 6335. Quantes persones està previst que accedeixin a les activitats aquàtiques 
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per a la gent gran per les quals la Paeria paga 866,66 € mensuals al col·legi 
Episcopal? 

13. 6344. Per què es paga a 17,5 euros l’hora de neteja del Museu dels Gegants a 
la mercantil Clanser SA, un cop ampliat el servei, mentre que en altres espais 
municipals -com  el Centre Obert al Mercadet (segons decret 6880)- es paguen 
a 14,46 € a la mateixa empresa? 

14. 6388. Al moment de redactar els plecs de subministrament de 9.000 paquets 
de paper per a fotocopiadores i impressores de l’Ajuntament, s’ha previst 
l’adquisició de paper reciclat? 

15. 6707. Deixant clar que és una acte completament legal, però arbitrari, tenint en 
compte que ja hi ha una assignació pressupostària anual de la Paeria cap el 
consorci GlobaLleida. Quina quantitat ha sigut l’assignada a dit provinent del 
Fons de Cooperació Local de Catalunya a l’esmentat Consorci? 

 
El Sr. alcalde manifesta que es respondran a totes les preguntes pendents. Respon a 
les preguntes 1 i 2 dient que aquest bufet jurídic està especialitzat en qüestions penals 
(explica el cas). Sobre la pregunta número 5 diu que es tracta d’un error material en la 
data posada en el document.  
 
 
El Sr. Gabarrell  fa les preguntes següents relatives al Decret número 6468, que afecta 
la Ramaderia Pifarré: 

1. En aquest context de bloqueig de l’explotació, i donada la impossibilitat 
d’accedir a la mateixa per qualsevol altra via, què vol dir l’Ajuntament de Lleida 
quan requereix a RAMADERIA PIFARRE SCP que adopti les mesures adients 
a efectes de restablir la situació de benestar animal en la seva explotació? 

2. Té coneixement l’Ajuntament de Lleida que PLAGAR I SERVEIS SOCIALS SL 
està incomplint, en el dia d’avui, l’obertura temporal del pas tots els dimarts, de 
12 a 15 hores, detallada en aquest Decret i acordada en les converses 
mantingudes amb l’Ajuntament de Lleida? 

3. Creu de debò l’Ajuntament de Lleida que aquest compromís de PLAGAR I 
SERVEIS SOCIALS SL d’obertura temporal de 3 hores setmanals facilitarà el 
compliment de les mesures requerides per part del cap de director dels Serveis 
Territorials del Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca i Alimentació? 

 
El Sr. Larrosa diu que un dels requeriments que es fa al Sr. Pifarré deriva del 
compromís de la família Plaza de facilitar l’accés uns dies determinats. En les dues 
darreres setmanes no s’ha requerit aquest servei; l’acord estava circumscrit al 
transport d’animals. La resta d’expedients administratius estan en marxa i els s tècnics 
municipals faran les accions que corresponguin.   
 
El Sr. Vega  formula les preguntes següents: 
 

1. En diversos decrets (5) es prorroguen contractes de jardineria, assegurances, 
atenció ciutadana, acollida de persones immigrades o contracte programa de 
TV local. També s’amplien dos serveis de neteja d’edificis. Pregunta per quin 
motiu es prorroguen els diversos contractes en  lloc de fer un concurs públic en 
temps i forma.  

El Sr. alcalde diu que no es deu a cap raó administrativa ni èticament incorrecta. Les 
prorrogues es fan quan es pot produir aquesta pròrroga i mentre es tramita la nova 
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contractació.  
El Sr. Vega demana que aquesta pràctica no es repeteixi perquè dóna la sensació de 
manca de planificació.  

2. Explica també el Sr. Vega  dos decrets de modificacions de crèdit que semblen 
contradictoris en tant que fan transferència a la inversa, tot i que en partides 
diferents. Pregunta per quin motiu cal fer aquests transvasaments quan es 
podria simplificar la gestió. 

El Sr. alcalde explica que són partides diferents; la instrucció de comptabilitat obliga a 
fer les transferències quan les partides tenen finalitats diferents. Es una qüestió 
estrictament tècnica. 

3.  Igualment  explica que hi ha diversos decrets en què es resol tornar els 
imports de multes per irregularitats en tinència d’animals perillosos. Aquesta 
devolució és ordenada pel Jutjat Contenciós per superar el termini màxim en la 
tramitació de l’expedient. Pregunta si aquest fets són certs,  quants casos com 
aquest es produeixen i quina és la causa de la demora.  

La Sra. Mestres explica que es tracta d’un cas excepcional. Comenta els detalls de 
l’expedient. Justifica l’excepcionalitat; s’han instruït en els darrers dos anys 150 
expedients sobre aquesta matèria.  
 
 
La Sra. Ribes  formula una pregunta sobre el Decret 6414, relatiu a la contractació de 
l’orquestra Simfònica del Vallés en el festival de danses i valsos del proper desembre. 
Pregunta per quin motiu no es contracta per a aquest concert a l’orquestra Julià 
Carbonell.  
 
El Sr. alcalde explica que l’orquestra Julià Carbonell és la que més actua a l’Auditori i a 
la Llotja. Forçosament han d’actuar altres orquestres. La Simfònica del Vallès es 
considera la segona millor orquestra de Catalunya. Preguntarà quines són les raons 
d’aquesta programació (planificació, repertori, etc.). La nostra orquestra actua també a 
Barcelona i en altres llocs de Catalunya.  
 
 
Punts números 3 a 10. Proposta renovació d’òrgans d e govern d’ens dependents 
i designació de representants municipals en altres ens en què hi participa. Id. 
òrgans de participació i consultius.  
 
El Sr. alcalde  explica que des de Secretaria General s’han enviat les propostes 
corresponents, amb els canvis fets ahir a darrera hora i avui.  
 
El Sr. González  diu que aquest expedient ha estat parlat des de fa dies. Ahir al vespre 
la proposta de l’EMU preveia 3 representants del PSC, 3 de CiU i un representant per 
a cadascun de la resta de grups. Es va considerar que la persona designada pel Comú 
no podia ser designada i per això la van retirar. Quedaria així l’EMU amb 11 
consellers. En la darrera proposta s’assignen 4 representants al PSC i cap al Comú de 
Lleida. Accepten no tenir representant, però no que es traspassi al PSC. Dimecres van 
explicar que perdien més d’un 2% de representativitat en global; al final s’ha 
compensat amb la representació en el Consorci de Persones sense Llar i la Fundació 
del Paisatge Urbà. Votaran en contra de la proposta.  
 
El Sr. alcalde  explica que les representacions s’han de veure en conjunt i com a 
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resultat de la negociació i dels pactes que es recullen en el full final de designacions. 
S’ha intentat satisfer al màxim les peticions dels grups. 
 
La Sra. Mínguez  explica les reunions que van tenir. El Sr. González va dir que no volia 
ser conseller de l’EMU i per això renunciava a tenir representació. Ahir el Comú va 
designar una persona en nom de CiU; el Govern no pot tenir menys consellers que un 
grup de l’oposició si es vol garantir la proporcionalitat. Amb al Grup de CiU, es va 
arribar a l’acord proposat en darrer lloc sobre l’empresa. Creu que el repartiment s’ha 
fet de manera correcta.  
 
El Sr. Talamonte  comenta els pactes existents. El seu grup no vol estar a l’EMU. Creu 
que la proposta és una imposició de l’equip de govern. Per això van parlar amb la resta 
de grups i van demanar representació en el Consorci de Persones sense Llar i la 
Fundació del Paisatge Urbà. El Govern ha vetat aquests acords.  
 
El Sr. alcalde  insisteix en què s’ha buscat el màxim consens i s’ha negociat  fins al  
final. 
 
S’aproven les propostes amb 25 vots a favor i dos vots en contra del Grup del Comú.  
 
 
Punts números 20 al 24. Ratificació convenis de col ·laboració amb el Col·legi 
Episcopal-Mare de Déu de l’Acadèmia; Acadèmia Martí nez; Institut Ronda; 
Institut Caparrella i Centre Integral d’FP Ilerna p er promoure, impulsar i 
desenvolupar, en règim d’alternança i amb formació dual, diversos cicles 
formatius 
 
El Sr. González  explica que votaran en contra dels convenis amb centres concertats o 
privats; votaran a favor dels convenis amb centres públics. Comenta les dates de 
signatura de convenis, alguna  de les quals corresponen a l’any passat. Creu que 
aquests compromisos són correctes amb l’educació pública. Votaran en contra dels 
convenis que se signin amb centres privats o concertats.  
 
El Sr. Gabarrell  diu que també votaran en contra dels convenis amb els centres 
privats  o concertats. Explica el seu concepte de projecte educador i de formació de les 
persones. Votaran negativament, perquè aposten únicament per l’ensenyament públic, 
gratuït, de qualitat, universal i laic. No estan d’acord en traspassar fons públics a 
centres privats o concertats. Demanen la retirada dels concerts econòmics als centres 
privats de la ciutat i estan en contra de la participació pública en el model educatiu que 
representen.  
 
El Sr. Vega  manifesta que votaran a favor de tots els convenis. Destaca la importància 
de l’FP en la formació de la nostra joventut. L’Ajuntament s’ha d’implicar i ajudar 
perquè els alumnes puguin desenvolupar la formació en centres de treball municipals, 
amb garanties i amb qualitat. L’educació post obligatòria es desenvolupa en centres 
públics i no públics indistintament; l’oferta està distribuïda de tal manera que cal 
comptar amb l’escola concertada quan no hi ha places a l’escola pública. No es tracta 
d’una actuació classista, sinó de garantir el dret de l’educació. Hem d’ajudar les 
famílies que en alguns casos no poden escollir. L’Ajuntament ha de donar facilitats a 
tothom en benefici de l’alumnat. Hem de garantir la igualtat d’oportunitats en els cicles 
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formatius d’FP.  
 
El Sr. Rubio  està d’acord amb els raonaments del Sr. Vega. Estem en un Estat que 
defensa la llibertat d’empresa i la llibertat d’elecció educativa. Estan a favor de 
l’ensenyament públic; però els centres privats i concertats també fan una funció 
important. Aquests centres permeten la lliure elecció i poden fer activitats que 
l’ensenyament públic no pot fer. Donaran suport a totes les propostes.  
 
La Sra. Gispert  explica que la LEC preveu la coexistència de centres públics i centres 
privats concertats, amb objectius compartits. Hem de col·laborar en igualtat de 
condicions i sense distincions. Comenta la importància de l’FP dual i els seus 
objectius. Lleida és capdavantera en la implantació de l’FP dual. Els convenis han de 
ser una realitat.  
 
La Sra. López  explica que estan completament d’acord amb els convenis. Estan a 
favor d’una oferta educativa plural. Des de les institucions hem de donar suport a tots 
els tipus de centres. Els pares han de poder escollir els centres que creguin més 
convenients per als seus fills, lliurement, en funció de l’ideari de cada centre. Les 
institucions han de donar suport a tots els centres educatius. 
 
El Sr. Talamonte  està d’acord amb la capacitat d’elecció dels pares. Però, les escoles 
que tenen un ideari religiós determinat o segregat per sexes, han d’estar finançada 
pels pares. L’educació pública ha de ser laica i defensar els valors de tota la societat. 
Explica la quantitat de diners públics que es destinen als centres concertats. 
 
El Sr. Gabarrell  diu que el seu grup no està en contra de les escoles privades; estan 
en contra que es  financïin amb fons públics.  
 
El Sr. Vega  reitera que no estem parlant d’escoles concertades en ensenyaments 
obligatoris. Parlem d’una oferta formativa a  què ha de tenir accés tothom, entre les 
quals hi ha també famílies necessitades. La competència sobre l’FP és de la 
Generalitat; les famílies han de poder triar l’FP que volen, encara que es presti en una 
escola concertada.  
 
La Sra. Parra  agraeix el vot positiu dels grups. Explica que els centres educatius de la 
ciutat treballen conjuntament en un projecte comú. Els alumnes tenen els mateixos 
drets i tenen dret també a fer pràctiques a l’Ajuntament. Les pràctiques milloren el 
rendiment i l’educació de tots els alumnes. Continuaran treballant en aquesta línia.  
 
Els convenis amb el Col·legi Episcopal-Mare de Déu de l’Acadèmia; Acadèmia 
Martínez; i Centre Integral d’FP Ilerna s’aproven amb 23 vota a favor i 4 vots en contra 
dels grups municipals de la Crida-CUP i Comú. Els convenis amb l’Institut Ronda i 
l’Institut Caparrella s’aproven per unanimitat.  
 
Punt núm. 27. Expedient d’Ordenances Fiscals 2016 
 
La Sra. Mínguez  intervé com a ponent. Agraeix la participació en l’expedient dels 
tècnics municipals i també de tots els grups, que han presentat un bon nombre 
d’esmenes. Explica els canvis produïts des de l’informe de Comissió. La idea general 
del conjunt d’impostos i taxes ha estat la congelació, als quals cal afegir bonificacions i 
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ajuts que qualifica d’importants. La plusvàlua baixa el 18%, fruit de la revisió cadastral. 
Es mantenen les bonificacions existents a la plusvàlua. L’impost de l’IBI s’aplicarà amb 
criteris de progressivitat; com que  l’IBI està regulat per una norma estatal que no 
preveu situacions econòmiques d’emergència, optarem per aplicar un conjunt d’ajuts 
socials per poder ajudar les famílies. Explica els ajuts socials que rebran els propietaris 
d’habitatge habitual amb valors cadastrals inferiors a 20.000 euros i fins als 29.000 
euros. Ajudem directament les famílies; un 15% de titulars de rebuts podrien rebre un 
ajut social progressiu. Cal ser responsables, atès que tractem avui el 70% dels 
ingressos municipals. Es bonifica l’IBI dels habitatges de l’Horta que estiguin lligats a 
famílies que visquin de les explotacions agrícoles o ramaderes (ho explica). També hi 
ha ajuts socials per a les famílies nombroses i monoparentals i els  llogaters als que 
els sigui repercutit l’IBI. S’incorporen facilitats per complir les obligacions tributàries; 
s’incorpora una proposta d’addicció sobre un pla personalitzat de pagament de tributs. 
S’incorporaran esmenes per recollir les diverses sensibilitats dels grups municipals. No 
es perden cap de les bonificacions i ajuts existents. S’explica que s’ha fet una 
rectificació de nomenclatura en la Taxa de l’Aula de Teatre referent a algun cicle 
formatiu. Explica el nombre d’esmenes presentades, les retirades i les que seran 
sotmeses a votació.  
 
El Sr. González  qualifica d’immobilista el posicionament de l’equip de govern perquè 
només planteja la congelació de l’IBI, alguna bonificació i l’adequació de les 
Ordenances proposades pels Serveis Tècnics. C’s no presenta cap proposta. Creu 
insuficient la bonificació proposada. El Comú ha presentat 24 esmenes i una esmena a 
la totalitat a una ordenança sencera. Presentaran en una propera comissió les 
propostes a les ordenances que avui no es tracten. Destaca la importància de la 
decisió que avui ha d’adoptar el Ple. Explica les propostes del seu grup: pagament de 
l’impost de vehicles en dos fraccions, pagament fraccionat de la taxa de terrasses, 
fraccionament del pagament de tributs, que sigui el Ple qui fixi els preus públics, 
bonificacions per a persones en risc d’exclusió social, pla de pagaments assumibles, 
treball amb banca ètica (mitjançant convenis) i diversificació de la gestió de 
cobraments amb entitats bancàries. Aposten per bonificacions d’impostos i taxes; 
progressivitat (que en el cas de l’IBI es poden fer mitjançant bonificacions segons 
valors cadastrals). Bonificacions per energies renovables. Proposen un increment del 
tipus de l’IBI del 16%, aconseguint una rebaixa de la pressió fiscal.  
 
El Sr. Vilella  agraeix el treball fet pels funcionaris municipals i la facilitat donada per 
consultar els expedients. Agraeix la sensibilitat del Govern després d’escoltat les seves 
propostes i incorporar-ne alguna. Demana sensibilitat a les queixes ciutadanes en 
matèria impositiva. Paguem els impostos més alts de tot l’Estat. Volem pagar menys 
IBI. L’any passat es van rebaixar els valors cadastrals; aquesta mesura va ser 
reclamada pel PP l’any 2013 i l’equip de govern no la va acceptar. El Govern proposa 
incrementar el tipus de l’IBI, perquè es continuï pagant el mateix. La proposta de reduir 
l’IBI a famílies desafavorides mitjançant ajuts és insuficient per a la majoria dels 
lleidatans. Critica que no s’hagués acceptat la proposta que va fer el PP l’any passat 
demanant una línia d’ajuts extraordinaris de caràcter social per poder ajudar a pagar 
l’IBI a persones aturades i vídues. La proposta del Govern és discriminatòria perquè no 
es dóna dret a rebre aquests ajuts a persones aturades si tenen habitatges de valors 
cadastrals superiors a 30.000 euros. Destaca que 4 grups de l’oposició hagin arribat a 
un acord de reducció del 2% de l’IBI, cosa que no posa en perill les finances 
municipals. Explica l’increment d’aquest impost en els darrers anys. Cal moderar la 
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càrrega impositiva dels lleidatans. Anuncia que el seu grup proposa un seguit 
d’esmenes per incrementar la renda disponible de les famílies i fomentar el creixement 
econòmic i la creació de llocs de treball. L’esmena més important és la reducció de 
l’IBI (l’explica); és un gest significatiu per alleugerir la pressió tributària dels ciutadans 
sense posar en perill les finances municipals. L’altra esmena que han presentat va 
destinada a les famílies que estan en una situació més vulnerable.  
 
El Sr. Juvillà  manifesta el seu suport al personal d’Autobusos que són presents al Ple. 
Explica que han treballat les ordenances com a una eina de transformació social. La 
política fiscal ha de ser un instrument de redistribució de la riquesa. Defensen 
l’existència dels impostos directes; que pagui més qui més té. Calia assolir un IBI 
progressiu. La seva proposta era més ambiciosa i proposava incrementar valors 
cadastrals; no renuncien a proposar-ho. Les esmenes han suposat millores importants, 
sense rebaixes lineals. Hi ha ajuts socials per a lloguer en funció de la renda, quan l’IBI 
el pagui el llogater. S’inicia el camí cap el parc agrari de l’Horta. Volen acabar amb els 
privilegis de l’IBI de les esglésies, partits, etc. Demanaran que es denunciïn aquests 
acords en un proper Ple. Els serves públics han de tornar a mans públiques. Per això 
proposen que el servei de l’aigua es pagui mitjançant un sistema de taxes i no de 
tarifes (ho explica). Volen un nou model de ciutat, més just, amb impostos progressius 
i apostant pels serveis públics amb gestió directa.  
 
El Sr. Vega  també vol manifestar el suport als treballadors de l’empresa d’Autobusos. 
Per a l’Ajuntament, les ordenances suposen la capacitat de prestar serveis o de fer 
polítiques. El model actual de finançament carrega aquest esforç sobre les famílies; 
ERC planteja una fiscalitat més social. Cal aplicar una política fiscal socialment 
compromesa, financerament eficient i fiscalment responsable. Les ordenances han de 
possibilitar la justícia, l’equitat i la responsabilitat. Defensen tenir recursos per tal de 
poder gastar millor, no per gastar més. Les ordenances han de tenir un esperit 
essencialment social. La reducció de l’IBI és una demanda social. Els immobles han 
rebaixat més d’un terç el seu valor i la càrrega fiscal continua sent la mateixa. No és un 
tribut progressiu, ni contempla les circumstàncies familiars o laborals (explica alguns 
exemples). No es fa pagar més a qui té més. L’IBI s’hauria de plantejar en relació amb 
el patrimoni i la renda. Comenta les reunions de negociació d’esmenes i n’explica 
alguna de les que seran incorporades. Demana una bona política impositiva en què es 
conjumini la progressivitat i la justícia en la tarifació i els valors impositius. Creu que la 
proposta d’acord és injusta. 
 
La Sra. Ribes  explica que el seu grup fonamenta el seu treball en principis com la 
coherència, la sensatesa i la responsabilitat. Coherència amb el seu programa 
electoral, en  què proposaven la congelació de l’IBI. Mai han promès una rebaixa que 
pogués comprometre les accions socials. El seu programa incloïa la baixada de la 
plusvàlua; creu que aquest impost és clarament injust (ho explica). A més de coherent 
cal ser sensat; no es poden proposar baixades de l’IBI que beneficiïn igual a  qui té 
immobles de gran valor que amb qui en té de més modestos. L’IBI va lligat al patrimoni 
i no es pot bonificar en funció de la renda. La responsabilitat és no prometre allò que 
no es pot complir. La situació financera és molt compromesa. Si volem fer polítiques 
socials, necessitem un finançament suficient. Explica les propostes de finançament de 
C’s que plantejaran en el Congrés dels Diputats. La pressió fiscal municipal és el 8% 
de la pressió total; la resta prové dels impostos estatals. Critica la manca de 
coherència del PP. Els ajuts socials són un instrument viable per a aplicar polítiques 
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socials. No han presentat esmenes com les del Comú, que no podem resoldre en seu 
municipal; els demana també coherència. Votaran en contra de la baixada lineal de 
l’IBI, perquè la creuen injusta i irresponsable. Hi ha mesures més adequades per 
ajudar les empreses o crear ocupació que  havia d’haver aplicat el Govern central i no 
ho ha fet. Estan d’acord amb la bonificació als habitatges de l’Horta lligats realment a 
una explotació agrícola. També estan d’acord amb els ajuts socials per als titulars dels 
habitatges amb un valor cadastral baix. No es poden comprometre les finances 
municipals que donaran suport a les polítiques socials.  
 
La Sra. Salmerón  valora positivament la tasca dels funcionaris i les negociacions amb 
el Govern per arribar a punts d’acord. Però, creu que calia ser coherents amb el seu 
programa electoral, en  què demanaven una rebaixa de la pressió fiscal, en concret de 
l’IBI. No n’hi ha prou amb la congelació dels tributs. Continuem pagant l’IBI més car de 
les capitals de província. Creu que la rebaixa del 2% de l’IBI seria assumible. Tenim 
una modificació de crèdits que hem de destinar a pagar factures pendents, que no ens 
permetran abaixar la pressió fiscal. Proposen bonificacions per a la zona de l’Horta. La 
proposta del Govern deixarà fora els jubilats; creu que haurien de rebre el mateix 
tractament que els pagesos en actiu. CiU aposta per una “tarifa plana” pel pagament 
dels impostos; és una proposta consensuada que respon a les peticions de la 
ciutadania. Comenta l’esmena presentada sobre el servei de menjador de les escoles 
bressol.  
 
La Sra. Mínguez  reitera que l’IBI es congela per a la majoria dels ciutadans i es 
rebaixa per a les persones que són titulars d’immobles amb valors cadastrals inferiors 
als 30.000 euros. La proposta dels 4 grups és de rebaixar el 2% lineal, cosa que no és 
progressiva. Critica que els grups d’esquerres no valorin l’esforç de progressivitat que 
suposen els ajuts socials a les persones que tenen habitatges de valors més baixos; 
és un esforç de més de 450.000 euros. Un percentatge elevat d’habitatges de la ciutat 
té valors cadastrals inferiors als 29.000 euros (un 15%). La linealitat és un petit ajut per 
a tothom; la proposta del Govern suposarà uns ajuts molt més justos per a les 
persones que més ho necessiten. Critica especialment el  Grup del Comú pel fet que 
defensin la linealitat per anar en contra del PSC. S’ofereix a explicar el grau de 
dependència financera de l’Ajuntament i les baixades de les aportacions de la 
Generalitat des que governa CiU (explica amb detall les xifres). Ens costa cobrar de la 
Generalitat. La pressió fiscal es mesura sobre la renda; de cada 100 euros que 
paguem d’impostos només 7 corresponen a l’Ajuntament. Demana que fem política de 
rebaixa dels tributs  no municipals.  
 
El Sr. Talamonte  considera que no es pot obviar la problemàtica de la ciutadania i 
mantenir la congelació dels impostos. El problema és definir en què es gasten els fons 
públics. Creu que es gasten milions d’euros de manera absurda. Proposen una rebaixa 
lineal, perquè és la única cosa que permet fer la llei. Els ajuts socials corresponen al 
debat dels pressupostos. L’Ajuntament no cobra taxes a les grans distribuïdores. 
Proposen bonificacions de manera progressiva en funció del valor cadastral. Volen 
rebaixar les taxes dels serveis essencials com les escoles bressol. En els 
pressupostos parlarem d’accions que prevegin la progressivitat segons la renda. 
Critica els ajuts proposats pel Govern i els considera clarament insuficients. Demana 
humanitat en el moment de les votacions.  
 
El Sr. Vilella  creu que el seu grup és coherent, responsable i sensat. Porten tres anys 
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seguits demanant una reducció de l’IBI, perquè saben que la situació financera de 
l’Ajuntament ho pot suportar. Diu que el Govern de l’Estat ha fet possible que avui no 
estiguem intervinguts i que l’encomia creixi. El 2% de rebaixa que es demana suposa 
una disminució d’ingressos de 920.000 euros que s’estalviarien tots els ciutadans de 
Lleida. Explica els valors dels rebuts mitjans i els darrers augments (fins a un 49% 
mes). Explica un cas concret i l’evolució des de l’any 2005 en un rebut de l’IBI, que ha 
tingut un augment del 75,80%. Si no fan la rebaixa del 2% és per manca de voluntat 
política per fer-ho. Demana a la Sra. Ribes que no faci campanya electoral. 
 
El Sr. Juvillà  creu que l’exempció de l’IBI a les classes més baixes no és una almoina, 
sinó un acte de justícia social. Creu que es pot aconseguir aplicar l’IBI per rendes i que 
fem possible el canvi. Donaran suport a les propostes progressives del Comú; demana 
que donin suport a les seves propostes progressives. Poden treballar conjuntament 
amb ERC-AVANCEM que ha fet propostes similars a les que ara fa la Crida-CUP. No 
estan per una rebaixa general d’impostos, sinó per la progressivitat que financi els 
serveis públics. Mai defensaran mesures de rebaixes lineals.  
 
El Sr. Vega  explica que en el seu programa electoral es contempla el concepte de la 
tarifació. No han menyspreat les propostes del Govern; han fet una valoració. No hi ha 
hagut ocasió de parlar de progressivitat amb al PSC, perquè les posicions eren molt 
distants; l’acord no ha estat possible. Els sembla bé la proposta del Govern, però és 
manifestament insuficient. Es podia haver aconseguit acords en bonificacions, 
combinant la progressivitat amb criteris de renda. Explica que han proposat 
bonificacions que superen les de l’equip de govern en relació amb les escoles bressol. 
La despesa està desbocada i per això necessitem més ingressos i un IBI tan elevat 
com el que tenim. La rebaixa de l’IBI és una petició ciutadana generalitzada. Volen fer 
una rebaixa progressiva que s’atansi a la rebaixa del valor cadastral, aplicant-la en 
diversos anys.  
 
La Sra. Ribes  explica que quan ha parlat de la proposta de nou finançament era en el 
benentès que des de l’Ajuntament no podem canviar-lo i que en el Congrés sí que es 
pot fer. Critica el PP, recordant-los que abans d’estar en el Govern central demanaven 
la baixada del l‘IVA i després el van apujar immediatament. L’IVA incrementa la 
pressió fiscal per a tothom, independentment de la renda. Avui parlem d’ingressos 
municipals; la seva proposta era de congelació per poder atendre les despeses de 
l’Ajuntament. Si l’any proper hem estat capaços de reduir les depeses, el seu grup  
proposarà una rebaixa de la pressió fiscal. Hem de fer coincidir despeses amb 
ingressos; reduir les despeses no necessàries i després reduir els rebuts de l’IBI. De 
moment, la millor opció és la congelació.  
 
La Sra. Salmerón  creu que s’està perdent de vista la naturalesa de l’IBI; no grava la 
renda, sinó un bé concret. El valor cadastral ha baixat, però el tipus de gravamen 
augmenta perquè continuem pagant el mateix. Li sorprèn que hi hagi grups que no 
vulguin abaixar l’IBI. Demana a la Sra. Mínguez que no es faci demagògia amb el 
deute de la Generalitat. Cal contenir la despesa i que no apareguin factures no 
previstes.  
 
La Sra. Mínguez  explica els ajuts que rebia l’Ajuntament amb el govern tripartit de la 
Generalitat per a escoles bressol (1.800 euros/any per plaça) i que el proper any 
quedarà reduït a 0 euros. Els ajuntaments estem assumint els serveis i els ajuts es 
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redueixen o desapareixen. Les beques de menjador s’han reduït radicalment en els 
darrers anys. Ens estan deixant als ajuntaments sense recursos en serveis com els 
educatius, que mai s’han deixat de prestar. El més fàcil seria tancar serveis, cosa que 
no faran. El debat sobre l’IBI es centra entre escollir entre rebaixes lineals o ajuts que 
permetin que hi hagi persones que no  hagin de pagar res. La proposta del 2% no és 
cap cosa excepcional; els ajuts socials són molts per a un 15% de la població de 
Lleida. 
 
El resultat de la votació de les esmenes i de les ordenances fiscals està reflectit en la 
part dispositiva de l’acta i en l’annex corresponent.  
 
(En el moment de la votació d’una esmena sobre les taxes de les escoles bressol, la 
Sra. Mínguez proposa que es faci, en el proper Ple, un debat sobre el conjunt de les 
taxes dels serveis educatius. Proposa que l’esmena quedi sobre la taula. Cal un debat 
seriós sobre aquesta matèria.  
El Sr. González diu que manté l’esmena atès que la taxa entrarà en vigor el dia 1 de 
gener de 2016. Accepta que es faci un debat sobre el conjunt de taxes educatives.  
El Sr. alcalde creu que l’aplicació de la taxa serà per al nou curs.  
El Sr. González considera que entraria en vigor l’1 de gener.  
Es produeix un debat sobre aquesta qüestió.  
El Sr. alcalde creu que els efectes de l’esmena aprovada serà per al proper curs.  
El Sr. Talamonte explica que la rebaixa de l’IVA de l’any passat es va aplicar amb 
efectes immediats.  
La Sra. Mínguez diu que les tarifes educatives s’apliquen per cursos escolars.  
L’interventor llegeix el text de l’ordenança que entrarà en vigor a partir de la seva 
publicació per a la matriculació del curs escolar 2016-2017  per als centres educatius 
que relaciona; els programes i activitats d’estiu entren en vigor el dia 1 de gener. 
El Sr. alcalde clou el debat dient que s’aplicarà allò que preveu l’ordenança i la 
modificació es farà, doncs, amb efectes del curs 2016-2017).  
 
Punt núm. 28. Expedient de Modificació de crèdits a l pressupost de l’Ajuntament 
2015 (III) 
 
El Sr. González  pregunta si es pot votar l’expedient atès que s’han fet modificacions 
en la proposta després de ser informat per la Comissió (transferència a la Fundació 
Paisatge Urbà). Demana la retirada de l’expedient. 
 
La Sra. Mínguez  aclareix que la transferència a la Fundació estava en la proposta 
original i que només s’han inclòs dotacions per al camp de gespa i per a les auditories; 
també s’ha fet una correcció d’errades de nomenclatura.  
 
El Sr. González   considera aclarits els dubtes i retira la petició. Explica les 
reclamacions que el seu grup va presentar al pressupost municipal. Ho considera 
irreal, tal  com es demostra amb les modificacions pressupostàries. Critica l’augment 
de la partida de festes populars, una part de les quals correspon a les fetes de maig. 
Devem factures de la festa de Reis d’enguany. Explica la partida corresponent a la 
transferència a la concessionària del transport urbà; van denunciar que la modificació 
del servei va ser negativa i ens costarà més de 800.000 euros. Critica les aportacions 
a les fundacions. Espera que la Crida hi voti en contra atès la seva opinió sobre les 
fundacions de la Paeria. Votaran en contra de l’expedient. Espera tenir accés a 
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diverses factures.  
 
La Sra. López  destaca la importància d’aquesta tercera modificació que és la de pagar 
despeses en béns corrents i serveis. Es pot pagar gràcies al fet  que l’any 2014 
l’Ajuntament es va acollir a unes modificacions dels crèdits de pagament a proveïdors 
que va suposar una important reducció del tipus d’interès i l’augment de carència. No 
s’han pagat interessos per aquest concepte l’any 2015, amb un estalvi de 2,5 milions 
d’euros. És el tercer any en què podem aplicar l’estalvi en interessos per pagar 
proveïdors. Critica que hi hagi tantes factures pendents. Pregunta si es deu a manca 
de previsió o al fet que les partides són irreals. El pressupost és un document viu, però 
la partida d’interessos no ens salvarà sempre. Hi ha increment de despeses com les 
d’autobusos que ve motivada per una reforma de línies que no acaba d’agradar a 
ningú. Demana rigor i control de la despesa. S’abstindran de votar per responsabilitat i 
per garantir que l’Ajuntament pagui les factures a temps. 
 
El Sr. Gabarrell  diu que votaran a favor de la modificació. Ho faran per coherència i 
responsabilitat amb els proveïdors de l’Ajuntament. S’han acumulat factures sense 
partida pressupostària. El deute passa d’un any pressupostari al següent. Cal acabar 
aquesta pràctica. Avui votem a favor d’aplicar un estalvi per a atendre el deute 
acumulat amb motiu de les festes populars (que no tenien pressupost suficient). Cal 
explicar a la ciutadania la despesa per aquests conceptes. Voten a favor de la canera, 
de pagar el dèficit del transport urbà o pagar activitats de les diferents regidories. Cal 
assumir els compromisos amb el CNL, el Museu de Lleida, l’orquestra Julià Carbonell 
o el Festival de Cinema Llatinoamericà. Cal revisar els compromisos i dotar-los de 
finançament suficient. Els serveis s’han de pagar per no perjudicar els usuaris, els 
petits comerciants, els autònoms i a la petita empresa. Intentaran que els pressupostos 
del proper any puguin capgirar el model econòmic que ens ha dut a aquesta situació.  
 
El Sr. Vega  critica el conjunt de despeses a pagar que inclou l’expedient. Cal pagar el 
que s’ha gastat. Critica l’import de les partides de festes (en comenta diversos imports 
i els considera excessius). La meitat de la modificació de crèdit correspon a 
aportacions a organismes i subvencions. Critica la manca de previsió en matèries com 
els contractes de premsa. La modificació demostra que alguna cosa no funciona bé en 
la planificació política de la Paeria. No entén que calgui modificar crèdits per despeses 
que cada any es produeixen i haurien d’estar previstes i valorades (esmenta diversos 
casos). Diu que amb això s’entén per què el Govern vol mantenir un dels IBI més alts 
de l’Estat i que siguem el quart Ajuntament més endeutat de Catalunya. Vistos els 
números i el seu destí no poden votar-hi a favor; per coherència i per garantir el 
cobrament als proveïdors optaran per l’abstenció, amb una protesta enèrgica i crítica.  
 
El Sr. alcalde  explica que gastem 14,4 milions d’euros en educació i sumant l’acció 
social 31 milions d’euros. En això gastem els fons municipals. 
 
La Sra. Ribes  explica que el seu grup votarà a favor. No els agraden les partides a les 
que s’apliquen ni les factures que inclouen. Hi voten a favor perquè darrere cada 
factura hi ha un proveïdor que ha prestat un servei o fet un subministrament; famílies i 
persones que es guanyen la vida prestant serveis a la Paeria. Critica especialment la 
partida d’altres despeses de funcionament que no reflecteix la realitat de les despeses 
que s’estan fent. Tampoc li agraden determinats convenis o despeses concretes. Les 
administracions han de ser serioses amb els proveïdors i amb els compromisos 
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adquirits. Relata alguna de les despeses incloses, que suposen més de 3 milions 
d’euros. No els agrada, però, els proveïdors han de cobrar. Incidiran en el proper 
pressupost perquè no es puguin efectuar algunes pràctiques que generin 
impagaments. La ciutadania ha de saber en què   es gasten els fons públics i que es 
prioritza ela despesa social. Els proveïdors han de cobrar al més aviat possible; és un 
exercici de responsabilitat. 
 
La Sra. Salmerón  explica els objectius que ha de tenir una modificació de crèdits. Es 
poden donar petites variacions en el pressupost. Però, es veu que hi ha partides que 
han estat pressupostades de manera clarament insuficient com en el cas de les 
partides de cultura. Critica la transferència a la Fundació de la Llotja. La transferència 
al transport urbà requeriria un debat ampli sobre aquest servei. Llegeix l’acord del 
cartipàs en el qual es fa referència a l’aprovació de despeses i la suficiència de 
consignació pressupostària. Els proveïdors han de cobrar i hem de complir els 
convenis amb les entitats. Els nous pressupostos han de ser més acurats. Pensant 
amb els proveïdors i en les entitats s’abstindran de votar.  
 
La Sra. Mínguez  explica que la subvenció a la Fundació de la Llotja ve relacionada 
amb la producció teatral i la programació d’espectacles; tots els teatres necessiten 
subvencions per finançar la programació. Cal analitzar la modificació en relació amb el 
pressupost total. L’Ajuntament fa habitualment 3 modificacions a l’any; altres 
administracions funcionen d’altra manera, atès que són dinàmiques ordinàries. No està 
d’acord que hagi estat positiu acollir-se al Pla de pagament a proveïdors; si les 
administracions haguessin complert els seus compromisos no ens hauria calgut acollir-
nos-hi. Si cobréssim el que ens deu la Generalitat no hauríem necessitat acollir-nos al 
Pla de proveïdors. Es tracta d’avançar el pagament de factures que haurien d’anar a 
reconeixement de crèdits. Les festes que paguem en les partides augmentades són 
festes populars, que tothom gaudeix i que permet la participació de les entitats 
culturals de la ciutat. Compara la despesa per habitant en cohesió social, educació, 
seguretat i  urbanisme amb la despesa generada per les festes. Cal analitzar la 
despesa en el seu conjunt.  
 
El Sr. Talamonte  diu que 3 milions d’euros és el que gasta l’Ajuntament en ajuts 
directes a les persones. No paguem als proveïdors i això és l’excusa del grups que hi 
voten a favor o s’abstenen. Podem fer una altra modificació de crèdits. Volen veure 
quines factures estan incloses en aquesta modificació. Creu que l’empresa 
d’autobusos pot esperar a cobrar. Cal treure les factures que estan als calaixos. Tenim 
un deute encobert immens. Més de la meitat de la modificació és per pagar a grans 
empreses. Paguem els petits proveïdors i no altres despeses. Demana que l’expedient 
quedi sobre la taula.  
 
La Sra. López  diu que l’Ajuntament no hauria d’haver-se vist mai obligat a acollir-se al 
Pla de pagament a proveïdors perquè la Generalitat havia d’haver pagat els seus 
deutes amb la Paeria. Ni l’anterior govern ni l’actual no tenen cap interès a pagar als 
ajuntaments; tenen altres interessos i objectius i altres prioritats. Reitera que hi ha 
manca de previsió amb despeses que eren raonablement previsibles. Reitera també 
que l’estalvi d’interessos del Pla de proveïdors ens permet fer aquesta modificació i 
pagar factures pendents.  
 
El Sr. Gabarrell  explica que no estan en contra de les modificacions de crèdits. El 
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problema està en el reconeixement de crèdit no previst. Cal acabar amb les factures 
que no tenen consignació. Cal pagar el que tenim pendent i començar de zero. Hem 
de ser valents i fer allò que podem pagar. Aviat plantejaran les accions que van 
anunciar en relació amb les fundacions. 
 
El Sr. Vega  critica que la Sra. López culpi la Generalitat d’impagament quan l’Estat els 
deu quantitats importants i retarda al màxim les transferències corrents i no ens permet 
disposar de recursos propis. Diu que la gestió econòmica d’un ajuntament té 5 “p”: 
previsibles, pautats, programats, previstos i pressupostats. D’aquests criteris en 
manquen tres. Algunes de les despeses que fem en celebracions es podrien destinar a 
les entitats que fan els actes en què hi participen. Cal gastar més en inversió social. 
Hem de ser valents i reconèixer quines són les despeses reals en festes i en cultura.  
 
La Sra. Ribes  concreta que estem parlant de pagament a proveïdors. No poden fer 
distincions per l’import del deute. Si el servei està fet cal pagar-ho. En els 
pressupostos discutirem quina ha de ser la despesa. Els grups han disposat de les 
factures a pagar. Reitera la seva disconformitat amb alguna de les factures i amb els 
procediments. Votarà per responsabilitat i perquè els proveïdors han de cobrar. Hem 
de començar el pressupost del proper any sense càrregues de l’any anterior i 
pressupostar la despesa real.  
 
La Sra. Salmerón  qualifica de greu que hagin aparegut factures a proveïdors per més 
d’1 milió d’euros. No podem pagar la cavalcada de reis al mes de novembre. Demana 
més rigor pressupostari.  
 
La Sra. Mínguez  diu que la situació greu és que la Generalitat ens degui més de 12 
milions d’euros. Es pot pagar a temps quan es cobra a temps. Cada trimestre 
publiquem el període mitjà de pagament i els proveïdors cobren a temps. Les factures 
que van a reconeixement són 2 milions d’euros, en un pressupost de 150 milions 
d’euros. Tant de bo que es pogués pagar més aviat. Reiterarà la crítica als 
impagaments de la Generalitat tantes vegades com sigui necessari (explica el 
desglossament d’aquests deutes). Creu que el Comú critica el Govern faci el que faci; 
van votar en contra del compte general perquè no constava la despesa reconeguda 
d’autobusos i ara que es reconeix també voten en contra. Fan política de la pregunta i 
del vot en contra, però no fan res en benefici de la ciutadania. L’Ajuntament paga a 
tothom, no es discriminen unes empreses en perjudici d’altres. Tothom disposava del 
correu electrònic on es donava compte de les factures a pagar, en format Excel.  
  
El Sr. Talamonte  explica el correu que van rebre de la Sra. Mínguez. Diu que van 
votar en contra del Compte general per diversos motius. Creu que hi ha milions 
d’euros en factures no tramitades.  
 
El Sr. alcalde  diu que aquest expedient es un avançament de pagament a proveïdors 
per evitar que vagi a reconeixement de crèdit i que no puguin cobrar fins abril. Farem 
de banc malgrat no tinguem cobrat els deutes de la Generalitat. No podem no pagar a 
uns proveïdors perquè siguin grans empreses com els subministradors de gas que ens 
presten un servei bàsic. Paguem pels nostres serveis i per ajudar a pagar els 
d’algunes famílies que no ho poden fer. Comenta les xifres facilitades per la Sra. 
Mínguez. L’IBI es paga per famílies i cada família rep 1.890 euros en serveis directes, 
quan l’IBI mig per família és de 600 euros.  
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S’aprova amb 14 vots a favor dels grups municipals del PSC, C’s i Crida-CUP, 11 
abstencions dels grups municipals de CiU, ERC-AVANCEM i PP  i 2 abstencions del 
Grup del Comú.  
 
 
 
Punts núms. 29 al 34. Resolució de compatibilitats sol·licitades. Debat conjunt 
 
El Sr. González  explica que el sentit de vot del seu grup en aquests tipus d’expedients 
serà sempre el mateix. Votaran en contra de tots, com a criteri general. En els casos 
del funcionari eventual o de la regidora, creu que haurien d’haver demanat una jornada 
parcial i no una dedicació exclusiva. Respecte als treballadors de la Paeria (malgrat 
que tenen sous mitjans de l’Administració) creu que amb la taxa d’atur que tenim no és 
admissible que les persones que tenen un sou digne i una jornada completa no 
permetin que es reparteixi el treball entre els que no en tenen. 
 
La Sra. López  es considera sorpresa perquè hi hagi grups que tinguin dubtes en una 
qüestió com aquesta, què és només un tràmit i està totalment regulada per la llei. Les 
exclusivitats són les mateixes en la dedicació a la política que en les altres 
dedicacions. Cal comprovar si es compleix la normativa i li estranya que hi hagi grups 
que posin en dubte el que preveu la llei. Mai, en cap institució, s’ha trobar amb un 
raonament com el que proposen alguns grups: negant a una persona la possibilitat de 
compatibilitzar que no se li denega a cap altre professional. Votaran a favor, perquè 
s’ajusta a la normativa i perquè cap de les compatibilitats interfereix amb la dedicació i 
el treball dels sol·licitants.  
 
El Sr. Gabarrell  diu que votaran negativament. Entenen que tots treballen amb 
jornada completa per a l’Ajuntament. No és una qüestió relacionada amb la llei, sinó 
amb la justícia social. Creuen que han de destinar la seva feina íntegrament al servei 
públic. Creu que, en consciencia, no es pot permetre que en un moment en què els 
nivells d’atur són brutals que una persona que té una feina a temps complet ocupi 
altres llocs de treball. Creu que els responsables públics haurien de sumar-se a la 
protesta per la  precarietat de les condicions del personal docent universitari. 
Considera negatives les praxis de les polítiques universitàries de la Generalitat, que 
creen precarietat i substitueixen professorat permanent per professorat associat, en 
condicions molt precàries. Creu que no hi haurà temps per atendre a la ciutadania i als 
estudiants a l’ensems. Defensa la universitat pública i de qualitat. Els nous llocs de 
treball s’han d’oferir a professionals que en aquest moment no en tenen.  
 
La Sra. Ribes  manifesta la seva estupefacció. No entén el repartiment laboral 
imaginari que proposen els grups que votaran en contra. Esmenta el cas d’una de les 
compatibilitat demanades que suposa 2 hores setmanals de feina. Creu que s’està fent 
demagògia. Serà la universitat qui valorarà la procedència i les aportacions que poden 
fer les persones a les quals contracta. Negar la compatibilitat a la resta de funcionaris, 
amb unes dedicacions suplementàries força reduïdes, és un exercici de demagògia.  
 
La Sra. Culleré  manifesta que el seu grup votarà a favor. 
 
El Sr. Vega  considera oportú, adequat i útil que les persones que estan exercint unes 
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responsabilitats municipals puguin fer servir els seus coneixements per donar classes 
o que es puguin compatibilitzar altres treballs. És legal i hi donaran suport.  
 
La Sra. Mestres  diu que sempre han votat a favor de les compatibilitats que 
compleixen amb la legalitat vigent. No es fa cap tipus de discriminació. La universitat 
promou la dedicació docent, a temps parcial, d’especialistes de reconeguda 
competència que estan exercint una activitat professional fora de l’àmbit universitari. 
És un orgull que els nostres regidors i treballadors puguin aportar aquesta feina. 
Coincideix en què el moment de la universitat a Catalunya és força complex.   
 
La Sra. Mínguez  anuncia que no votarà en aquest expedient atès que li afecta 
personalment.  
 
El Sr. Gabarrell  vol que quedi clar que no voten en funció de les persones que han 
demanat la compatibilitat, sinó en defensa d’un model social i laboral, de redistribució 
del treball. 
 
La Sra. Ribes  manifesta que aquests expedients no són documents freds, de model 
de gestió. Fan referència a persones, que han demanat una compatibilitat amb unes 
dedicacions molt petites. En cadascú dels expedients hi ha persones que tenen 
necessitats o voluntats.  
 
S’aprova amb 21 vots a favor dels grups del PSC, CiU, C’s, ERC-AVANCEM i PP i 4 
vots en contra dels grups de la Crida-CUP i Comú. La Sra. Mínguez i la Sra. Marín no 
participen en la votació.  
 
 
Punt núm. 35.- Aprovació conveni de cessió d’ús d’u n solar situat al carrer 
Esperanza González núm. 6, subscrit l’1-10-2015 ent re l’Ajuntament de Lleida i 
l’entitat mercantil JOMESA SA 
 
El Sr. González  explica que votaran que no per estar disconformes amb alguna de les 
clàusules del conveni. No estan d’acord amb el temps de preavís. Si l’Ajuntament fa 
inversions no es pot garantir el retorn social d’aquesta despesa.  
 
S’aprova amb 23 vots a favor i 2 vots en contra del Grup del Comú. (La Sra. Marín i el 
Sr. Gabarrell hi són absents en el moment de la votació).  
 
 
Punt núm. 37.- Denegació de l’aprovació de l’avanç del Pla especial urbanístic 
per la implantació d’una Protectora d’animals aband onats i maltractats a la 
partida Mariola, núm. 78, promogut per l’Associació  Amics dels Animals del 
Segrià  
 
S’aprova amb 23 vots a favor i 3 abstencions del Grup d’ERC-AVANCEM (El Sr. 
Gabarrell era absent en el moment de la votació).  
 
 
Punt núm. 39.- Moció de la UGT Terres de Lleida de suport a la creació de la 
prestació “Garantia+55” 
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El Sr. José Luís Aguilà , membre de l’executiva d’UGT de les Terres de Lleida,  
presenta la moció. Explica que aquesta moció de suport a la creació de la prestació 
“Garantia+55” és una més del conjunt de les propostes que fan a favor dels joves, les 
dones, els majors de 45 anys i altres col·lectius. Vol donar a conèixer els motius de la 
moció que concentra en cinc punts: per justícia social; per cohesió social; per igualtat; 
per solidaritat intergeneracional  i per un Estat del benestar lleial i garant de la 
seguretat de les persones. Creu que el sistema de protecció per desocupació ha deixat 
desprotegides les persones de més de 55 anys. Són un col·lectiu decebut, sense 
perspectives de futur i resignat a no trobar feina. Es veuen condemnats a acabar 
percebent un subsidi que els portarà a cotitzar per la base mínima. Explica les dades 
d’atur a Catalunya i a Lleida, especialment la taxa d’atur dels majors de 55 anys que té 
més de 5.5 punts de diferència sobre la general. Denuncien que la pobresa present és 
també la pobresa futura. Creu que la prestació que es demana és de justícia social. El 
sistema que els expulsa els ha de recollir. Explica el contingut de la proposta que està 
transcrit en la part dispositiva de l’acta.  
 
El Sr. González  comenta el conflicte sindical que actualment hi ha a l’empresa 
d’Autobusos de Lleida. Qualifica la reforma laboral d’indigna, creadora de precarietat. 
Creu que la mesura proposada és del tot necessària. Cal retallar altres tipus de 
despesa com la militar. Creu que amb els drets dels treballadors no s’ha de fer 
campanya electoral. Cal recuperar els drets laborals perduts. Critica les polítiques 
laborals del PP. Demana que el sindicat no vengui els treballadors.  
 
La Sra. López  diu que comparteixen l’esperit de la moció. És injust que les persones 
que hagin estat els darrers anys de la vida laboral a l’atur vegin reduïda la seva pensió. 
Creu que la prestació que proposa UGT no és la solució al problema: cal crear més 
llocs de treball. La millor política social és la creació de llocs de treball.  No creu que es 
pugui incrementar el SMI en la quantitat demanada perquè això suposaria que moltes 
PIMES haurien de tancar i es produiria l’efecte contrari al desitjat. Cal ser realistes. 
Nega que els programes d’activació laboral hagin estat un fracàs en el cas dels aturats 
de llarga durada. Cal que empresaris i treballadors actuïn conjuntament. Manca molt 
per a fer, però estem en la bona direcció. Comenta les dades de creixement del PIB i 
d’altes a la Seguretat Social. Cal garantir les prestacions a tothom; però cal ser 
realistes i crear llocs de treball com a solució. S’abstindran de votar la moció. 
 
El Sr. Gabarrell  defensa el programa de transformació social del seu grup; participatiu 
i horitzontal per capgirar els fonaments de l’actual model econòmic. Cal frenar la 
dinàmica privatitzadora i de precarietat. Aturar les polítiques que el Govern del PSOE i 
del PP han contribuït a executar. Sense oblidar els objectius a llarg termini, cal 
transformar la societat i denunciar l’actual model de fer política. Evitar retallades, 
treballar per la gratuïtat dels serveis i redistribuir la riquesa. La política d’austeritat és 
una falsa solució. No podem admetre que es digui que els treballadors es mereixen el 
que els passa per haver viscut per sobre de les seves possibilitats. Votaran a favor de 
la moció.  
 
El Sr. Baiget  diu que ara recollim el fruit de les polítiques del darrer govern socialista 
(amb les reformes de les pensions, retallant drets) i de l’actual Govern del PP  (amb la 
reforma laboral). Els treballadors que han donat el millor de la seva vida en els anys de 
bonança econòmica ara, fruit de la reforma laboral, han estat expulsats del mercat de 
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treball amb motius tan perversos com la “previsió de pèrdues”. Els sindicats UGT i 
CCOO han posat en marxa una ILP per aconseguir una renda de garantia de 
ciutadania, per pal·liar una situació com l’actual. Donen el suport a la proposta que vol 
salvar persones que no tenen alternativa laboral. La garantia de tenir una pensió digna 
pot quedar molt perjudicada per la situació d’atur dels darrers anys de la seva vida 
laboral. Votaran afirmativament. 
 
La Sra. Ribes  anuncia que s’abstindran de votar la moció. Estan d’acord en l’anàlisi de 
la situació i a valorar el problema de la situació precària del col·lectiu. No vol fer un 
discurs d’intencions per només aconseguir un titular de diari i crear la falsa sensació  
que s’ha trobat una solució al problema. Hi ha una qüestió fonamental de competència 
sobre la matèria. La Paeria no pot fer cap llei en aquesta qüestió. Podem elevar una 
petició que simplement serà rebuda, però no serà realment útil. Demana que la 
proposta es presenti al Congrés dels Diputats. Entenen la problemàtica i la necessitat 
de solució; malauradament la Paeria  no la pot aportar.  
 
El Sr. Cerdà  diu que el seu grup hi votarà a favor. Creu que en aquesta edat les 
persones es troben en una situació de vulnerabilitat. Cal un pla com aquest per 
garantir la justícia social, la cohesió, la solidaritat i l’estat del benestar. Cal evitar 
mesures com les que es van adoptar recentment per dificultar l’accés a la prestació 
d’atur. A les dificultats per a trobar feina se sumen les càrregues familiars que 
aquestes persones suporten. Es tracta de trobar solucions als problemes quotidians. 
Explica les xifres sobre el nombre d’aturats que superen els 55 anys.  
 
El Sr. Peris  creu que la crua realitat demostra la fallida de la reforma laboral 
impulsada pel Govern del PP, amb la connivència de CiU. S’ha expulsat del mercat 
laboral al col·lectiu de persones de més de 55 anys, que es troba sovint en situació 
d’atur de llarga o molt llarga durada. Hem de fer que aquestes persones recuperin la 
perspectiva d’incorporació al mercat laboral, per aportar la seva experiència. La 
mesura proposada li sembla que és de justícia. Cal pressionar per tenir un SMI que 
ens apropi als objectius de la Carta Social Europea. Els ajuntaments no tenim 
competències en ocupació; però tenim responsabilitats que no hem de defugir. El Grup 
del PSC votarà a favor i vol afegir el compromís del Govern de la Paeria de posar 
aquest col·lectiu com a objectiu clau de les polítiques de formació ocupacional de 
l’IMO i en el futur pacte per a l’ocupació a Lleida.  
 
S’aprova amb 20 vots a favor dels grups del PSC, CiU, ERC-AVANCEM, Crida-CUP  i 
Comú  i 6 abstencions dels grups de  C’s i PP.  (La Sra. Salmerón  era absent en el 
moment de la votació).  
 
Punt núm. 40. Moció de l’AMPA de l’Escola de Pinyan a instant al Parlament de 
Catalunya la construcció de l’Escola Pinyana. Acord s complementaris. 
 
El Sr. Ismael Alfaro , president de l’AMPA, presenta la moció. Agraeix el suport que ha 
rebut l’escola, per part de la Corporació i per moltes escoles de la ciutat i d’altres 
contrades. Han tingut el suport de molts ciutadans que es solidaritzen amb la causa de 
l’escola i els animen a continuar. Han explicat la moció a tots els grups i agraeixen 
l’atenció prestada. Les entitats a què es fa referència en la moció han donat suport al 
text presentat a l’Ajuntament el passat dia 5 d’octubre. L’esmena presentada per 
alguns grups, amb posterioritat, és al seu parer encertada, tot i que no va ser acordada 
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amb la resta de grups, per la qual cosa no els vincula en la votació. Per això proposa 
que es voti la moció per punts i demana que s’aprovin tots ells. Han donat suport a 
l’esmena perquè la famílies han dipositat molta esperança en una alternativa que 
encarrilés la situació de manera immediata i que s’acceleri la construcció de les 
següents fases de l’obra. La moció planteja dues qüestions: la  primera, la construcció 
de l’edifici de l’escola després de tant de temps en situació de provisionalitat. La 
segona, delimitar a qui pertoca fer-ho i quin rol ha de tenir l’Ajuntament. Cal un acord i 
actuar units perquè deixi de ser l’única escola de Lleida que està en barracons. Tenim 
una oportunitat perquè la Paeria promogui la construcció de l’edifici, per garantir la 
igualtat d’oportunitats i la millora de l’educació. Reconeix que les competències que la 
llei atorga a cada administració fa que qui s’oposi a l’esmena pugui tenir també raó. 
Malgrat això es remet a precedents recents, tal com expliquen en la moció. Demana 
comprensió amb els problemes de l’escola. És una qüestió de justícia social. Els ens 
municipals hem de participar per crear una millor educació.  
 
El Sr. Talamonte  explica que estan a favor de la moció. Tothom coincideix amb la 
moció inicial. L’esmena proposa una despesa municipal de 300.000 euros que serveixi 
per doblegar una voluntat política de qui és competent. S’han fet altres escoles amb 
convenis de col·laboració amb ajuntaments. No creu que es pugui argumentar en 
contra la manca de fons públics. L’alternativa de l’esmena és viable. Cal passar de les 
paraules als fets. No és competència de l’Ajuntament; però els pares necessiten una 
escola.  Demana que es faci un conveni de col·laboració i que l’escola sigui una 
realitat ja mateix. Vol que es valorin les conseqüències reals del resultat de la votació 
d’avui.  
 
La Sra. López  creu que l’AMPA té tota la raó. Recorda que aquesta moció va ser 
presentada al Parlament de Catalunya pel Grup parlamentari del PP i va ser aprovada 
per unanimitat. Es va acordar fer un calendari per actuar al més aviat possible. Cal 
reclamar al Parlament el compliment d’aquest mandat. El curs ha començat i no s’ha 
donat cap solució. Entenen que aquest centre és una prioritat. Explica que va intentar 
presentar aquesta moció a la Diputació de Lleida i la va haver de retirar perquè els 
grups es van negar a donar-hi suport. Estan d’acord amb la moció. No estan d’acord 
amb l’esmena per respecte a les institucions: si el Parlament ha donat un mandat 
unànime s’ha de complir. Nosaltres hem d’exigir que es compleixi el mandat 
parlamentari. No podem aprovar una esmena que suposaria un precedent perillós que 
no és positiu.  
 
El Sr. Gabarrell  explica que votaran favorablement la moció i l’esmena. Ho fan com a 
pares d’una escola pública. Comparteixin la necessitat de tenir unes instal·lacions 
adequades. Critica la planificació de centres i la gestió de la Conselleria d’Educació de 
la Generalitat. El seu grup lluita en favor d’una escola pública, catalana i de qualitat. 
Reivindiquen una solució als problemes d’aquesta i altres escoles públiques que 
pateixen deficiències estructurals o de manteniment. Demanen la implicació de 
l’Ajuntament.  
 
El Sr. Vega  agraeix als promotors de la moció que l’hagin presentat. Critica que a la 
Diputació de Lleida no hagin pogut prosperar mocions com aquesta. Es tracta de la 
única escola de la ciutat que no té edifici i està en una situació precària. Explica 
l’esmena que té com objecte que cooperem amb la Generalitat per fer possible el 
projecte de la nova escola. Diu que els mestres poden treballar en aquestes 
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condicions i els nens i nenes poden aprendre sense problemes; les famílies hi poden 
donar acompanyament i suport. Però la ciutat no es pot permetre aquesta situació i 
l’Ajuntament no n’ha de quedar al marge. És molt important treballar en un ambient 
adequat, amb els recursos i condicions materials adients. Una escola no és un edifici 
tot i que  necessita tenir-lo en condicions òptimes. Hi votaran a favor i faran el possible 
perquè les administracions es posin d’acord per accelerar el projecte. 
 
El Sr. Osorio  destaca la necessitat de la construcció del nou centre i requereix un 
calendari i un projecte, sense més excuses. El Ple i el Parlament de Catalunya s’han 
pronunciat en aquest sentit. Explica les converses que es van tenir amb l’AMPA el 
passat mes de setembre. Tenim un Govern de la Generalitat en funcions, amb molts 
projectes pendents perquè han tingut altres prioritats de construcció nacional. Per 
aquest motiu van presentar una moció el Ple passat. El Govern de la Generalitat ha d’ 
exercir la responsabilitat que té i dur a terme el projecte de la nova escola. Cal 
demanar-ho decididament a l’Administració competent. Destaca la importància social 
de l’ensenyament, que ha de ser una prioritat social; no poden continuar amb aquest 
provisionalitat. Reconeix la tasca de l’AMPA i les seves reivindicacions. Donaran 
suport a la moció i insisteix que ha de ser l’administració competent qui se n’ha de fer 
càrrec. Ha de ser la Generalitat que ha de fer les dotacions pressupostàries i per això 
consideren que l’esmena presentada és insuficient; no es preveu el compromís de la 
Generalitat d’assumir el cost de les seves competències. Pregunta a CiU i ERC què 
han fet en els darrers anys per la construcció de l’escola. Votaran a favor de la moció i 
en contra de l’esmena, presentada en el darrer moment.  
 
La Sra. Gispert  explica la trobada que van tenir amb l’AMPA per parlar d’aquesta 
qüestió i els esforços fets per arribar a un consens. Òbviament votaran a favor de la 
moció. Creu que cal analitzar (en un futur pròxim) les necessitats dels centres escolars 
i les mancances en infraestructures dels equipaments; cal establir prioritats i 
homogeneïtzar tots els equipaments. 
 
La Sra. Parra  felicita els proponents per la seva perseverança a fer que l’escola de 
Pinyana sigui una realitat. Explica que es va comprometre a parlar amb el delegat 
d’Ensenyament i així ho va fer. L’equip de govern treballa amb la Generalitat. Votaran 
a favor de la moció. Es compromet  que tan aviat com el nou Govern de la Generalitat 
estigui constituït, els acompanyarà a plantejar davant la Conselleria la construcció de 
l’escola. Sobre l’esmena diu que hi votaran en contra. Considera inacceptable que 
amb el deute que té la Generalitat amb l’Ajuntament (i la retirada dels ajuts per les 
escoles bressol que continuen funcionant íntegrament) es plantegi que haguem de 
pagar un projecte sense tenir la garantia  que la Generalitat tingui les consignacions 
per executar el projecte.  
 
El Sr. Talamonte , per al·lusions, vol fer constar que el dia 7 d’octubre els grups tenien 
l’esmena a la seva disposició.  
 
La moció s’aprova per unanimitat. L’esmena es rebutja amb 13 vots a favor dels grups 
de CiU, ERC-AVANCEM, Crida-CUP i Comú i 14 vots en contra dels grups del PSC, 
C’s i PP.  
 
Punt núm. 41. Moció de la PAH de suport per exercir  una nova llei reguladora del 
dret a l’habitatge que garanteixi les mesures de mí nims per fer front a 
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l’emergència habitacional 
 
La portaveu de la PAH explica la situació creada per les execucions hipotecàries que 
han tingut lloc a l’Estat espanyol des de l’any 2007. Qualifica les xifres d’alarmants. 
Destaca les dificultats de les famílies per atendre el pagament dels lloguers. S’han 
produït milers de desnonaments i s’ha vulnerat el dret a l’habitatge digne de milers de 
persones. Les imatges dels desnonaments s’han fet quotidianes a les nostres llars. 
Estem en una situació d’emergència i vulnerabilitat, amb un mercat de lloguer escàs, 
car i especulatiu; manca un parc d’habitatge públic suficient. L’ocupació directa ha 
estat una manera de fer efectiu el dret a l’habitatge, però incrementa també la 
vulnerabilitat. Destaca també la importància del nombre d’afectats per la pobresa 
energètica. Han crescut els preus d’aquests serveis i s’han tornat inassequibles per 
una part de la ciutadania. Aquest fet contrasta amb els espectaculars beneficis de les 
entitats financeres i de les subministradores de serveis bàsics.  
Una segona portaveu destaca que l’article 47 de la CE estableix el dret a un habitatge 
digne i adequat i el deure dels poders públics d’actuar per fer efectiu aquest dret. 
L’article 33 de la CE declara la funció social de l’habitatge. L’article 267 del Tractat de 
la UE declara la prevalença del Dret Comunitari, dret que ha estat infringit per l’actual 
normativa espanyola d’execució hipotecària. Això fa que la normativa espanyola en 
aquesta matèria sigui nul.la de ple dret; el TJE ha considerat aquesta llei injusta. 
Explica també que el passat mes de juliol el Parlament de Catalunya va aprovar la Llei 
24/2015 per a fer front a l’emergència en habitatge i pobresa energètica. És una 
demostració de que cal voluntat política. Cal valentia i ús de la raó. La PAH ha fet 
públic un llistat de mesures de mínims que cal incloure en una futura Llei reguladora 
del dret a l’habitatge. Es necessari fer reformes profundes i valentes i, al mateix temps, 
factibles. Amb aquesta moció demanen a tots els partits que donin suport als punts 
aprovats en la llei 24/2015 i a les demandes que han ampliat com la dació en 
pagament amb efectes retroactius o la condonació dels deutes. Volen la implicació 
dels grups municipals de tots els ajuntaments per canviar la llei estatal. Demana 
coherència als partits amb les demandes que es fan des dels ajuntaments.   
La tercera portaveu de la PAH explica la tasca duta a terme per la plataforma en els 
darrers quatre anys. Accions, negociació d’hipoteques, reallotjaments.... Han gestionat 
ajudes de les administracions que acaben sent de caràcter puntual i sovint amb 
demores vergonyants. Les solucions són responsabilitat de totes les administracions i 
no de la societat civil. Les exigències de la PAH demostren que són necessaris els 
canvis legislatius. Els legisladors i els polítics arriben tard per donar solucions a 
aquestes demandes. Aquestes exigències són imprescindible per solucionar part del 
problema. Llegeix un resum de la part de la moció en què es relaten les mesures a 
inclouré en una futura llei del dret a l’Habitatge i que estran transcrites en la part 
dispositiva de l’acta. Explica que la moció demana la voluntat política per ajudar les 
famílies.  
 
El Sr. Talamonte  destaca la importància de l’aprovació de la ILP a Catalunya. L’Estat 
ha plantejat recursos a la norma catalana contra la pobresa energètica, contra el Codi 
Civil català i ara vol impugnar la norma procedent de la ILP. No compren com no es 
pot tenir clar que la normativa hipotecària espanyola és il·legal, tal com diu la Unió 
Europea. Ha de ser efectiva la dació en pagament. Els bancs han guanyat prou  diners 
i han gaudit dels ajuts públics. Cal acabar amb aquesta situació que considera 
vergonyosa. Hem de donar el suport a aquestes exigències i que els partits que es 
presenten a les eleccions adoptin el compromís de legislar en aquest sentit. Cal aplicar 
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la Llei 24/2015, amb treball i fets.  
 
El Sr. Vilella  critica l’anterior Govern de l’estat per no haver estat capaç d’avaluar la 
crisi i detenir el gran nombre d’execucions hipotecàries. Considera que el Govern del 
PP ha estat el primer que ha adoptat mesures per regular la dació en pagament, la 
paralització temporal de diversos desnonaments i la constitució d’un fons social 
d’habitatges provinents d’entitats bancàries. S’ha aprovat una llei per reforçar el 
posicionament dels deutors hipotecaris, reestructurar el deute i pel lloguer social 
(n’explica els detalls). Fa referència al Decret Llei 1/2015 i la Llei 25/2015 de segona 
oportunitat per facilitar el refinançament dels deutes. S’ha modifica la llei concursal i 
s’han suspès els llançaments hipotecaris als col·lectius especialment vulnerables. 
Aquestes mesures han ajudat moltes famílies (en facilita un seguit de xifres). Amb 
aquestes mesures no n’hi ha prou; cal continuar treballant i cercant solucions pels 
afectats. Continuen sent moltes les persones en perill de perdre l’habitatge; però les 
mesures del Govern central estan resultant efectives i s’han reduït les execucions 
hipotecaries. Cap família ha de perdre la seva llar; cal treballar en aquest sentit i 
adoptar mesures  per garantir un habitatge digne i que cap família perdi els serveis 
bàsics. Totes les administracions hem de treballar per proporcionar les eines 
necessàries per garantir que cap família es quedi al carrer. Estan d’acord amb la major 
part de les mesures de la moció. En tant que cal analitzar l’impacte d’alguna de les 
mesures proposades, per responsabilitat s’abstindran de votar-la.  
 
El Sr. Juvillà  agraeix la presentació de la moció i valora la importància  que hagi estat 
presentada per la PAH. Manifesta el seu suport incondicional a les PAH que hi ha als 
Països Catalans. Són una eina formidable d’empoderament popular. Volen aprofitar 
aquesta moció per denunciar a un Estat que rescata bancs amb diners públics; uns 
bancs que desnonen. També denuncien que a la nostra ciutat hi ha milers d’habitatges 
buits, molts en mans de la SAREB (una entitat pública feta per sanejar les entitats 
bancàries rescatades). Gairebé 1 de cada 4 desnonaments de l’Estat passa a 
Catalunya. (en facilita diverses dades). Vol instar a la Paeria que inici d’immediat les 
sancions contra els habitatges desocupats que els bancs i caixes tenen a Lleida. Cal 
aplicar les mesures de la Llei 24/2105. Demana al Paer en cap que faciliti 
l’empadronament amb independència del títol que tinguin les persones sobre 
l’habitatge on són. Encoratgen la PAH a treballar per allò que és just.  
 
El Sr. Vega  valora la importància de la moció, que respon a unes polítiques dels 
governs que són incapaços d’entendre els problemes del carrer. Destaca que el dret a 
l’habitatge és un dret fonamental, de justícia social, reconegut en totes les normes 
fonamentals. El Parlament aprova la Llei 24/2015 i l’Estat impugna la norma al TC. El 
recurs (fet per raons competencials) és inadmissible ètica i políticament. La situació és 
d’emergència; les institucions han de reaccionar. Cal evitar situacions de vulnerabilitat i 
prioritzar l’habitatge social. La Paeria pot aplicar mesures com les incloses en la 
moció. L’EMU ha d’activar l’OLH. Estem parlant de pobresa. Hem de requerir a l’Estat 
que legisli, amb mesures de segona oportunitat, lloguer digne, subministraments 
bàsics, etc. Ens hem d’implicar i ser valents. Posar-nos al costat de les persones, 
donant suport a la moció i fent polítiques d’habitatge.   
 
La Sra. Ribes  creu que en l’exposició de motius de la moció han donat una de les 
claus del rol de l’Ajuntament en relació amb la moció. La Paeria no pot legislar, és una 
tasca dels partits amb representació al Congres dels Diputats. Cal legislar al Congrés i 
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canviar les coses, especialment en aquesta matèria (dació en pagament, endeutament 
i segona oportunitat). Nosaltres podem ajudar a les famílies que estan en una situació 
de vulnerabilitat. Se’ns pot exigir que dotem les partides del pressupost per poder 
ajudar a les famílies a poder pagar els subministraments bàsics i el lloguer o per 
ajudar-los a trobar habitatge. L’Ajuntament no pot legislar. Tal com han fet en altres 
mocions similars, per un tema estrictament competencial, s’abstindran de votar. Creu 
contradictori que donin suport a la moció grups que pretenen desconnectar-se 
d’Espanya. No creu que sigui bo aprovar mocions que no solucionin res. C’s té un 
projecte de programa en el que recull gran part de les reivindicacions de la PAH i en el 
Congrés dels Diputats intentaran canviar moltes coses. Des de les competències 
municipals cal ajudar a combatre la pobresa. Difícilment els partits que es volen 
desconnectar d’Espanya podran donar suport a una iniciativa en el Congrés dels 
Diputats; creu que s’està actuant amb demagògia.  
 
La Sra. Simó  manifesta que el seu grup donarà suport a la moció. Explica que CiU ha 
presentat al Congrés i al Senat moltes iniciatives sobre aquesta matèria. A Catalunya 
han donat suport a les normes a les quals han fet referencia als anteriors portaveus. 
Caldrà desenvolupar aquestes normes. Recorda que l’any passat van presentar una 
moció en la qual instaven a sancionar les entitats bancàries pels immobles 
desocupats. Han estat al costat de les famílies i ara toca desenvolupar les lleis 
aprovades. Cal garantir el lloguer social i crear un parc públic d’habitatges. La Paeria  
ha de fer un inventari exhaustiu del parc d’habitatges públics a la ciutat. La Llei 
24/2015 ha aportat uns protocols importants en matèria energètica en què preveu la 
informació immediata als serveis socials. Totes les institucions estan treballant sobre el 
tema i creu que hi ha voluntat política real.  
 
El Sr. Larrosa  agraeix l’emoció de la intervenció de les representants de la PAH. 
Estem fent un debat sobre el dret a l’habitatge. Estem plantejant iniciatives legislatives 
que corresponen a les Corts Generals. Fa uns mesos vam debatre sobre una iniciativa 
de la PAH que va obtenir el compromís dels grups d’estimular que la ILP tingués tràmit 
al Parlament de Catalunya. Felicita per això a la PAH. Creu que la Llei catalana pot 
resultar modèlica si, entre tots, la fem complir. Avui ens trobem en una situació similar. 
Manifesta que traslladarà les reflexions de la PAH a la seva organització política (a 
Catalunya i a la resta de l’Estat). Cal acabar de definir la dació en pagament i la 
retroactivitat, amb garanties per a fer que funcioni. Cal objectivar el concepte de 
vulnerabilitat. Hem de reflexionar sobre la declaració de l’habitatge com a bé 
inembargable i les conseqüències que pot tenir aquesta declaració. La Paeria està 
treballant en el desplegament de la llei 24/2015 (explica algunes actuacions). Sobre la 
pobresa energètica l’Ajuntament té partides pressupostàries per actuar en casos 
d’emergència; la llei preveu que siguin les companyies qui assumeixin les factures i 
caldrà negociar els corresponents convenis. Estem fent moltes coses. Vol que en un 
temps curt es pugui comprovar que les coses han canviat: perquè ha canviat la 
normativa estatal i perquè la ciutat ha evolucionat i ha dut a terme iniciatives per 
engrandir el parc municipal de l’habitatge. Tenim un cens en brut de 400 habitatges 
per a fer el parc que ens permeti treballar en aquesta matèria. A la ciutat ningú haurà 
de patir per tenir dret a un habitatge digne. Votaran a favor de la moció.  
 
El Sr. Vega  creu que algun grup ha fet servir demagògia per no votar a favor de la 
moció i instrumentalitzar-la en precampanya electoral. Ho lamenta. 
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El Sr. Juvillà  reitera el prec a l’alcalde per saber si sancionarà als bancs que tenen 
habitatges desocupats i si permetrà l’empadronament amb independència del títol 
jurídic que es tingui sobre l’habitatge.  
 
El Sr. alcalde  respon que els serveis d’Economia estan preparant les liquidacions de 
sancions als bancs que no han complert amb l’avís d’enviament dels habitatges que 
han de posar al nostre abast. Sobre la segona qüestió diu que l’estem estudiant; s’està 
parlant també amb el síndic de greuges municipal. S’estan estudiant els precedents 
d’altres ajuntaments. No ho tenim clar i la interpretació que hem fet fins ara del 
Reglament de Població és que no cap l’empadronament en un lloc sobre el que no es 
té cap titularitat. Mentre no estigui resolta aquesta qüestió tenim una adreça postal que 
garanteix que les persones es puguin empadronar i gaudir de tots els serveis públics.  
 
El Sr. Talamonte  diu que no entén per quin motiu han votat en contra de la declaració 
d’inembargabilitat dels immobles, cosa que preveu la Llei 24/2015, en les esmenes a 
les ordenances fiscals.  
 
El Sr Larrosa  diu que ha quedat clar que la iniciativa que presenta la PAH ha de ser 
materialitzada en una llei. No ens podem anticipar a la legislació estatal.  
 
S’aprova amb 21 vots a favor i 6 abstencions dels grups municipals de C’s i PP.  
 
 
Punt núm. 42. Moció de Lleida Social, Procés Consti tuent Segrià i l’Assemblea 
en defensa dels serveis públics de Lleida relativa a la Declaració de municipi 
contrari a l’aplicació de l’Acord Transatlàntic de comerç i Inversió (TTIP) 
 
La Sra. Maria José Fumanal  presenta la moció. Manifesta que la proposta de 
declaració de municipi contrari a l’aplicació de l’Acord Transatlàntic de Comerç i 
Inversió (TTIP) es fa des d’un anàlisi rigorós i objectiu de la informació existent en 
relació a la incidència d’aquests tractat en els drets fonamentals de les persones. 
Esmenta un exemple de prevalença del negoci per davant de la salut pública. Critica 
les atribucions d’un futur tribunal d’arbitratge internacional en el marc del TTIP, que 
defensarà les grans corporacions. Critica també el secretisme en el procés de 
negociació dels tractats. Destaca el perill d’haver d’indemnitzar les empreses per 
l’aplicació de lleis nacionals mediambientals. Hi ha una pèrdua de control parlamentari 
i judicial, en favor de les grans multinacionals. El TTIP és un tractat per flexibilitzar les 
normatives laborals, mediambientals, sanitàries, etc..., beneficiant les corporacions en 
detriment de les institucions democràtiques i de la ciutadania. La moció vol que les 
polítiques futures de la Paeria no es vegin condicionades per poders no escollits 
democràticament. Llegeix el contingut de la proposta que està transcrit en la part 
dispositiva de l’acta. Demana que el vot ètic dels regidors ajudi a reforçar el respecte a 
la ciutadania i als seus drets.  
 
El Sr. González  agraeix l’explicació del contingut de la moció (en les reunions prèvies i 
ara al Ple). Manifesta la voluntat ferma de defensar el dret a viure, el dret a decidir, a 
participar i a prendre decisions en allò que afecta les nostres condicions de vida. El 
TTIP no és transparent, no és participatiu i només defensa els interessos de les grans 
corporacions. L’ha decebut el comportament de C’s en la reunió prèvia; aquest grup 
defensava en la campanya electoral la sanitat pública, cosa que creu incompatible 
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amb defensar el TTIP. Critica que en aquest acord C’s coincideixi amb el PP. Comenta 
les consultes parlamentàries que ha fet. Considera que el TTIP és un atemptat a la 
justícia social. Volen treure la sobirania dels pobles amb òrgans arbitrals, no judicials. 
Votaran a favor de la moció.  
 
La Sra.  López  diu que en les reunions prèvies van manifestar que negaven la primera 
premissa: que el TTIP és perjudicial. Creu que és tot el contrari. Plantegem a la Paeria 
una qüestió que encara no està ni plantejada als estats membres de la UE. Considera 
que l’acord és beneficiós i pot ser una gran oportunitat pel creixement econòmic i per 
la creació de llocs de treball. Explica els estudis existents sobre l’increment del PIB 
que podria suposar aquesta acció. És normal que hi hagin dubtes. L’alt nivell de 
protecció de la UE no és negociable. No hi haurà una liberalització dels serveis públics 
ni s’obriran totalment a empreses transnacionals. El TTIP no pot modificar la normativa 
de la UE. La Comissió haurà de presentar (quan acabin les negociacions) el text 
definitiu de l’acord, que haurà de ser ratificat pel Parlament Europeu i pels parlaments 
nacionals. Es remet al web de les institucions de la UE en què es veu reflectit el que 
actualment s’està debatent. Creu que el tractat pot ser positiu i beneficiós (ho explica) i 
creu que èticament no poden votar la moció.  
 
El Sr. Juvillà  valora també molt positivament les explicacions dels proposants sobre el 
TTIP. Considera que el tractat és una eina que destruirà els drets laborals, socials i 
col.lectius. És una eina, una part del moll de l’ós d’un sistema injust:  el capitalisme. El 
model basa bona part del seu funcionament en les desregulacions (lliure circulació de 
capital i pèrdua de sobirania). Aquest tractat se suma a altres eines com el Banc 
Mundial, el FMI o propostes com la directiva Bolkestein; s’avantposa el capital a les 
persones. Defensa una estructura de baix a dalt; la sobirania real en tots els àmbits. 
Esmenta les mobilitzacions més recents a Europa en contra d’aquelles institucions, 
dels rescats internacionals i de la pèrdua de les condicions laborals del treballadors. 
Cal un nou món, més just i lliure: per això votaran a favor de la moció. L’economia ha 
de ser una eina al servei de les persones i no a l’inrevés. Són anticapitalistes.  
 
La Sra. Marín  manifesta que no estem parlant només de comerç ni de tributs 
aranzelaris; estem parlant d’inversions, del capital, del mercat del diner. En aquest 
àmbit preval el lucre pel davant de l’interès públic. Ens podem trobar amb les 
administracions públiques sotmeses a les lleis del mercat. Creu que la UE ha renunciat 
al propòsit d’exercir el lideratge mundial com a model social, laboral, mediambiental i 
de salut. Ens volen atansar al model econòmic social del EUA. Es vol interposar 
l’interès privat a l’interès públic, deixant al mercat el poder d’adoptar les decisions de 
caire econòmic. Els polítics no podem dimitir de la funció de defensors dels drets de la 
ciutadania. La sobirania dels estats no pot estar sotmesa a principis mercantilistes. Els 
representants polítics hem d’aplicar el principi de prevenció i vetllar per la salvaguarda 
dels guanys socials que tant ha costat aconseguir. El secretisme en les negociacions 
és sospitós i inacceptable. El tractat afectaria a totes les administracions locals; som 
els gestors i promotors dels serveis públics més propers. Els polítics no hem de tornar 
a fer tard. Votaran a favor. 
 
La Sra. Ribes  creu que el debat s’està centrant (més que en el TTIP) en el model 
d’economia de mercat i en els partits que en donen suport i els que en són contraris. 
C’s creu en l’economia de mercat i en el lliure comerç; C’s està a favor del TTIP. Fa 
referència a les crítiques sobre l’opacitat en la negociació del tractat i creu que cal 
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informar-se amb rigor. La Comissió Europea negocia el tractat i els europarlamentaris 
tenen dret a accedir als informes de les negociacions; no es pot confondre 
confidencialitat amb secretisme, atès que són documents no definitius. Després de ser 
negociat el tractat serà sotmès a aprovació del Parlament Europeu. S’estan fent 
votacions i esmenes. Explica el vot dels eurodiputats del seu grup a diverses esmenes 
fetes en el procés de negociació; C’s defensa el control judicial, la reassumpció del 
control públic dels serveis pels estats membres, la publicitat dels textos consolidats de 
negociació, garantia de no discriminació dels inversors estrangers sense que puguin 
tenir privilegis que no gaudeixin els nacionals, etc. En cap cas es vol que hi hagi cap 
disminució dels nivells de qualitat dels productes europeus, ni baixi la qualitat dels 
drets laborals dels ciutadans europeus. La moció. encara que s’aprovi, no significarà 
res. La UE és una realitat que avança i que fa tractats. El grup municipal de C’s 
defensarà els interessos de la ciutadania en l’Ajuntament; el grup parlamentari de la 
Generalitat ho farà al Parlament i els parlamentaris europeus ho fan defensant els 
interessos de la ciutadania europea. Estan a favor del tractat. 
 
La Sra. Simó  explica que s’abstindran de votar la moció.  L’acord presenta molts 
riscos i avantatges. Creu que declarar un municipi insubmís i contrari a l’acord és una 
mica extrem. El text encara no és públic i no el coneixem amb profunditat. Cal saber 
els detalls abans de prendre una decisió. CiU està treballant perquè el tractat sigui 
adequat i respecti les normes de defensa del consumidor, de seguretat alimentària i de 
defensa ambiental, així com la defensa dels serveis públics de l’estat de benestar. Fan 
un esforç especial en la protecció a les PIMES per garantir i ajudar a les exportacions 
que puguin fer als EUA. Les multinacionals fa molt de temps que estan treballant a la 
UE sense cap tipus de limitacions. Destaca la importància de la defensa de la 
contractació pública. Donen suport a la creació d’una Cort pública internacional per la 
protecció de l’interès públic. Treballen amb diverses esmenes per la millora de la 
transparència. En aquesta línia estan treballant en totes les institucions en què 
participen. 
 
El Sr. Peris  creu que aquesta declaració coincideix en molts aspectes amb l’opinió 
crítica que el Partit Socialista té sobre les formes de negociació que s’estan duent a 
terme amb el TTIP.  S’abstindran de votar la moció per facilitar que s’aprovi. No avalen 
la suspensió de la negociació. Els socialistes no estan en contra d’acords entre la UE i 
els EUA. Volen que hi hagi garanties de què l’acord sigui transparent i democràtic i que 
tingui uns continguts determinats. No poden votar a favor de la insubmissió sobre un 
acord que no existeix. La UE s’ha d’obrir a sectors que facilitin la competència i el 
desenvolupament, sempre garantint els drets dels treballadors i els nivells sanitaris i 
mediambientals. Defensen un model social europeu. La informació que es genera 
sobre aquest procés és accessible i pública, tot i que hi ha alguns documents que són 
confidencials i només poden accedir els eurodiputats. La Comissió Europea negocia 
per mandat dels estats de la Unió. Cal impulsar el comerç internacional, el 
desenvolupament sostenible, obrint noves oportunitats a les empreses, estimulant la 
creació d’ocupació i defensant els principis de la UE.  
  
El Sr. González  insisteix que en aquesta negociació hi ha documents secrets als quals 
no poden accedir els eurodiputats.  
 
S’aprova amb 7 vots a favor dels grups municipals d’ERC-AVANCEM, Crida- CUP i 
Comú, 6 vots en contra dels grups de C’s i PP i 14 abstencions dels grups del PSC i 
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CiU.  
 
 
Punt núm. 43. Moció de la Plataforma d’entitats cul turals de Lleida en defensa de 
l’ús preferent de la llengua catalana a l’Ajuntamen t de Lleida 
 
El Sr. Xavier Quinquillà  presenta la moció. En primer lloc explica quins són els 
components de la Plataforma d’Entitats Culturals de Lleida. Són 13 entitats cíviques 
que s’han plantejat presentar aquesta moció, com a resultat d’una preocupació 
generada al voltant del pacte de govern entre PSC i C’s, un dels acords del qual inclou 
la modificació del Reglament d’usos lingüístics de l’Ajuntament. Els preocupa aquesta 
modificació,  perquè entenen que el Reglament actual s’adequa al marc legal vigent. 
És una norma que ha funcionat molt bé i no ha generat cap tipus de conflicte lingüístic. 
Recorda que totes les normes que han afectat la llengua s’han aprovat des del 
consens i amb àmplies majories. Creu que lligar la llengua a un pacte de govern –
perfectament legítim- trenca aquesta línia de consens. El passat 8 d’octubre la 
Plataforma va aprovar un manifest que va ser presentat a tots els grups municipals. 
Van trobar un punt de consens: que el català no patiria cap retrocés. La inquietud ve 
motivada quan darrera aquest acord hi ha interpretacions diverses (ho explica). No 
comparteixen el règim de bilingüisme i defensen el model actual de l’ús del català a 
l’Ajuntament de Lleida. Creu que el bilingüisme incompliria l’actual Llei de política 
lingüística, estaríem davant d’un injustificat malbaratament de recursos públics i 
aquests canvis podrien derivar en un conflicte social innecessari. Volen que hi hagi 
consens, mà estesa i confiança en el compromís de la Paeria amb la llengua i amb l’ús 
no partidista del català. Esperen que la moció generi el màxim consens possible. 
Llegeix la part dispositiva de la moció. Demana que no es generi un conflicte 
innecessari sobre un dels pilars de la convivència a la ciutat com és la llengua.  
 
(La intervenció del Sr. Talamonte, a petició del Sr. alcalde, es reflecteix de manera 
íntegra. La transcripció literal es pot obtenir de l’àudio que forma part d’aquesta acta).  
 
El Sr. Talamonte  agraeix al Sr. Quinquillà l’exposició que ha fet. Diu que ha sentit que 
l’alcalde ha comentat que el TSJC ha “tombat” reglaments similars en altres 
ajuntaments i altres llocs. Té la sensació que quan es va aprovar aquest Reglament es 
va ajustar perfectament a la Llei de política lingüística. Entenen que és un Reglament 
que s’ajusta a llei i que també s’ajusta al que volem tots ell lleidatans. No entenen per 
què l’alcalde vol deixar de treballar per l’ús preferent de la llengua catalana en aquest 
Ajuntament. Espera que no ho hagi de fer, perquè realment que ha canviat respecte a 
abans? No perdem de vista que el fet de poder modificar el Reglament de l’ús de la 
llengua d’aquest Ajuntament és part d’un pacte de govern encobert amb C’s, que es va 
signar amb el tema del cartipàs; sobre el qual, en aquest ajuntament, vam perdre 
transparència. Vam nomenar eventuals i directius, amb molts interessos per part de 
l’equip de govern. Era el canvi de C’s perquè res no canviï, perquè tot continuï igual, 
perquè continuïn les mateixes dinàmiques econòmiques en aquest ajuntament; perquè 
es continuïn les mateixes dinàmiques d’amiguismes i de contractacions i de 
favoritismes que es generen i de sobrecostos i de despeses supèrflues. I mantenir 
aquest IBI que ens està costant tantíssim a tots i totes; perquè sinó, no es pot mantenir 
aquesta roda. Realment estem parlant d’això. I aquí el que ha sortit perjudicat és la 
llengua, perquè a C’s els interessava políticament amb tot el cicle electoral que van 
tenir, per muntar tot aquest “circ”. Ho van denunciar quan van presentar la moció per la 
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llengua per part d’Òmnium Cultural i ho tornen a denunciar ara de la mateixa manera. 
Demana que deixem de fer “circ” i governem. Hem vingut aquí per solucionar els 
problemes de la gent, no per crear-ne de nous allí on no existien.  
 
El Sr. alcalde  demana que consti en acta de manera literal la intervenció del Sr. 
Talamonte per reservar-se les accions legals contra ell  per les injuries que acaba de 
dir contra ell.  
 
La Sra. López  vol fer notar la diferència entre la moció presentada avui i el manifest 
que va aprovar la Plataforma aquest mateix mes. En el manifest es parlava de la 
defensa de la llengua catalana; avui es planteja l’ús preferent. Per això, algunes de les 
entitats que avalaven el manifest no ho fan amb la moció. En la defensa de la llengua 
catalana podem trobar coincidències i amplis consensos. El PP defensa el català i 
també defensa la llengua castellana. Ambdues són les nostres llengües i formen part 
del nostre patrimoni. No hem de renunciar a cap de les dues. Creu que per alguns la 
llengua és un instrument al servei del procés de secessió. El castellà és un element de 
cohesió i de comunicació. La moció no pot prosperar per raons jurídiques (fa 
referència a les sentències del TSJC i del TC); el terme preferent no s’ajusta a la 
legalitat. L’Administració ha d’estar al servei de les lleis i de la ciutadania. La Paeria ha 
de garantir els drets lingüístics dels lleidatans. Al carrer hi ha una plena convivència 
entre les dues llengües que no hem de trencar. Al marge dels reglaments, a 
l’Ajuntament de Lleida es fa servir preferentment el català. No entén quina por hi ha en 
relació amb el català. Hi votaran en contra perquè no estan d’acord amb l’ús preferent 
que es planteja.  
 
El Sr. Gabarrell  recorda el Ple de l’aprovació del cartipàs en el qual es van trobar el 
contracte signat entre els grups del PSC i de C’s. Li van sorprendre alguns punts de 
l’acord. El compromís del PSC de modificar el Reglament de l’ús de la llengua catalana 
el va deixar estupefacte. Creu que l’alcalde, espentejat per urgències programàtiques, 
va ultrapassar una línia vermella amb unes repercussions socials que encara no ha 
avaluat. La llengua no es toca. C’s està legitimat per fer un discurs contra el català i a 
favor del castellà: és la seva línia programàtica. No entén que l’alcalde hagi caigut en 
demagògies i que defensi un discurs coincident amb C’s o PP. El model de C’s i PP és 
el del bilingüisme monolingüe. Sense una discriminació positiva el català no estaria on 
avui està. Tenim l’obligació de protegir el nostre idioma per evitar la seva destrucció. 
Demana a l’alcalde que es replantegi l’acord amb C’s en aquesta qüestió.  
 
El Sr. Vega  considera que després de l’acord del PSC amb C’s aquests van fer 
ostentació d’aquesta contrapartida. Comenta la preocupació de la ciutadania i de les 
entitats sobre aquest fet. Creu que és evident que la llengua catalana necessita un 
tractament preferent per la seva conservació. Espanya hauria d’estar orgullosa de tenir 
més d’una llengua; se n’hauria de fer ostentació. La preocupació de la gent ha motivat 
la presentació de les mocions al Ple. En aquesta matèria el PSC ha votat una cosa i la 
contrària (fa referència a la moció del Ple de juliol). Critica que l’alcalde hagi acusat a 
diversos partits de fer servir la llengua com a instrument per finalitats polítiques. Creu 
que la defensa de la llengua catalana no s’ha de lligar amb  el procés. Reclamem que 
l’alcalde no qüestioni una preferència que mai ha creat cap conflicte. No es pot dir que 
ERC i CiU hagin utilitzat el conjunt d’entitats de la Plataforma; és ofendre aquestes 
institucions. Espera que no calgui aprovar més mocions com aquesta. Demana un sí 
rotund per tranquil·litzar la societat civil lleidatana.  
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La Sra. Ribes  explica que el seu grup va rebre la Plataforma i els van dir que 
comprovessin personalment si en la Paeria es troba un sol cas en què el català no 
sigui la llengua normal d’ús preferent. La llengua plenament normalitzada és el català; 
en aquests moments la llengua dèbil a l’Ajuntament és el castellà. C’s vol complir un 
mandat popular dels lleidatans que els van votar. Hi ha grups que estan en contra del 
bilingüisme; per a C’s és tot el contrari. No creu que el fet que el document estigui 
escrit en les dues llengües sigui un atac al català de cap de les maneres. Les llengües 
i els territoris no tenen drets; els drets els tenen les persones. C’s ha entrat a 
l’Ajuntament amb la voluntat de fer canvis. El programa i l’ideari del seu grup és ben 
clar. Aquí els consensos i les majories són diferents. No es pot pretendre que el 
consens sigui bo o dolent en funció de qui el promogui. El sentit del vot de C’s és 
evident; no enganyen a ningú i serà sempre el mateix. Demana que es llegeixin els 
acords abans de criticar-los. Quan es tramiti la modificació del Reglament serà enviat 
el document corresponent a tots els grups perquè puguin parlar en conseqüència. Avui 
només hi ha una voluntat de canvi de qui creu en el bilingüisme, per intentar que la 
documentació d’ofici s’enviï en els dos idiomes i els ciutadans siguin atesos en l’idioma 
que vulguin. Això no ha de suposar un atac al català ni un retrocés.  
 
El Sr. Postius  manifesta que està totalment d’acord amb la moció. Recull la 
preocupació d’una bona part de la societat civil i de les entitats culturals davant el 
compromís de l’equip de govern municipal de modificar el Reglament d’usos lingüístics 
de la Paeria, sota el règim de cooficialitat i d’acord amb les sentències que volen 
acabar amb l’ús preferent del català a la Paeria. Per primer cop el PSC no s’abstindrà, 
votarà en contra. En una moció anterior (propiciada per CiU) el PSC va votar a favor 
de rebutjar les sentències que prohibien l’ús preferent del català i de donar suport als 
ajuntaments on el català era la llengua preferent. L’any passat es va actualitzar el 
Reglament, seguint el model normalitzat del CNL, que és legal i congruent. Vol saber 
quin és el motiu pel qual es vol modificar el Reglament. Sobta que el mes de juliol 
passat el PSC hagués votat un punt de la moció en el qual es reafirmava l’ús preferent 
del català en tots els àmbits de decisió municipal i de tracte amb la ciutadania. Vol que 
se li digui quin apartat de l’actual reglament infringeix la legalitat vigent. Si el PSC vota 
en contar de la moció serà un dia trist per a la ciutat. Voldrà dir que s’ha mercantilitzat 
la llengua i s’ha convertit en moneda de canvi per obtenir prebendes. El Grup de CiU 
reafirma el seu compromís amb la llengua catalana com a pilar fonamental de la nació.  
 
La Sra. Parra  vol tranquil·litzar els proponents de la moció i assegura que el neguit no 
existeix. Sembla que, de vegades, es pretén més una fotografia al diari que manifestar 
una preocupació real. El català no ha patit cap retrocés amb el nou Ajuntament. 
Defensaran, sempre que calgui, la llengua catalana. La Paeria vetllarà pel català, 
sempre amb el màxim respecte per a les altres llengües. Si algú demana que li sigui 
lliurada una documentació en castellà així es fa. Tenim un Reglament en què es regula 
l’ús del català en totes les relacions i activitats de l’Ajuntament. La norma no ha estat 
recorreguda i es va tenir una cura especial en el moment de fer la redacció. Està en 
vigor i garanteix l’ús del català. Explica els reglaments recorreguts. Si s’analitza l’actual 
reglament es pot comprovar que demanar l’ús preferent del català suposa un retrocés. 
Votaran en contra de la moció i insisteix en manifestar el compromís amb la llengua i la 
cultura catalana i perquè l’ús del català sigui en l’administració el que ha esta fins ara.  
 
La Sra. Ribes  diu que el Sr. Postius ha dit (com altres portaveus) que l’acord de 
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cartipàs comporta un seguit de prebendes. L’acord és públic i tothom en té accés. 
Entre altres acords figurava la baixada de la plusvàlua i un seguit de mesures socials. 
Diu al Sr. Postius que si està insinuant que el Grup de C’s ha rebut algun privilegi o 
tracte de favor per part de l’equip de govern de l’Ajuntament, li prega que digui quin ha 
estat i sinò que retiri aquestes afirmacions. 
 
El Sr. Postius  considera que cada Ple es pot tenir una mostra de l’acord tàcit i les 
prebendes que es veuen en cada acord municipal. 
 
El Sr. Quinquillà  vol que quedi clar que en cap cas estan en contra del castellà. Estan 
a favor del català i del Reglament actual que recull els drets lingüístics de tots els 
ciutadans de Lleida.   
 
Es rebutja la moció amb 12 vots a favor dels grups municipal de CiU, ERC-AVANCEM, 
Crida-CUP i Comú i 14 vots en contra dels grups del PSC, C’s i PP.  
 
(Abans de la votació ha hagut de marxar de la sessió el regidor Sr. Baiget).  
 
Punt núm. 44. SEM. Moció relativa al servei d’emerg ències mèdiques 
 
La Sra. Maria Teresa Cabós  presenta la moció. Agraeix l’oportunitat de portar la veu 
del seu col·lectiu al Ple. Fa uns mesos el Ple va apostar per mantenir un model de 
qualitat d’emergències mèdiques (amb dos UVI mòbils a la nostra ciutat, amb metge, 
tècnic i infermer). Sembla que aquest acord no ha tingut cap repercussió i es vol dividir 
una de les dues unitats. Infermeria haurà de decidir i prendre dacions  a pacients que 
poden estar en una situació crítica. El nostre Hospital ens obliga a fer trasllats 
secundaris a Barcelona, amb una freqüència d’un trasllat diari; això comporta que una 
de les UVI mòbils sigui fora la ciutat un mínim de 5 hores al dia. Creu que el model que 
ens volen imposar ha estat importat de Barcelona sense tenir en consideració les 
característiques del nostre territori (ho explica). Els ajuntaments de les capitals 
properes a Lleida no han acceptat el nou model. Espera que el nostre Ajuntament 
tingui el mateix compromís per aturar-ho. Explica el funcionament del seu servei i el 
funcionament mitjançant codis, on la rapidesa és un element fonamental. S’augmenta 
un vehicle, però es disminueix la capacitat assistencial. Pregunta per quin motiu s’ha 
canviat un sistema que fins ara ha funcionat de manera eficient. Explica la importància 
del treball en equip per garantir la qualitat del servei. Millorar la sanitat de Lleida és 
mantenir les dues UVI mòbil complertes, sense dividir-les. Demana que s’aturi el 
desplegament el proper dia 3 de novembre.  
 
El Sr. alcalde  agraeix al SEM la reivindicació i la feina que fan cada dia.  
 
El Sr. González  diu que votaran a favor. Qualifica molt positivament la tasca del SEM i 
de la Marea Blanca. Estan en contra de les retallades sanitàries del Govern de la 
Generalitat. A Lleida es diu que la retallada és una millora; les UVI mòbil de Lleida 
tindran el suport mèdic des d’Alcarràs. Casualment les proves pilot sempre es fan a 
Lleida. Hi ha codis a salut que no es podran activar per no disposar de dos 
professionals. Creu que això és un pas més en la maleïda privatització del servei 
d’ambulàncies a Catalunya. Pregunta si haurem d’esperar que mori algú per adonar-se 
de l’error.  
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El Sr. Vilella  agraeix l’explicació del personal del SEM i la tasca que estan fent. 
Lamenta la desconsideració que ha demostrat el Govern de la Generalitat per la 
Paeria, ja que no ha fet cap cas als acords que contenia la moció aprovada el passat 
mes de març per aquest Ple. No ens han fet cas i han seguit amb el seu despropòsit. 
Llegeix els acords adoptats pel Ple el mes de març passat. La reestructuració deixarà 
sense metge una UVI mòbil. Demana a la Generalitat que sigui preferent deixar les 
unitats de la UVI mòbil tal com estaven. No entenen per què es vol modificar un servei 
que funciona i dóna una resposta eficient i coordinada quan es necessita. No entenen 
tampoc per quin motiu es volen separar els professionals quan aquest model ha estat 
desestimat en altres localitats de Catalunya. Defensa el treball conjunt dels 
professionals i el que tinguem un servei de emergències mèdiques de qualitat. Votaran 
a favor de la moció. 
 
El Sr. Juvillà  agraeix la claredat de l’exposició. Critica que el PP doni lliços sobre 
sanitat pública quan són els que han iniciat la privatització de la sanitat en diverses 
comunitats autònomes. Recorda que la Marea Blanca va iniciar el procés de 
participació d’entitats en els plens d’aquest mandat. Es va denunciar un consorci 
sanitari que era el Pla-pilot per privatitzar la sanitat pública. Avui ens porten un altre 
exemple de la voluntat privatitzadora del govern de CiU; es vol mercantilitzar la salut. 
Critica al conseller de Sanitat per la seva política de privatitzacions. La privatització del 
SEM és un dels instruments en aquesta política de desmembrament i privatització del 
sistema de salut (ho explica). La reforma representa una clara disminució de la qualitat 
del servei i una precarització de les condicions laborals. Contra aquesta voluntat 
treballa la Marea Blanca. Votaran sí a la moció i faran les mobilitzacions que calguin 
per defensar la sanitat pública i de qualitat.  
 
El Sr. Vega  agraeix la claredat i la rotunditat en l’explicació, així com la feina feta. La 
moció parla d’atribucions professionals, recursos, retallades...; però, per sobre de tot, 
es parla de qualitat assistencial, d’un model de sanitat pública. No s’està escoltant 
l’opinió dels professionals. Recorda també la moció del Ple de març. Entén que 
l’Ajuntament ha de manifestar un posicionament unànime a favor de la moció. Parlem 
de salvar vides, d’evitar riscos per a la salut. Aplicar criteris mercantils en la sanitat 
pública és abocar-la al fracàs. La rendibilitat ha de ser social, no econòmica. 
L’Ajuntament ha de fer el que calgui per evitar, si més no, que es reverteixi la situació.  
 
El Sr. Córdoba  agraeix el treball del personal del SEM. Diu que avui és un mal dia per 
a CiU, amb denuncies sobre les polítiques de les escoles bressol, el deute amb la 
Paeria, etc. Avui ens trobem amb una altra retallada de la Generalitat, en un dels pilars 
fonamentals del servei públic a Catalunya. Pregunta si no es poden retallar altres 
partides. No entenen que un servei que ha estat funcionant perfectament fins ara 
s’hagi de dividir. Creu que repercutirà en la qualitat dels serveis a la ciutadania. 
Qualifica la gestió de la Generalitat de nefasta. Votaran a favor de la sanitat pública de 
qualitat i d’instar a la Generalitat de Catalunya al manteniment de les dues unitats de 
suport.   
 
La Sra. Salmerón  diu que el seu grup donarà tot el suport a la moció presentada. 
Entenen que l’atenció d’urgència ha d’estar plenament garantida. Creuen en una 
sanitat pública, universal i gratuïta; una sanitat de qualitat i ben coberta. Explica la 
importància de l’atenció d’urgència i no estan d’acord en atribuir al personal 
d’infermeria responsabilitats que no li corresponen. Agraeix la tasca feta pel personal 
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del SEM. Recorda que els 6 regidors de la Paeria són el grup municipal de CiU i que 
treballen pels interessos dels ciutadans de Lleida.  
 
El Sr. Rodamilans  diu que no importa tant la titularitat de qui dóna el servei, sinó la 
qualitat professional de qui dóna el servei. El SEM de Lleida s’ha guanyat un prestigi 
contrastat. Molts professionals lluitem perquè els criteris de salut no es decideixin en 
un despatx, sense considerar la veu dels professionals. Racionalitzar recursos és 
correcte,  però cal prioritzar el bé dels ciutadans. Explica el procés de decisió mèdica 
en els casos d’urgència. Cal escoltar les institucions i els professionals. Votaran a 
favor de la moció. El Sr. Rodamilans diu que personalment farà tot el que pugui perquè 
no s’implanti la nova guia de pràctiques.  
 
El Sr. Juvillà  pregunta al Grup de CiU si es compromet a fer les accions 
corresponents perquè s’aturi el desplegament d’aquesta reforma abans del dia 3 de 
novembre.  
 
El Sr. Vilella  respon al Sr. Juvillà dient que ell és regidor del Grup del PP de 
l’Ajuntament de Lleida i no li preocupa el que facin en altres comunitat autònomes. 
Està aquí per defensar el interessos de la ciutat. 
 
La Sra. Salmerón  diu que els membres del  seu grup són regidors de Lleida i 
defensen els interessos dels ciutadans de Lleida. Donaran suport a la moció i donaran 
suport a la Sra. Cabós i als equips del SEM de la ciutat.   
 
S’aprova la moció per unanimitat. 
 
Punt núm. 45. Moció del Grup Municipal del PP per a  la intensificació dels 
treballs de recuperació i dinamització del Centre H istòric en defensa de la 
candidatura del conjunt monumental del Turó de la S eu Vella a Patrimoni 
Mundial 
 
La Sra. López  espera que la moció sigui aprovada per tots els grups. Explica la 
transacció feta amb el PSC. Explica el procés d’inclusió de la candidatura de la Seu 
Vella en la llista indicativa per a ser candidata a declaració de Patrimoni de la 
Humanitat. Valora la importància de les actuacions que es poden fer en l‘entorn de la 
Seu i que haurien de servir per reforçar la candidatura. Explica la part dispositiva de la 
moció. Demana el suport de tots els grups a aquestes actuacions al Centre Històric.  
 
El Sr. González  recorda que fa un mes la plataforma del Pla de l’Aigua va presentar 
una moció sobre actuacions al Centre Històric i encara no s’ha convocat la Comissió 
Especial pel Centre. Estan d’acord amb la major part de la moció. No ho estan amb 
l’increment de policia en tant que la seguretat s’aconseguirà millorant el treball social. 
Votaran a favor dels punts 1, 4, 5, 6 i 7. Votaran en contra dels punts 2 i 3.  
 
El Sr. Gabarrell  diu que no hi ha consens, perquè no hi ha coherència entre el títol de 
la moció i el contingut dels acords que es proposen. Una qüestió és la recuperació 
arquitectònica del Centre Històric, com a respecte al passat i a la mateixa ciutat. Però, 
no es fa aquest esforç per posar-ho al servei del turisme i del comerç, sinó per 
dignificar i conservar el patrimoni comú. Tampoc estan d’acord en la proposta d’un 
denominat “control preventiu” de caràcter policial. S’estigmatitza la població del barri 
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en nom d’un suposat progrés. El Pla de barris està aturat (ho explica). Cal una revisió 
ferma del Pla de barris, amb solucions socials per la població del barri. És l’Ajuntament 
qui ha demostrat desídia cap al Centre Històric i les persones que hi viuen. Cal 
treballar per dignificar les condicions de vida de la població. Volen participar i fer 
participar a la població dels plans de dinamització del Centre Històric. Cal fer amb 
urgència actuacions socials. No poden compartir aquestes necessitats amb la 
conservació del patrimoni. La pobresa es combat amb programes socials i la garantia 
de drets per a tothom. Si es vota per punts estan a favor dels punts 3,4,5 i 7.  
 
El Sr. Vega  creu que la moció és millorable, però recull una bona part de les 
reivindicacions de les persones del barri. Si volem que la candidatura de la Seu Vella 
prosperi, ha de reunir unes condicions que ara no té i cal fer una actuació decidida. 
Donaran suport a la moció. No considera improcedent que es parli d’evitar la creació 
de nuclis delinqüencials. No podem estigmatitzar un barri; malgrat això cal escoltar els 
veïns i atendre les seves peticions en matèria de prevenció de manera pragmàtica. 
 
El Sr. Larrosa  creu que en el debat s’està fent referència al primer document (moció 
original) i no al document amb les incorporacions del PSC. La Sra. López creu que el 
Sr. Gabarrell ha fet referències al contingut de la moció original, no al darrer document 
que va ser enviat ahir als grups. S’aclareix quina és la versió de la moció que té cada 
grup. 
 
El Sr. Rubio  creu que no calia portar aquesta moció, tot i que li donaran el seu suport. 
No calia per redundant. La Seu Vella és un símbol inequívoc de la ciutat i dels 
ciutadans. Creu que tot el que es demana en la moció s’està fent per l’equip de govern 
d’una manera o altra. La part d’actuació policial ha de ser el darrer recurs, per 
urgència, no en primer lloc. Seria bo parlar de mediació social. Hem de lluitar perquè 
els governs de la Generalitat i de l’Estat compleixin els seus compromisos.  
 
La Sra. Simó  diu que els va sorprendre la moció, ja que fa un mes es va aprovar la 
creació d’una Comissió especial per estudiar tota aquesta problemàtica. Espera que es 
constitueixi aviat. En aquest òrgan és on s’ha de treballar en totes aquestes qüestions: 
seguretat, mediació, urbanisme, inspecció, etc. Dignificar el barri és necessari i tots 
estem d’acord en aquesta fita. Demana que es creï la Comissió al més aviat possible. 
Hi votaran a favor.  
 
El Sr. Larrosa  diu que donaran suport a la moció que incorpora les aportacions del 
seu grup. Explica el document Horitzó 2018 que la propera setmana serà posat a 
disposició dels membres que formen part de la Comissió especial, per tal d’analitzar, 
proposar i fer el desplegament del seu  contingut. Els eixos generals del Pla es van 
presentar en el Consell Territorial del Centre Històric. Recorda que la proposta de fixar 
un termini per la creació de la Comissió va ser de la mateixa Regidoria; avui encara no 
s’ha fet els nomenaments d’alguns representants d’entitats; per aquest motiu no s’ha 
pogut convocar abans.   
  
El resultat de les votacions està transcrit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
Punts números 46, 47 i 48. Moció del Grup Municipal  del PSC per no judicialitzar 
la política a Catalunya. Moció del Grup Municipal d el PP en defensa de la 
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independència del poder judicial. Moció dels grups municipals de CiU i ERC-
AVANCEM de suport al president Mas, l’exvicepreside nta Ortega i la consellera 
Rigau amb motiu de la seva imputació per l’organitz ació del 9N. Debat conjunt 
 
La Sra. Mestres  destaca la importància d’aquestes mocions. La del PSC fa referència 
a la no judicialització de la política catalana. Estem immersos en un procés complex; 
s’han fet unes eleccions al Parlament, no sabem qui serà President de la Generalitat i 
probablement haurem de tornar a fer eleccions en un moment proper si el Sr. Mas no 
és investit president. Hi ha una declaració del Parlament de trencament o desconnexió 
amb algunes institucions del país. S’han complicat molt les coses i s’ha judicialitzat la 
política. Critica l’immobilisme del PP i el front sobiranista de CiU i d’ERC; el pacte serà 
molt difícil. Cal arribar a acords amb debat polític, amb un nivell alt. Cal renunciar als 
protagonismes individuals i que tothom sigui protagonista. El PP ha presentat una altra 
moció sobre independència del poder judicial; no entén que ho faci quan ha fet servir 
les institucions judicials per impedir la votació del 9N (en la qual van participar la major 
part dels regidors socialistes). Les radicalitzacions no tenen sentit. No es pot utilitzar el 
TC per “carregar-se” l’Estatut o plantejar recursos tal com fan ara. Els resultats de les 
darreres eleccions al Parlament han donat les majories que han donat; caldrà acordar 
entre tots el millor per a Catalunya. Demana que es faci política, amb pacte i 
conciliació constant.  
 
El Sr. Vilella  presenta la seva moció de suport a les actuacions dels jutges catalans 
davant l’atac directe a la independència judicial que han estat les concentracions 
davant el TSJC per donar suport al President en funcions de la Generalitat, 
l’exvicepresidenta i la consellera d’Educació. Llegeix la part dispositiva de la moció. La 
moció no va contra ningú; és un compromís en la defensa de l’ordenament jurídic i la 
independència del poder judicial. Considera que la pressió als jutges és inadmissible i 
és un atac directe a la seva independència, a la convivència i la llibertat. La moció 
presentada per CiU i ERC tindrà el seu vot contrari a tot el conjunt. En relació amb la 
moció del PSC votaran a favor dels punts 1, 2, 3, 5 i 6 i en contra del punt  número 4 
(atès que creu que han de ser els jutges qui diguin si aquells fets són constitutius de 
delicte o no).  
 
El Sr. Vega  defensa la moció d’ERC-AVANCEM i CiU. Creu que la incapacitat política 
dels dirigents del PP els impedeix veure que la judicialització de la política és un error; 
aquesta política va començar amb la impugnació de l’Estatut de Catalunya, aprovat pel 
poble català. Ho han continuat fent i portant a TC lleis com la que vol combatre la 
pobresa energètica. Aquest error ha continuant quan han portat als tribunals a 
persones pel fet de posar urnes perquè la gent voti. Novament estem confrontant 
democràcia i justícia. La política espanyola està en un cercle viciós, parlant de 
desafiament sobiranista constantment. Les properes eleccions del 20D veuran com els 
partits fan servir la qüestió catalana per atreure mes votants. Posen la unitat i la 
sobirania del poble espanyol pel davant de tots, quan la van vendre amb el rescat de la 
banca o la modificació de l’article 135 de la CE. S’ha creat més distància entre els que 
no confien en l’encaix dialogat de Catalunya dins Espanya i els que continuen insistint-
hi. Considera clar que l’Estat està contra Catalunya. Ara amenacen amb suspendre 
l’autonomia aplicant la CE; una Constitució que no apliquen per garantir el dret a 
l’habitatge, protegir la llengua, etc. La separació de poders està sent transgredida i 
posada en dubte per l’Estat. Donaran suport parcial a la moció del PSC; votaran a 
favor dels punts 1, 4 i 6 i en contra de la resta. Sobre la moció del PP diu que no 
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podran votar-hi a favor.  
 
El Sr. Talamonte  critica que el PSC presenti una moció per no judicialitzar la vida 
política a Catalunya quan fa uns moments l’alcalde l’ha amenaçat amb portar-lo davant 
els tribunals; creu que vol coartar la llibertat d’expressió política davant el Ple i li 
demana que ho retiri. (El Sr. alcalde li diu que ho farà en el moment en què ell retiri les 
amenaces que ha expressat). Manifesta que no es callarà i demana que si l’alcalde fa 
alguna acció judicial es faci càrrec de les despeses d’advocat. Diu que el PP i el PSOE 
han comprat tribunals durant molts anys; han anat “col·locant” jutges i tot i això parlen 
d’independència judicial. Considera que moltes sentències i recursos han tingut 
caràcter polític (Estatut d’Autonomia, Llei de consultes, decrets de pobresa, etc.). Creu 
que s’han desvirtuat investigacions i judicis en els casos de corrupció, inhabilitant 
jutges que han molestat. Aquests partits no poden parlar d’independència judicial. 
Creu que la judicialització per aconseguir la pèrdua de la sobirania de la ciutadania es 
una estratègia premeditada. No es pot jutjar a qui ha posat les urnes; la democràcia no 
és il·legal.  Tampoc va ser il·legal el multirefrèndum o l’acte d’envoltar el Parlament 
que el Sr. Mas va portar als tribunals. Es judicialitza l’acció ciutadana al carrer. La 
solidaritat vers el president Más s’hauria d’haver tingut en casos com els de les 
persones acusades per defensar el seu propi desnonament. Cal governar; fer menys 
circ i més feina. 
 
El Sr. Gabarrell  diu sobre la moció del PP que ha de ser aquest partit qui s’apliqui a si 
mateix la teoria que proposa; han estat ells (i també el PSOE) qui més han fet per 
deslegitimar la independència del poder judicial. Esmenta els casos dels Srs. Vera i 
Barrionuevo o del Sr. García Albiol,  que creu que són exemples que han qüestionat la 
independència judicial. Creu que són els responsables de la degradació de l’estat 
democràtic, impossibilitant la separació de poders. Demana que no ens vinguin a 
donar lliçons d’independència judicial. Pel que fa a la moció de CiU i ERC-AVANCEM 
diu que defensaran en tot moment la democràcia directa. Posar urnes no pot ser mai 
cap delicte. Defensaran els drets i les llibertats del poble català. No reconeixen cap 
autoritat i legitimitat al tribunals espanyols que intenten coartar la llibertat política del 
nostre poble. Reafirmen el compromís de ruptura democràtica sorgit de les darreres 
eleccions. Donaran suport a aquesta moció i votaran en contra de les presentades pel 
PP i pel PSC. Pensen que l’acció judicial vol interferir en la política i en els drets 
democràtics bàsics del poble. Recorda al president Mas i al Govern de CiU que 
defensar la voluntat popular s’ha de fer en tots els casos; critica al Sr. Mas per 
l’actuació en el multireferèndum o per haver negat el tràmit de ILP. Mereix ser defensat 
per la institució que representa, no per les seves polítiques.    
 
El Sr. Rubio  comença referint-se a la moció del PP; votaran a favor amb un sí crític. 
En aquesta moció es defensa la divisió de poders i la independència del poder judicial. 
Creu que si porten aquesta moció a la Paeria és perquè hi ha coses que no estan prou 
clares; en els darrers anys els partits del poder han estat qüestionant la separació de 
poders, especialment en la tria dels membres del TC o del CGPJ. Quan C’s governi hi 
haurà una veritable independència del poder judicial. Sempre han acatat les 
sentències dels tribunals. Repeteix la mateixa argumentació en relació amb la moció 
del PSC. Demana votar aquesta moció per punts (votaran en contra dels número 4 i 
5). Creu que l’encaix de Catalunya en Espanya és un fet; cal diàleg entre els dos 
governs en el marc de les normes constitucionals. Considera que gràcies a C’s s’ha 
aturat la darrera envestida antidemocràtica del nacionalisme a Catalunya. Sobre la 
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moció de CiU i ERC-AVANCEM diu que no està d’acord. Considera contradictori que 
abans el Grup de CiU digués  que defensa els drets dels lleidatans i ara a qui defensa 
és al president Mas. Diu que estan demanat un impossible. Explica el procés de 
declaració d’il·legalitat de la consulta del 9N; critica que el Govern Central no hagués 
fet res per impedir-ho. Creu que el 9N va ser un fracàs (ho explica). No va tenir cap 
transcendència. La imputació ha servit perquè alguns vulguin fer del president Mas un 
màrtir i un heroi; no ho és, va actuar com un covard polític, passant la responsabilitat 
als voluntaris i als funcionaris. Valora l’actitud de la directora del centre que es va 
negar a obeí unes ordres no escrites, inconstitucionals, i que la van fer patir tot tipus 
de pressions. Rebutgen completament aquesta moció. Pregunta al Grup d’ERC com 
poden fer costat al president Mas amb tot el que té a sobre, deixant sola a la regidora 
de Torredembarra que va denunciar el cobrament de comissions il·legals. El Sr. Mas 
està imputat per diversos càrrecs, no per posar urnes. Posar urnes no sempre és 
democràtic; Franco va posar urnes. Una democràcia sense obeir les lleis 
democràtiques no és democràcia.   
 
El Sr. Postius  comença la intervenció dient que vol que el seu país sigui lliure. No sap 
que volen els altres partits com els que avui s’han pronunciat en contra de la llengua 
catalana. Critica el discurs del Sr. Rubio i creu que dóna la sensació de retrocedir en el 
temps. Considera que les mocions del PP i PSC s’emmarquen en actes de 
precampanya electoral. Votar mai podrà ser il·legal. Creu que la qualitat democràtica 
d’Espanya és escassa i per això s’encausa al president d’un país i altres càrrecs per 
haver posat les urnes al carrer. Recorda que l’alcalde va anar a votar en aquesta 
consulta. Se sent menyspreat com a demòcrata. S’ha polititzat la justícia; s’han fet 
servir les institucions judicial per guanyar el que al carrer no han pogut fer. Hi ha una 
majoria de diputats al Parlament que volen que Catalunya sigui un estat lliure. El 
posicionament del PP és continuar sense fer res; amb una ofensiva judicial i dilatòria. 
Altre partits com C’s intenten trobar un espai entre uns i altres i no aporten cap solució. 
El PSC defensa el federalisme i la reforma de la Constitució, sense tenir en 
consideració que porten 30 anys sense avançar res. Afortunadament el 27S la majoria 
dels lleidatans i lleidatanes van dir sí a que Catalunya sigui un nou estat lliure; es 
deuen a tots ells. Votaran en contra de la moció del PP. Votaran a favor els punts 1, 4 i 
6 de la moció del PSC. Comenta que han modificat el punt 2 de la seva moció a petició 
del PSC.  
 
El Sr. Vega  explica que la regidora de Torredembarra no va ser desautoritzada per 
ERC; se li va donar suport fins que es va entestar en la via de presentar querelles 
mútues entre l’alcalde i ella i en va fer una qüestió personal. La denúncia a Fiscalia  va 
tenir el suport d’ERC.  No donen suport al Sr. Mas, sinó al procés.  
 
El Sr. Gabarrell  demana que constin en acta les frases del Sr. Rubio en què diu que 
posar les urnes no és sempre democràtic i que Franco també va posar les urnes.  
 
El Sr. Vilella  diu que s’ha parlat reiteradament de democràcia; la qualitat de 
demòcrata exigeix complir la llei. Pot haver llei sense democràcia, però no hi ha 
democràcia sense llei. Manifesta que també la Generalitat ha portat al TC moltes 
qüestions quan els ha interessat. Lamenta que una Consellera deixés la inauguració 
de Municipalia per aplaudir al Sr. Mas. També critica que el president i les conselleres 
hagin desviat les responsabilitats cap als voluntaris. Creu que per coherència el Sr. 
Mas hauria de deixar la política.  
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El Sr. Rubio  no té cap inconvenient que les seves paraules constin en acta. En Corea 
del Nord també es posen urnes. Respon al Sr. Postius dient que ja som lliures. 
Considera que la moció presentada en el Parlament la passada setmana no es 
democràtica; es proposa desobeir lleis democràtiques. Proposa que si es vol canviar 
es cerqui una majoria a les Corts. C’s té majoria  i té solucions. Discrepa amb el Sr. 
Vega sobre el cas de Torredembarra.  
 
La Sra. Mestres  pregunta al Sr. Postius que va fer CiU durant els 23 anys de govern 
per modificar l’Estatut. El president Maragall el va modificar amb el període del govern 
tripartit. Fa tres anys que Convergència és independentista, quan abans no ho era. La 
política canvia i les circumstancies també. El PSC està per la reforma federal. Veurem 
que passarà a partir del 20 de desembre.   
 
El resultat de la votació està transcrit en la part dispositiva de l’acta.  
 
Punt núm. 49. Moció dels Grups municipals d’ERC-Ava ncem, Crida-CUP i Comú 
de Lleida per una consulta popular sobre el model d el Parc de les Basses  
 
El Sr. Vega  explica que l’alcalde va anunciar en una Comissió que quedava sobre la 
taula la proposta de crear un parc lúdic familiar. No renunciàvem al projecte del 
Barrufets, sinó que s’ajornava fins que es trobés un inversor. Això significava pel 
proponents de la moció que no es renunciava a l’explotació comercial i privatització 
parcial del parc (Demana que es canviï el nom). Continua la intenció, doncs, de no 
respectar el procés participatiu que va donar com a resultat un gran consens sobre un 
parc urbà, un càmping i una zona esportiva. Davant aquesta situació (de fracàs de la 
proposta dels grups del PSC i CiU)  han considerat necessari reforçar la idea que 
l’Ajuntament no ha de renunciar a revitalitzar les Basses; malgrat això és necessària 
una consulta popular si es vol anar més enllà dels usos públics de les Basses en les 
quals tothom està d’acord. Diversos partits s’han oposat al projecte dels Barrufets i han 
portat en el seu programa la proposta de consultar la ciutadania abans de qualsevol 
privatització. Aquesta consulta necessitaria una campanya informativa prèvia. Per això 
proposen que si es reprèn la proposat de creació d’un parc lúdic familiar es faci una 
consulta popular vinculant. Explica els termes de la consulta. No es pretén altra cosa 
que preservar un parc que ha estat emblemàtic per a la ciutat i que té unes grans 
potencialitats. 
 
El Sr. González  explica que el Comú va participar en el multireferèndum i creu que cal 
practicar molt sovint la democràcia directa. Defensa que qualsevol projecte 
privatitzador requereix la consulta ciutadana prèvia.    
 
El Sr. Vilella  diu que el PP sempre ha defensat el mateix model per al Parc de les 
Basses. Una proposat seriosa, realista i factible. Un parc que mantingui l’estructura i 
l’esperit inicial adaptat als nous requeriments. Per practicar l’esport i gaudir del lleure i 
de la natura. Totalment públic i obert a tothom. Cal recuperar aquest espai. No són 
partidaris de la ubicació al parc d’una gran superfície comercial, ni que es cobri 
entrada per accedir-hi. Ha de ser un espai lúdic i de lleure, restituint la rellevància que 
tenia i mantenint les actuals dimensions, amb un fiançament mixt públic i privat, 
executable en l’actual mandat. Cal integrar les Basses a la ciutat. El parc ha de ser 
respectuós amb el medi ambient, amb una cafeteria-restaurant i un càmping. 
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L’explotació d’aquests equipaments hauria de cobrir el manteniment del parc i part de 
la seva rehabilitació. El parc ha d’estar pensat per a tota la família i totes les edats. No 
volen projectes faraònics sense data ni futur. Ara sembla que tots anem en la mateixa 
direcció. Els ciutadans s’han pronuncia sobradament sobre el model de parc que  
volen. No cal perdre més el temps, per això s’abstindran de votar la moció.  
 
El Sr. Juvillà  diu que han presentat la moció perquè creu que el parc de les Basses 
s’ha de preservar com un lloc per a l’ús i el gaudiment públic, amb accés lliure, com 
una eina més de cohesió i de justícia social i de diàleg amb el nostre entorn (l’Horta). 
Aquest no és el rumb que en el passat mandat va emprendre la Paeria. Es volia 
subhastar-ho, amb la cobertura d’un parc d’oci familiar que només beneficiaria a una 
multinacional que explota una determinada marca comercial. El projecte no ha reeixit 
per manca d’un inversor privat no per canvi de posicionament dels grups impulsors. 
Demana que s’escolti la ciutadania. El procés participatiu mai va plantejar uns usos 
comercials majoritaris. L’audiència pública va concloure que el projecte no feia 
possible un parc per a tothom. Ha arribat l’hora d’escoltar la ciutadania. Demana que 
es faci un exercici de radicalitat democràtica i que la ciutadania pugui decidir 
col·lectivament el futur del parc de les Basses.  
 
El Sr. Osorio  recorda que tots els presents són representants de la ciutadania; no 
hem de menystenir aquest fet ni infravalorar-nos en el moment de prendre decisions. 
Hi ha molts canals de participació. S’han convocat consultes i no han tingut el grau de 
participació esperat. Els proposants de la moció han explicat clarament quin és el seu 
posicionament: contrari als Barrufets; tenen un model clar i legítim. Creu que de 
l’enunciat de la moció no es pot deduir clarament quin seria el sentit de la consulta i 
dubten que el resultat fos prou aclaridor. Proposen treballar tots plegats, escoltant 
totes les veus de la ciutadania. La fórmula de la consulta els genera dubtes i per això 
no donaran suport a la moció. C’s defensa un parc obert a la ciutadania; bàsicament 
d’oci familiar i de lleure.  
 
El Sr. Postius  diu que d’aquest tema s’ha parlat molt i que en els propers mesos 
haurem de tronar a parlar amb detall. El projecte del mandat passat tenia un gran 
suport (21 regidors a favor i 6 abstencions). Les eleccions fan que el projecte anterior 
només comptés amb 14 vots. Una concessió d’aquestes característiques requeria una 
majoria molt àmplia. Explica que en una enquesta en la qual s’incloïa aquesta qüestió 
prop del 70% dels enquestats no veien malament que es fes un parc temàtic a la ciutat 
si comportava inversions, llocs de treball, etc. Davant aquesta situació calia centrar-se 
en els punts en què hi ha consens: parc urbà, zona esportiva i càmping. Creu que 
l’Ajuntament no ha de gestionar directament un càmping. El procés participatiu que es 
va fer preveia les actuacions que ara es volen fer immediatament. Seria bo que la 
ciutadania donés la seva opinió davant de propostes concretes, reals, amb inversors i 
un projecte concret. S’abstindran de votar la moció. En els proper mesos les 
formacions polítiques en podran opinar i, entre tots, començar a recuperar les Basses.   
 
El Sr. Peris diu que la moció reconeix els processos participatius fets a les Basses. 
Explica les fases de participació, les enquestes fetes, xerrades, activitats, debats, etc. 
L’any 2013 es va fer una audiència pública. Moltes veus han pogut dir la seva en 
relació amb el Parc. Explica el consens de l’anterior mandat entre PSC i CiU per 
presentar una solució viable. El debat productiu és el que fa propostes concretes. 
L’única proposta concreta presentada fins ara ha estat la consensuada entre PSC i 
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CiU l’anterior mandat. Es fonamentava en quatre pilars. 1. Una concessió demanial 
que garantia que tots els terrenys continuessin sent propietat municipal. 2. La major 
part del terreny seria d’accés públic i gratuït. 3. L’Ajuntament no hauria d’invertir res.  
4. Hauria de tenir un factor de singularitat dins la vessant de l’oci familiar. L’impacte 
econòmic i turístic es preveia important. Ara s’ha propiciat un canvi per impulsar el 
projecte; amb CiU s’ha fet un replantejament i fer plecs de condicions per actuar per 
fases i per blocs, mantenint la opció del parc d’oci i familiar aprofitant els acords amb 
una determinada marca comercial (sense que sigui excloent).  
 
El Sr. Juvillà  diu que si als processos participatius no se’ls fa cas no serveixen per a 
res. En cap dels processos es parla de la privatització de l’espai. Creu que C’s 
busquen excuses pe evitar preguntar i posar urnes.  
 
El Sr. Vega  diu que no es veritat que no s’hagués presentat cap proposta sobre les 
Basses. La Sra. Bergés va presentar l’any 2008 una proposta. 
 
El Sr. Peris  diu que en cap cas es parla de privatització, sinó de concessió demanial.  
 
La moció es rebutja, amb 6 vots a favor dels grups d’ERC-AVANCEM, la Crida-CUP i 
Comú, 12 vots en contra dels grups del PSC i C’s i 8 abstencions dels grups de CiU i 
PP.  
 
 
PRECS I PREGUNTES  
Abans dels precs i preguntes el Sr. alcalde vol que consti la  seva felicitació al rector 
de la  UdL, Sr. Roberto Fernández, que ha rebut el Premi Nacional d’Història.   
Els grups del PSC, C’s i PP s’afegeixen a la felicitació.  
 
 
El Sr. Sergi Talamonte demana que se li doni resposta a les preguntes que va 
formular el Ple passat. 
 
Núm. 1. El Sr. Sergi Talamonte fa les preguntes següents: 
 

1. Quin ha estat l’ingrés efectiu en multes per radar i semàfor vermell, tant per 
l’Ajuntament com per a la concessionària, des de la seua posada en 
funcionament fins a l’actualitat? 

2. Quina ha estat la despesa en seguretat vial al 2015, tant per part de 
l’Ajuntament com per part de la concessionària? 

3. L’Ajuntament ha complert les obligacions d’inversió en seguretat vial 
establertes en el contracte de radars? 

4. Arnó ha complert les obligacions d’inversió en seguretat vial establertes en el 
contracte de radars? 

5. Quina és la inversió prevista per al 2016 en seguretat vial per part de 
l’Ajuntament? 

 
El Sr. alcalde respon a la 5èna qüestió dient que el pressupost de l’any 2016 es farà i 
debatrà per la Corporació en el Ple.   
 
Núm. 2. El Sr. Sergi Talamonte  fa les preguntes següents: 
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1. Quin és l’estat de la tramitació del procediment simplificat de valoració 

col·lectiva? 
2. Quins són els immobles i finques afectades per aquest procediment i quina és 

la tipologia (bancs, immobiliàries o particulars) dels seus propietaris? 
3. Quin és el nombre d’afectats, el valor de la modificació cadastral prevista, la 

repercussió detallada per afectat al cobrament de l’IBI, així com la recuperació 
pressupostària total? 

 
La Sra. Mínguez explica que té 17 folis de preguntes per contestar. La setmana 
propera donarà resposta a totes i cadascuna de les preguntes del Sr. Talamonte. 
El Sr Larrosa diu que en la darrera Comissió van respondre 117 preguntes que 
afectaven la seva àrea.   
 
 
Núm. 3. El Sr. Carlos González  fa les preguntes següents relatives a la moció del 
PSC, presentada i aprovada en el Ple de 31-7-2015 per reclamar a la Generalitat de 
Catalunya el reconeixement i pagament del deute amb l’Ajuntament de Lleida: 
 

1. Quins passos ha realitzat l’equip de govern de l’Ajuntament per tal de reclamar 
a la Generalitat de Catalunya el pagament del deute amb l’Ajuntament? 

2. El Govern ha rebut contestació per part de la Generalitat? 
2.1. En cas afirmatiu, quan faran el pagament?. Sol·licitem còpia escrita de la 
comunicació realitzada entre ambdues administracions 
2.2. En cas negatiu, atès que el Grup Municipal del Comú de Lleida va ser l’únic grup 
municipal de l’Ajuntament que no va donar suport a l’acord TERCER de l’esmentada 
moció, ja que enteníem que a data del 31 d’octubre de 2015 no hi hauria un Govern a 
la Generalitat que atengués la petició de l’Ajuntament de Lleida, s’ha instat als serveis 
jurídics d’aquest Ajuntament a prendre les accions legals que convinguin, com diu la 
moció, carregant-los innecessàriament de feina? 

3. S’ha previst un altre calendari d’actuació, quan l’Ajuntament rebi el pagament 
d’aquest deute? 

 
 
Núm. 4. El Sr. Carlos González  fa les preguntes següents en referència a la moció 
del PSC presentada i aprovada en el Ple de 31-7-2015 sobre Intermodalitat del 
transport públic i la nova estació d’autobusos la ciutat de Lleida: 
 

1. En quina situació es troba la construcció de la nova estació d’autobusos de 
Lleida, situada a l’àmbit de l’estació del ferrocarril? 

2. Quines obres d’adequació necessàries de l’actual estació d’autobusos de 
Lleida ha realitzat o estan prevists des del Departament de Territori i 
Sostenibilitat? 

3. Ha comunicat el Departament algun calendari per a la realització d’aquestes 
obres després de la comunicació d’aquesta moció?. 

 
El Sr. Larrosa explica que la construcció de la nova estació d’autobusos (en l’àmbit de 
l’estació del ferrocarril) no està iniciada. Està feta la part que va assumir l’Ajuntament. 
No ens consta que la Generalitat hagi iniciat cap tipus d’obra en l’estació actual. Sí que 
ha redactat un avantprojecte. L’Ajuntament va presentar al.legacions al Pla de 
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Transports de viatgers de Catalunya i l’alcalde ha adreçat una carta al Conseller 
competent demanant-li una reunió monogràfica per tractar aquest tema.  
 
 
Núm. 5. El Sr. Francesc Gabarrell  fa les preguntes següents: 
 

1. Quantes entitats solidàries han participat a la festa del Solidarium 2015? 
2. Quantes entitats han deixat de participar al Solidarium en comparació amb 

l’any 2014? 
3. Quin ha estat el procediment de presa de decisió? Per què no s’ha respectat 

l’espai de coordinació horitzontal que sempre havia regit en l’organització? Per 
què s’exclouen les entitats solidàries de la decisió? 

4. Per què es considera que el senyor Mayor Zaragoza necessita un tracte 
preferencial i acadèmic diferent als altres ponents acadèmics que han passat 
per les diferents edicions del Solidarium? 

5. En referència a l’aportació econòmica al Comitè d’Emergències i Acció 
Humanitària de Lleida. És una aportació extraordinària o bé inclosa dins el 
pressupost de cooperació? Aquests diners ja estaven pressupostats per 
accions del Comitè d’Emergència? En cas de ser extraordinària, de quina 
partida pressupostària ha sortit? 

6. Quin és el pressupost actual del Comitè d’Emergència? Quin era el seu estat a 
juny de 2015? 

 
El Sr. alcalde diu que la raó per la qual el Sr. Mayor Zaragoza va anar a donar la 
conferència d’inici a la UdL és molt clara i la decisió de triar-lo correspon al rector i a 
l’alcalde. Mai van pensar que pogués ferir la sensibilitat de ningú. El Sr. Mayor 
Zaragoza és l’únic rector a perpetuïtat d’una universitat (la de Granada). Ha dirigit la 
UNESCO i ha estat representatiu de la defensa dels països més pobres. És una 
persona de l’àmbit universitari i se li volia fer la proposta de ser designat doctor honoris 
causa de la UdL. Per això també es va decidir que la conferència es donés en un 
àmbit universitari.  
 
El Sr. Gómez diu que a Solidàrium hi van participar 54 entitats; es van posar 36 taules 
de les quals se’n van retirar 6. No van participar 25 entitats. No hi ha una partida 
específica per al Comitè d’Emergències; es va decidir dotar-lo d’una part de la partida 
de subvencions per a emergències i cooperació per ser destinada als refugiats  en 
trànsit que estan a Turquia. Va ser un projecte que va aprovar el Comitè i es va atorgar 
a ACNUR.  
 
Núm. 6. El Sr. Francesc Gabarrell  fa les preguntes següents en relació al decret 
d’alcaldia núm. 6468, d’activitat amb incidència ambiental corresponent a explotació 
bovina de llet i engreix ubicada a la Partida Caparrella, 115 (polígon 28, parcel·la 110) 
titular de Ramaderia Pifarré SCP (NIF G25369406) expedients de referència LA 
1808/2009 LA 171/2006, IA-13-22, IA15-650 del Negociat d’Indústries i Activitats: 
 

1. Quines han estat les actuacions de l’Ajuntament de Lleida davant de la 
denúncia urbanística esmentada? 

2. Per què l’Ajuntament de Lleida encara no ha fet complir el decret pel qual 
l’empresa propietària de la finca de la partida Caparrella núm.114 ha de retirar 
una tanca de formigó? 
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Núm. 8. El Sr. Pau Juvillà  fa les preguntes següents: 
 

1. A què és degut el desmantellament dels bucs del carrer Cavallers? Qui ha 
assumit els costos d’instal·lació i desinstal·lació? 

2. Quin finançament ha aportat l’Ajuntament de Lleida per l’obertura d’aquests 
locals en forma de bonificacions d’impostos, subvencions, promoció altres 
ajudes? 

3. Quin serà a partir d’ara l’ús d’aquest solar? 
 
El Sr. Larrosa diu que la retirada és una decisió de l’empresa que té la concessió de 
l’ús d’aquests espais. No suposa cap cost per a l’Ajuntament. Serà l’ús que vulgui 
donar-li la concessionària sempre i quan formi part dels projectes de dinamització 
comercial.  
 
Núm. 9. El Sr. Pau Juvillà fa el següent prec: 
 
Que l’Ajuntament de Lleida faciliti accés de WIFI obert a tota la premsa i a tota la 
ciutadania en els edificis públics dependents de l’administració local i, en especial al 
saló de Plens per garantir el dret i la qualitat d’accés a la informació de la ciutadania, i 
les condicions òptimes per al desenvolupament de la feina dels i les treballadores de la 
premsa. 
 
El Sr. alcalde diu que està totalment d’acord i que es va fent en els espais en que és 
possible.  
 
 
Número 10. El Sr. Carles Vega  formula la pregunta següent:  
 
En relació amb el conflicte laboral de part dels treballadors de la plantilla d’Autobusos 
de Lleida. Considera que en tant que l’Ajuntament és titular del servei concessionat a 
Autobusos de Lleida, la Paeria ha de fer intermediació en aquest o en qualsevol altre 
conflicte entre treballadors i empresa. Més encara quan el resultat d’aquests conflicte 
ve produït pe runa situació d’acomiadament d’uns treballadors. Pregunta si s’ha fet 
alguna cosa al respecte.  
 
El Sr. alcalde explica que ha parlat amb el gerent d’Autobusos de Lleida i amb els 
representants sindicals. Creu que el tema és molt difícil i amb posicionaments molt 
tancats.  Parlar amb les dues parts suposa una mediació. La situació és difícil. Farà 
mediació directament.  
El Sr. Vega agraeix que es faci aquesta mediació.  
 
 
Número 11. El Sr. Carles Vega  formula  la pregunta següent:  
 
Al Ple d’avui ha estat ratificat el conveni amb la Generalitat per l’ampliació de les 
places de l’Escola Bressol del Secà. El conveni s’ha fet a posteriori de l’ampliació 
efectiva (explica les dates). Demana que s’intenti ser una mica més diligents en la 
gestió d’aquets expedients. Pregunta quina raó explica el retard en la ratificació 
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d’aquets conveni.  
 
 
Núm.12. El Sr. José Luis Osorio  fa els següents precs, relatius a manteniment i 
mobiliari urbà: 
 

a. Millores en la subjecció de les bosses de plàstic de les papereres de la ciutat. 
Els dies de fort vent, molt sovint, el contingut de les bosses s’escampa pel 
carrer. 

 
b. Intensificar tasques de jardineria a la rotonda de Fleming amb Passeig de 

Ronda davant del Mercat. La vegetació dificulta la visibilitat. 
 

c. Netejar la zona del parc de Sant Anastasi, de la partida de Llívia.  
 
El Sr. Larrosa diu que ha passat nota al Servei de manteniment sobre el parc de Sant 
Anastasi i que actuaran tan aviat com es pugui. Sobre el primer prec explica que ha 
parlat amb l’empresa concessionària i s’estudiarà quina és la possible solució. El 
problema de la rotonda de  Ronda- Fleming està motivat per l’espècie arbustiva; si es 
neteja ara es farà malbé la planta. S’estudiarà una possible replantació al mes de 
març.  
 
 
El Sr. Antoni Postius  reclama la resposta per escrit de les preguntes que van entrar 
dilluns a la Junta de Portaveus.  
 
 
Núm. 13. La Sra. Marta Gispert , fa referència a les preguntes que van formular per 
escrit sobre la Fundació Julià Carbonell, sobre el retorn del deute pendent de l’any 
2011, de 150.000 euros i també sobre l’acord de signar un conveni plurianual  que 
garanteixi la continuïtat i la qualitat de l’orquestra. La resposta, rebuda per escrit, no 
acaba de deixar massa clar de quina manera concreta es procediria. Hi ha un 
compromís, per acord plenari, a fer un pla de pagaments on constarien els terminis per 
afrontar el deute i que el Pla també recolliria fer efectiu l’import pendent abans 
d’acabar l’any 2015. Pregunta si cal interpretar que l’acord no es podrà complir.  
 
El Sr. alcalde diu que pels acords del Ple d’avui es podrà complir el compromís, atès 
que s’ha acordat una transferència de 150.000 euros a la Fundació.  
La Sra. Gispert diu que els 150.000 euros d’avui corresponen al conveni de 2015. 
La Sra. Mínguez diu que s’ha pactat amb el director de la  Julià Carbonell el pla de 
pagaments, que compren 150.000 euros de la modificació d’avui i la resta es pagarà 
l’any proper. Tot està pactat amb la direcció de l’orquestra.  
La Sra. Gispert pregunta quan es pagaran també els 50.000 euros que manquen de 
l’any 2015.  
La Sra. Mínguez diu que es pagaran l’any 2016. L’Ajuntament arriba a acords, no hi ha 
desconfiança entre les dues parts.  
La Sra. Gispert diu que confia en la paraula de la Sra. Mínguez.  
 
 
Núm. 14. El Sr. Francesc Cerdà , pregunta com està el tema de la subhasta del 
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pavelló del bàsquet. 
El Sr. alcalde li llegeix la carta que va enviar el passat dia 20 a la delegació de 
l’Agència Tributària en relació amb la subhasta del pavelló Agnès Gregori, demanant 
que en la resolució d’adjudicació del bé es tingui en consideració l’existència d’un dret 
d’opció de compra a favor de la Paeria. Explica que l’Ajuntament va pujar per un import 
de 100.000 euros. Algú, el darrer dia, va oferir 250.000 euros. Mai li havia passat que 
el preu ofert en una subhasta aparegui publicat en la premsa l’endemà de fer 
l’oferiment, abans de tancar la subhasta. Mai sabrà qui va facilitar aquesta informació. 
Els regidors del PSC no ho sabien. Només ho sabien tots els portaveus dels grups 
municipals. El dia abans d’acabar la subhasta el diari la Mañana va publicar l’import de 
la puja de l’Ajuntament. Qui ho hagi “filtrat” que sàpiga que ha costat diners a 
l’Ajuntament de Lleida. Si jurídicament ens donen la raó, com a mínim haurem de 
pagar 250.001 euros. A l’Agència Tributària no s’ho podien creure.  
 
 
El Sr. alcalde explica que ha tingut  una investigació per la Fiscalia Anticorrupció, de 
la qual va donar comte en la sessió plenària de 27 de febrer de 2015. El mes de març 
de 2015 va fer una reunió amb la Junta de Portaveus i amb els candidats a les 
eleccions municipals (tots ara regidors llevat del Sr. Baches). El 19 de març es va fer 
una sessió plenària extraordinària, amb un únic punt de l’ordre del dia sobre aquest 
tema. En la sessió del 24 d’abril es va tornar a parlar de la qüestió. Vol que consti el 
nivell de transparència sobre aquest tema.  Vol també donar compte, i llegir 
públicament, la resolució de la Fiscalia que diu: “Sr. Àngel Ros Domingo. Con relación 
a las diligencias de Investigación nº 2/15 incoadas en virtud de la denuncia presentada 
por Dª Marta Camps Torrens contra usted en su condición de Alcalde de Lleida, 
ponemos en su conocimiento que, tras las investigaciones pertinentes,  se ha 
acordado el archivo de la denuncia al entender que no se ha cometido hecho delictivo 
alguno.  Barcelona, 26 de octubre de 2015. El Fiscal Anticorrupción. Fernando 
Maldonado Clavero”. Vol que quedi clar que la Resolució diu expressament que no 
s’ha comés cap fet delictiu (no que no s’ha trobat proves).  
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 


